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 نایب رئیس مجلس: 
 آیین نامه خودروهای کارکرده 

ابلاغ شود
علــی نیکــزاد، نایب رئیس مجلس شــورای 
اســامی در جلســه علنی مجلس افزود: در 
خصوص واردات خودروهای کارکرده علی رغم 
پیگیری هــای متعدد نظارتــی مجلس هنوز 

آیین نامه مرتبط با واردات این خودروها...

سخنگوی دولت: 
مکلفیم آنچه »شهید رئیسی« 

وعده داد را تکمیل کنیم
علــی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت در 
نشست خبری مشــترک با صولت مرتضوی 
و بهــرام عین اللهی وزرای تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی و بهداشــت، درمــان و آموزش 

پزشکی، اظهار کرد: در روزهای آخر...

صفحه 2
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وزیر کشور: 
بسترهای لازم برای مشارکت 

بالا را فراهم می کنیم
 احمــد وحیــدی، وزیر کشــور در خصوص 
انتخابــات پیش رو اظهــار کرد: قبــا اعام 
 شــده دولت ســیزدهم کاندیــدای خاصی را 
مد نظر ندارد.وی بیان کرد: ما هم وظیفه خود 

می دانیم تا بسترهای لازم، امن و سالم را... 2

نسخه قدیم
مســئله و دغدغه ســرانه مطالعه کتاب 
به عنوان یکی از فاکتورهای توســعه در کشــور، طی 
سالیان گذشــته چالش های فراوانی را به وجود آورد 
است و اکثریت مســئولین فرهنگی و اهالی کتاب به 
نوعی نظرات خود در باب دلایل اصلی کاهش ســرانه 
مطالعه در کشــور را بیان کرده اند. معمولاً گفته شده 
مردم به علت مشــکات اقتصــادی و بی پولی کتاب 
نمی خرند، پر بیراه نیست اما تمام مسئله را نمی توان 
به مسائل اقتصادی تقلیل داد چه بسا هستند کسانی 
که کتاب خانه شــخصی دارند امــا میلی به خواندن 
ندارند و چه بســیارند کســانی که کتاب می خرند اما 
تمایلــی به خواندن آنهــا ندارند. موضوع چیســت؟ 
متولیان ادبیات و کتاب معتقدند فضای نشــر کشور 
مدت هاســت که دچار رکود شدیدی شده است و آن 
را در پایین آمدن تیــراژ کتاب ها به راحتی دید؛ زیرا 
پر واضح اســت که شــمارگان کتاب یکــی از عوامل 
تعیین کننده و از مهم ترین شاخصه های ارزیابی رشد 
و توسعه فرهنگی در هر جامعه ای است و پایین آمدن 
شــمارگان کتاب در هر کشــوری نشان از بی توجهی 
و بی عاقگی مردم آن جامعه به سرنوشــت فرهنگی 
خود اســت؛ بی توجهی ای که دلایــل مختلفی دارد و 
به همین خاطر فعالان این حوزه همواره بابت تشدید 
و تأثیــر آن در ذهن و فکر آینــده جوانان ایرانی ابراز 

نگرانی کرده اند.
اما برخی از فعالان حوزه کتاب موضوعی را باعث کتاب  
نخریدن و پایین آمدن تیراژ آن شده بی اعتمادی مردم 
به کتاب های منتشرشده عنوان می کنند که می تواند 
از تبعات ممیزی کتاب و سانســور باشد. کارشناسان 
حتی از رخنه بی اعتمادی در بین بچه ها هم سخن به 
میان می آورد و می گوید: »در همین نمایشگاه امسال 
وقتی کودکان برای خرید کتاب »قصه های مجید« به 
ما مراجعه می کردنــد می گفتند که چاپ قدیمی آن 
را بــه ما بدهید و وقتی از آن ها ســؤال می کردیم که 
چرا چاپ قدیمی کتاب هــا را می خواهید؟ می گفتند 
چون آن ها سانسور نشده است. این موضوع را قابلیت 
ریشه یابی زیرا به طور جدی روی مسئله کتاب خوانی 

تأثیرگذار است.
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جزئیات سپرده و تسهیلات شبکه بانکی به تفکیک استان ها اعلام شد؛ 

فارس رتبه چهارم 
سپرده بانکی 

بر اساس گزارشی که بانک مرکزی منتشر کرده است، 
در اســتان تهران، ۵ هــزار و ۶۴۱ هزار میلیارد تومان 
ســپرده وجود داشــته و ۴ هزار و ۶۱۳ هزار میلیارد 
تومان تســهیات اعطا شده است. همچنین در استان 
فارس با رتبــه چهارم در جدول و رتبه ســوم از نظر 
ریالی با ۳۶۵ هزار میلیارد تومان سپرده گذاری و ۱9۱ 
هزار میلیارد تومان نرخ تســهیات در رتبه چهارم بعد 

از تهران، اصفهان و خراســان رضــوی قرار دارد. بانک 
مرکزی، آمار مانده کل تسهیات و سپرده های ریالی و 
ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به تفکیک استان را 
مربوط به پایان ماه فروردین، منتشر کرد. بر اساس این 
گــزارش، ۵ هزار و ۶۴۱ هزار میلیارد تومان از مجموع 
ســپرده های ریالی و ارزی کشــور، در تهران است. در 

زمینه تسهیات نیز ۴ هزار و...

ریـال دیجـیتال 
عملیاتی شـد

پنجمین نمایشگاه تخصصی آموزش و فناوری های نوین آموزشی
سومین نمایشگاه تخصصی نوشت افزار و صنایع آموزشی، اداری و مهندسی 

هشتمین نمایشگاه مادر، نوزاد و کودک

شرکت نمایشگاه های 
بین المللی فارس 
برگزار می کند 

تاریخ برگزاری: 3۰خردادماه لغایت 3 تیرماه ۱۴۰3 
ساعت بازدید: ۱7 الی 22 مکان:  شهرک گلستان-   محل دائمی نمایشگاه های 

بین المللی استان فارس

روابط عمومی شرکت نمایشگاه های بین المللی استان فارس

صفحه ۳

صفحه3
صفحه ۵

صدا و سیما- سید صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با اشــاره به اقدامات دولت ســیزدهم در حوزه رفاه، اظهار داشــت: 
کار های بســیار مطلوبی در دولت ســیزدهم انجام شده است که این 

افتخارات دولت تبیین خواهد شد.
وی افزود: بدهی های انباشــته ای به داروخانه ها و مراکز درمانی وجود 
داشــت و با تأکید رئیس جمهور شــهید 2۰ همــت از بدهی تأمین 
اجتماعی در قالب اوراق پرداخت شد و 2۰ همت تبدیل به نقدینگی 
شــدند. برای نخستین بار اســت که در طول چند دهه گذشته قادر 
هســتیم کل بدهی تأمین اجتماعی به مراکــز درمانی و داروخانه ها 

پرداخت کنیم.
 وزیــر کار ادامه داد: در دولت ســیزدهم بیــش از 2 و نیم میلیون 
فرصت شــغلی در کل کشــور از طرف دســتگاه های اجرایی ایجاد 
شــده و با توجــه به افزایــش جمعیت فعال کشــور نــرخ بیکاری 
 کاهــش ۱/2 درصــدی داشــته اســت. در چنــد دهه اخیــر برای 
نخستین بار اســت که نرخ بیکاری به کانال ۸ رسیده که پایین تر از 

آن نیز خواهد آمد.
 مرتضــوی گفــت: کاهش 2/۴ درصــدی نرخ بیــکاری از جمعیت 
فارغ التحصیــان آموزش عالــی از ابتدای دولت ســیزدهم تاکنون، 
ابــاغ و توزیــع 2۸۰ همت تســهیات اشــتغال زایی در بخش های 
مختلف صنعت، تولید و خدمات در جهت پایداری اشــتغال روستایی 
و مشــاغل خانگی، رشــد ۴ برابری پرداخت تسهیات قرض الحسنه، 
پرداخــت ۱۱۵ هزار تســهیات مشــاغل خانگی از دیگــر اقدامات 
 دولت ســیزدهم بود. صــدور آنی مجوز برای بیــش از 9۵ درصد از 
 رشــته های مشــاغل خانگی برای نخســتین بار در دولت ســیزدهم 

روی داد.
 وی با اشاره به اقدامات دولت در حوزه رفاه و تأمین اجتماعی، تأکید 
کرد: زمانی که صحبت از ابربدهکاران بانکی در افکار و رســانه ها بود، 
بســیاری فکر می کردند ابربدهکاران بانکی لابد افراد بخش خصوصی 
هســتند، اما با کمال تأســف باید بگویم بزرگ ترین ابربدهکار بانکی 

ســازمان تأمین اجتماعی بود؛ چرا که منابع و مصارف آن کفاف خرج 
این ســازمان را نمی داد، اما با دستور رئیس جمهور شهید اکنون بالغ 
بــر 2۰۰ همت مطالبات صندوق های مختلف از جمله صندوق تأمین 
اجتماعی پرداخت شــد و برای اولین  بار در طول چند دهۀ گذشــته 
قادر هســتیم کل بدهی هــای تأمین اجتماعی به مراکــز درمانی را 

پرداخت کنیم. 
وزیــر کار یادآور شــد: تدوین لوایح اصــاح نظام بیمــه ای و نهاد 
تنظیم گر پیرو اباغ سیاســت های کلی نظام ســامت، ارائه بســته 
غذایــی و بهداشــتی ۶۰۰ هزار تومانــی به مــادران دارای کودک 
شــیرخوار و باردار در ســه دهک درآمدی، ارائه سبد غذایی رایگان 
 بــه بیش از ۱۳۶ هزار کــودک مبتا به ســوءتغذیه در هفت دهک 
اول درآمــدی در هفــت مرحله، از جمله کار هایــی بود که در حوزه 

رفاه انجام شد.
معیشت مردم دغدغه  شهید رئیسی بود

 مرتضــوی تصریــح کــرد: یکــی از دغدغه های شــهید رئیســی، 
 معیشــت مــردم بــود. از آغــاز بــه کار خــود در وزارت تعــاون،

 رئیس  جمهور دســتور اجرایی شــدن طرح کالابــرگ الکترونیکی را 
مطــرح کرد. در طــرح »فجرانه« کالابرگ الکترونیکی به مناســبت 

دهه فجر در مدت ســه  مــاه متوالی تقریبــاً ۶۰ میلیون جمعیت و 
2۰ میلیون خانوار بدون مشــکل، زیر پوشــش کالابرگ الکترونیکی 
 قــرار گرفتند و بــدون هیچ گونه صف و مزاحمــت، این مراحل برای 

مردم اجرایی شد.
 وی ادامــه داد: طراحی و اجرای طرح بیمه فراگیر خانواده ایرانی در 
قالب طرح هایی نظیر بیمه دانشجویان، زنان خانه دار و دختران انجام 
شــد که معادل عملکرد ۶ سال گذشته اســت. این موضوع، موجب 
افزوده شدن 2 و نیم میلیون قرارداد بیمه جدید در دولت شده است.

 وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: توســعه کمــی و کیفی 
خدمات درمانی در قالب توســعه مراکز درمان مســتقیم در مناطق 
کمتربرخوردار، پوشــش بیمه ای ۱9۶ قلــم داروی جدید، ارائه کلیه 
خدمات درمانی بیماری های خاص در بخش بســتری و ســرپایی با 
تعرفــه دولتی رایگان، طراحی و اجرای ۱۳۳ طرح درمانی و رفاهی با 
زیربنــای بیش از 9۰۰ هزار متر مربع با بودجه ای نزدیک به ۱۰ هزار 

میلیارد تومان، نقش آفرینی موثر در 
جهــت تعالــی جمعیــت و فرزنــدآوری از طریق زیر پوشــش قرار 
دادن خدمــات تخصصی نابــاروری، اعطای مزایــای عائله مندی به 
افــراد دارای فرزند، پرداخت ماهانه دســتمزد غرامــت ایام بارداری، 
افزایش تقریباً ۶۳ درصدی حقوق بازنشســتگان در دولت سیزدهم، 
افزایش ۳ برابری مبلغ تســهیات به بازنشستگان صندوق کشوری، 
افزایــش ۶۳ درصدی مســتمری، مســتمری بگیران روســتاییان و 
 عشایر و کشــاورزان، افزایش ضریب پوشــش بیمه های اجتماعی از
 ۷2 درصد به ۷۵ درصد از اقدامات دولت سیزدهم در حوزه بهداشت 

و درمان است.
 مرتضــوی ادامــه داد: در حــوزه اقتصــادی، بزرگ تریــن تأمیــن 
مالــی فرابورس بــرای احیای شــرکت صبا فولاد خلیــج فارس به 
 مبلــغ ۴ هزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان، اصاح اساســی صندوق های 
بازنشستگی و خروج 2۶ شرکت تابعه از فهرست شرکت های زیان ده 

انجام شده است.

تسنیم- مالکان خودروهای نوشــماره می توانند با مراجعه به سایت 
https://fcs.niopdc.ir درخواســت کارت سوخت خود را ثبت کنند 
 و از طریــق همین ســایت، روند صدور آن را پیگیــری کنند. پس از 
چندنوبت تعویق در راه اندازی ســامانه برخط ثبت درخواســت کارت 
هوشمند ســوخت، امکان ثبت درخواســت آناین برای خودروهای 
نوشــماره فراهم شده اســت.مالکان خودروهای نوشماره می توانند با 
مراجعه به ســایت https://fcs.niopdc.ir درخواست کارت سوخت 
خود را ثبت کنند و از طریق همین ســایت، روند صدور آن را پیگیری 

کنند. جعفر سالاری نسب، مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی در گفت وگو با خبرنگاران، ضمن تأیید امکان ثبت درخواســت 
آناین فقط برای خودروهای نوشــماره گفت: بر اساس اطاعاتی که 
ناجــا در اختیار ما گذاشــته، درحال حاضر فقط امــکان ثبت آناین 
درخواســت کارت ســوخت برای خودروهای نوشــماره وجود دارد و 
برای فراهم ســازی امکان ثبت درخواست آناین کارت سوخت برای 
متقاضیان دریافت کارت سوخت المثنی، نیاز است اطاعات تکمیلی 

توسط ناجا در اختیار ما قرار گیرد.

هفته گذشــته نیز جلیل ســالاری، معاون وزیر نفت در این خصوص 
گفته بود: »امکان ثبت آن لاین درخواســت کارت المثنی ســوخت، 
نیازمنــد اطاعاتی از جمله پاک، VIN و حتی معاینه فنی خودروها 
هســت که این اطاعات هنوز از سوی فراجا در اختیار ما قرار نگرفته 
اســت و با وجود آماده بودن زیرساخت لازم، این زیرساخت اطاعاتی 
نیز باید تکمیل شــود که روز گذشــته جلســه ای در این خصوص با 
شرکت پژوهش و توسعه ناجی داشــتیم و قرار شد این اطاعات نیز 

ارائه شود.«

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد:

کاهش نرخ بیکاری جمعیت فارغ التحصیلان

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:

آغاز ثبت آنلاین درخواست کارت سوخت برای خودروهای نوشماره

دستور دادستان برای برخورد با عوامل 
مقصر در حادثه ریزش معدن شازند

ایرنا- به دنبــال حادثه ریزش معدن شــازند اراک که 
منجر بــه فوت و مفقودی چهارتن از معدن کاران شــد، 
حجت الاسام والمسلمین محمد موحدی آزاد در پیامی 
به دادستان عمومی و انقاب مرکز استان مرکزی، دستور 
بررســی و رسیدگی هرچه سریعتر این ادثه و ابعاد آن را 

صادر کرد.
وی ضمن عرض تسلیت به خانواده های متوفیان، عنوان 
کرد: باید وضعیت حادثه دیدگان، بازرســی و نظارت های 
انجام گرفته قبل از حادثه، ترک فعل ها، مجوز چگونگی 
برداشت از معدن و مواردی از این قبیل با جزییات کامل 
برای مشخص شدن علت حادثه، مورد بررسی قرار گیرد.
موحدی با اشاره به تشــکیل پرونده برای حادثه ریزش 
معدن شــازند، افزود: پس از بررســی های کامل، با فرد 
یا افــراد خاطی و مقصر در این حادثه در هر ســطحی، 

قاطعانه و با جدیت برخورد خواهد شد.

شبکه برق ایران اتمی شد
فارس- نیروگاه بوشــهر پس از تأخیــر ۸ روزه با پایان 
دوره تعمیرات و ســوخت گذاری، برق خود را به شــبکه 
تزریق کرد. نیروگاه اتمی بوشــهر از ساعت ۶:۳۰ دقیقه 
صبح روز گذشــته برق هســته ای را به شبکه سراسری 
تزریق کــرد. نیروگاه بوشــهر از ابتدای ســال به دلیل 
تعمیرات ســالانه و ســوخت گذاری از مدار خارج شده و 
بنا بود که 2۱ خرداد به شــبکه متصل شود. مدیرعامل 
نیروگاه بوشهر، رضا بنازاده می گوید که برنامه تعمیرات و 
سوخت گذاری مطابق برنامه تمام شده است. ارزش برق 
تولید شــده نیروگاه بوشــهر در ۱۰ سال گذشته 2 برابر 
هزینه سرمایه گذاری برای ساخت این نیروگاه بوده است.

ظرفیت این واحد نیروگاهی ۱۰۰۰ مگاوات اســت و برق 
یک شهر با جمعیت تهران را تأمین می کند.

ایران اولین کشــوری است که ســاخت نیروگاه اتمی در 
منطقه را آغاز کرد اما با گذشت ۱۱ سال از افتتاح واحد 
اول، توســعه واحدهای دیگر نیروگاه هسته ای به نتیجه 

نرسید.

شمار شهدای نوار غزه به ۳۷ هزار و 
۳۷۲ نفر رسید

ایرنا- وزارت بهداشت فلسطین آمار جدید شهدای نوار 
غزه را منتشــر و اعام کرد که از هفتم اکتبر2۰2۳ )۱۵ 
مهرماه( تا به روز گذشــته ۳۷ هــزار و ۳۷2 نفر در این 

منطقه به شهادت رسیدند.
وزارت بهداشــت غزه روز سه شــنبه اعام کرد که رژیم 
صهیونیســتی طی 2۴ ساعت گذشــته و در دویست و 
پنجاه و ششــمین روز از حمله به نوار غزه، ســه جنایت 
جدید در بخش های مختلف ایــن منطقه انجام داد که 
منجر به شهادت 2۵ نفر و زخمی شدن ۸۰ نفر دیگر شد.

وزیر فرهنگ رئیس ستاد برگزاری 
مراسم اربعین شهدای خدمت شد

 

ریاست  سرپرست  ایرنا- 
حکمــی  در  جمهــوری 
اســماعیلی  محمدمهدی 
را بــه عنــوان »رئیــس 
برنامه های  برگزاری  ستاد 
بزرگداشت اربعین شهدای 
کرد.  منصــوب  خدمت« 
محمــد مخبر در حکمی ضمن انتصــاب وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسامی به عنوان »رئیس ستاد برگزاری برنامه های 
بزرگداشت اربعین شهدای خدمت« همچنین تکید کرده 
اســت که ضرورت دارد با تسهیل گری و پشتیبانی همه 
بخش ها، مردم عزیز و ســوگوارمان خــود برپاکنندگان 

اصلی این اجتماعات باشند.

قصور احتمالی در حادثه بیمارستان 
قائم به مراجع قضایی اعلام می شود

صدا و سیما- بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت در نشست 
خبری مشترک با ســخنگوی دولت و وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی که در نهاد ریاســت جمهوری برگزار شد، 
درگذشت عده ای از مردم در حادثه بیمارستان خصوصی 
قائم رشت را تسلیت گفت و اظهار داشت: این بیمارستان 
در ســال 9۴ ساخته شد و مجوز ۱۵۰ تخت داشت. وزیر 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی تصریح کرد: در این 
حادثه ۱۴2 بیمار حضور داشــتند که بــه علت اتصالی 
در مجاورت بخش مراقبت های ویژه )آی ســی یو( بوده 
کــه تاکنون 9 بیمــار درگذشــته اند و 9۵ بیمار نیز در 
بیمارستان های دیگر پذیرش شدند. عین اللهی گفت: اگر 
قصوری باشد، با رصد و ارزیابی حادثه، به مراجع قضایی 

اعام می شود.

یک و نیم میلیون خودرو تا پایان سال 
۱۴۰۳ تولید خواهد شد

ایرنــا- وزیر صمت از تولید یک و نیــم میلیون خودرو 
تا پایان امســال خبر داد. عباس علی آبادی، وزیر صمت 
در افتتاحیــه نوزدهمیــن نمایشــگاه قطعــات و لوازم 
خــودرو گفت: ما باید ایران را صنعتی کنیم و کشــور ما 
پتانســیل های زیادی در این زمینه دارد. وی افزود: بیش 
از ۶۰ درصد از حوزه خودروسازی با صنایع دیگر ارتباط 
دارد. باید در کشور قطعات اصلی خودرو را مدنظر گرفته 
و مهندسی خودرو هم باید افزایش یابد. امروز آن چیزی 

که در خودرو اهمیت دارد مهندسی است.
وزیــر صمت گفت: بیش از یــک و نیم میلیون خودرو تا 
پایان ســال تولید خواهد شد. امروز یکی از انتقادها این 
است که کیفیت خودروهای کشور باید افزایش یابد چرا 

که امروز انتقادهای زیادی به این صنعت وارد است.

شهردار شیراز در پاسخ به سبحان:

 خدمات دهی مترو افزایش می یابد
 اضافه شدن 2 رام قطار به خط دو قطار شهری



واکنش دفتر مقام معظم رهبری به برخی 
نقل قول های غیر مستند انتخاباتی

ایســنا- دفتر مقام معظم رهبری در واکنش به برخی نقل قول های 
غیر مســتند از رهبر انقلاب و مســئولان دفتر ایشان، در اطلاعیه ای 
تأکیدکرد که نقل قول های غیر مستند و یا برداشت های شخصی فاقد 

اعتبار است.
متن اطلاعیه دفتر مقام معظم رهبری به این شــرح است: در روزهای 
اخیر مشــاهده شــده اســت که برخی از نامزدهای محترم انتخابات 
ریاســت جمهوری و یــا اعضای ســتاد و افراد منتســب بــه آنها در 
اظهارنظرها و موضع گیری ها، نقل قول هایی ناقص و یا نادرست از رهبر 

انقلاب اسلامی و یا مسئولان دفتر معظم له بیان کرده اند. 
هرگونه نقل قول غیرمســتند به اســناد موجود و مکتوب از بیانات و 
اظهار نظرهای رهبر معظم انقلاب اســلامی و اکتفا به برداشــت های 
شــخصی و دریافت هــای شــفاهی از بیانات ایشــان و یا مســئولان 
دفتر معظم له فاقد اعتبار و اســتناد اســت. انتظار مــی رود همگان 
 نســبت به این موضــوع توجه لازم را داشــته باشــند و از تکرار آن 

پرهیز شود.

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت: 
نباید رنج ملی در دهه ۹۰ تکرار شود

اطلاع رسانی  شــورای  رئیس  باشگاه خبرنگاران- ســپهر خلجی، 
دولت در حســاب کاربری خود در شــبکه ایکس نوشــت: ۳ ســال 
مدیریت حکیمانه شــهید رئیســی در صحنه سیاســی مدل جدیدی 
از حکمرانــی بر پایــه و متکی بــر توانایی های درونــی و اعتماد به 
ظرفیت های کشــور ارائه کرد کــه به برکت این شــیوه از حکمرانی 
انقلابی بســیاری از کلیدواژه های طراحی شــده در اتاق های عملیات 
 روانــی دهه ۹۰ برای عقب  راندن تفکر انقلابی و هموار کردن مســیر 

تسلیم رنگ باخت.
وی افزود: نمی توانیم، نمی شود، رفع مشکلات منوط به مذاکره است، 
تا تحریم حل نشــود مشکلات باقی است، fatf راه چاره است، نیاز به 
کارشــناس خارجی داریم و ... از گزینه هایی بود که در این ۳ سال از 
میز سیاست و از ادبیات رایج برچیده و به اتکای آن افق های جدیدی 
در رشد اقتصادی، توســعه روابط خارجی و پیشرفت فناوری گشوده 

شد.
خلجی همچنین افــزود: رقابت های این چنــد روز و به ویژه مناظره 
دیشب نشان داد باید با روشنگری و مرور تجربه تاریخی از بازگشت به 
عقب جلوگیری کــرد. بعضی امید دارند از این واژه ها و مفاهیم بتوان 
بــرای وارونه کردن افکار عمومی بهــره گرفت. نباید رنج ملی در دهه 

۹۰ تکرار شود.

هشدار دیوان محاسبات کشور به دستگاه ها 
درخصوص اجرای قانون هوای پاک

باشــگاه خبرنــگاران- بررســی های دیوان محاســبات کشــور 
نشــان می دهد که در ســنوات گذشــته فقط در یک ســال از میان 
۲۲۸ حکــم مربــوط بــه ۲۳ دســتگاه اجرایی مجموعــاً ۱۲ درصد 
احــکام به طور کامل اجرا شــده و حــدود ۶۱ درصد احــکام نیز به 
 صــورت ناقص اجرا شــده اســت و ۲۷ درصد دیگر احــکام بر روی 

زمین مانده اند.
با توجه به اوج گرفتن آلودگی هوا در فصل پاییز و زمســتان این نهاد 
نظارتی از هم اکنون با در دستورکار گذاشتن برخی از اقدامات اصلاحی 
همچون پیگیــری تدوین و ابلاغ ۱۳ فقره آیین نامه، دســتورالعمل و 
اســتاندارد، ارائــه گــزارش ســالانه به مراجــع قانونی در راســتای 
سیاست های کلی محیط زیست و ارسال گزارش تخلفات و ترک فعل 
دســتگاه های اجرایی به دادسرای دیوان، تذکرات و راهکار های لازم را 

به دستگاه های مربوطه ارائه کرده است.

مخالفت نمایندگان با تعطیلی جلسات علنی
 هفته آتی مجلس

تســنیم- علی نیکزاد، نایب رئیس مجس که ریاســت جلسه علنی 
مجلس را بر عهده داشــت، با اشــاره به ارسال نامه ای از سوی جمعی 
از نمایندگان برای تعطیلی جلســات علنــی هفته آتی مجلس، گفت: 
طبق برنامه ریزی های انجام شــده برگزاری جلسات علنی در روزهای 
یک شنبه و دوشــنبه ۳ و 4 تیرماه در دستورکار نمایندگان قرار دارد 
اما جمعی از نمایندگان با ارسال نامه به هیئت رئیسه تقاضا کردند که 
در جهت بالا رفتن مشارکت در انتخابات ریاست جمهوری، هفته آینده 

جلسات صحن برگزار نشود.
وی افزود: بنابرایــن برای اینکه هیئت رئیســه در این باره یک طرفه 
تصمیم نگیرد در این جلسه از نمایندگان رأی استمزاجی می گیریم تا 

در این باره تصمیم گیری کنیم.
نایب رئیس مجلس در این باره بیان کرد: اگر نمایندگان با این موضوع 
موافقت کردند در این باره در هیئت رئیسه تصمیم گیری می کنیم و اگر 
موافقت نکردند، قطعاً موضوع را در هیئت رئیسه مطرح نخواهیم کرد.

در نهایت در این جلســه در این باره رأی گیری شــد و نمایندگان از 
مجموع ۲۳4 نماینده حاضر در جلسه علنی با ۱۰۱ رأی موافق، ۱۰4 
رأی مخالــف و ۲ رأی ممتنع، با تعطیلی جلســات علنی هفته آینده 

مجلس مخالفت کردند.

وزیر کشور: 
بسترهای لازم برای مشارکت بالا را فراهم می کنیم

فارس- احمد وحیدی، وزیر کشــور در خصــوص انتخابات پیش رو 
 اظهــار کرد: قبلا اعلام شــده دولت ســیزدهم کاندیــدای خاصی را 

مد نظر ندارد.
وی بیــان کرد: ما هم وظیفه خود می دانیم تا بســترهای لازم، امن و 
سالم را برای مشارکت بالا فراهم کنیم. وزیر کشور تصریح کرد: کارها 
نیز به خوبی انجام شــده و مشکلی نیست. منتظریم تا مردم با حضور 

باشکوه خود حماسه ای دیگر را رقم بزنند.
وی گفــت: رقابت هــا خیلــی جدی و معقول اســت و ایــن روحیه 
خوبی اســت؛ از آنها نیز تشــکر می کنیم و تأکیدداریــم داوطلبان و 
ســتادهای آنها از تخریب همدیگر پرهیز کنند. وی افزود: هر کســی 
 حــرف خودش را بزند و هر کســی را مردم پســندیدند بــه آن رأی 

خواهند داد.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور مطرح کرد:
رعایت قانون از سوی نامزدها در اولین مناظره 

انتخاباتی

مهر- محسن اسلامی، دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: با 
توجه به تجربه ای که همکاران درکمیسیون تبلیغات انتخابات داشتند، 

برگزاری اولین مناظره، مجموعاً خوب ارزیابی شد.
وی با بیان اینکه در جلسه ای که برگزار می شود، نکات مناظره بررسی 
و اعلام خواهد شد، افزود: در مجموع با توجه به رعایت قانون از سوی 
نامزدهــا هم از نظر زمان و هم از منظــر احترام به یکدیگر و مراقبت 
از صحبت هــا، اولین مناظره چهاردهمین انتخابات ریاســت جمهوری 
نســبت به مناظره های ادوار قبلی یک گام به جلو و خیلی متفاوت بود 

و امیدواریم همین مسیر ادامه پیدا کند.

ایرنــا- علی نیکــزاد، نایب رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در جلســه علنی مجلس افزود: در خصوص 
واردات خودروهای کارکــرده علی رغم پیگیری های 
متعــدد نظارتــی مجلس هنــوز آیین نامــه مرتبط 
بــا واردات ایــن خودروهــا توســط دولــت ابلاغ 
 نشــده اســت و دلیل آن نیــز کمبــود منابع ارزی 

اعلام می شود.
وی بــا بیان این که ما انتظــار داریم به این موضوع 
رســیدگی شــود، اظهار داشت: لازم اســت ارتقای 
فناوری در بخش خودرو را شــاهد باشــیم و راهکار 
آن نیز اعتمــاد به شــرکت های دانش بنیان داخلی 
اســت. باید شــرکت های دانش بنیان با شرکت های 
خودروســازی بــزرگ کار کننــد تا شــاهد انتقال 

تکنولوژی به این حوزه باشیم.
وی ادامه داد: اصلاح ساز و کار قیمت گذاری خودرو از 

دیگر مواردی است که باید به آن توجه شود، اکنون 
هم خودروســاز ناراضی اســت و هم مــردم ناراضی 
هســتند، از ســویی دیگر اجرای تعهد خودروسازان 
اســت، آنان باید به تعهدات خود پایبند بوده و ســر 

موعد خودروها را تحویل دهند.
نیکــزاد افــزود: اولویت داشــتن خودروهای برقی و 
هیبریدی موضوعی اســت که بایــد وزارت صمت با 
کمیسیون صنایع بررســی کنند و در این موضوع و 

هم افزایی داشته باشند.
وی در ادامــه تأکیــد کرد: موضوع اســقاط خودرو 
از دیگر مســائلی اســت کــه باید مــورد توجه قرار 
گیرد. نمی شــود ما اســقاط خودرو نداشــته باشیم 
و روز بــه روز به تعــداد خودروها اضافه شــود. آنگاه 
 بحــث آلایندگــی هــوا و ناتــرازی بنزیــن چگونه 

حل خواهد شد؟

ایســنا- علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت در نشست خبری 
مشترک با صولت مرتضوی و بهرام عین اللهی وزرای تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، اظهار کرد: در روزهای 
آخر فعالیت دولت ســیزدهم هســتیم. در پی شهادت آیت ا... رئیسی 
و همراهانــش با انتخابات زودهنگام مواجه شــدیم، امــا دولتمردان 

متعهدند با ســرعت مضاعف آنچه رئیس جمهور شهید وعده داده بود 
را تکمیل کنند.

    یارانه نقدی در دولت سیزدهم حدود ۹ برابر شد
وی ادامــه داد: به صورت روزانه فعالیت ها و اقدامات دولت ســیزدهم 
در این مدت کمتر از ۳ ســال را معرفــی می کنیم. وزارت تعاون جزو 
دســتگاه های مورد ارجاع مردم و مرتبط بــا بحث رفاه و یارانه نقدی 
است. در این دولت یارانه نقدی حدود ۹ برابر شد، همچنین کالابرگ 
الکترونیکی با استقبال خوبی از سوی مردم  همراه شد. بهادری جهرمی 
اظهار کرد: حوزه ســلامت هم جزو حوزه های اولویت دار دولت است و 
روزانــه در ابتدای این دولت، بــا ۷۰۹ متوفای کرونایی مواجه بود که 
در این دولت به صفر رســید. شهید رئیسی به حوزه درمان و سلامت 
توجه ویژه ای کرد. شــورای عالی سلامت را بعد از ۱۰ سال احیا کرد. 
درمان کودکان زیر ۵ سال و همچنین دهک های نخست رایگان شد.

دبیر هیئت دولت یادآور شــد: در این ۳ ســال ۸ جلسه شورای عالی 
اشتغال برگزار شد که ۷ جلسه آن در زمان حیات شهید رئیسی بود.
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ایرنا- سردار سرلشکر پاســدار حسین سلامی، 
فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی با 
حضور در منزل شــهید حسین امیرعبداللهیان، 
وزیر امور خارجه فقید کشــورمان، بــا خانواده 
وی دیــدار و گفت  وگو کرد. سرلشــکر ســلامی 
درباره ویژگی های شخصیتی وزیر شهید حسین 
امیرعبداللهیان گفت: شــخصیت بســیار کاملی 
داشــت و نبوغ فکری، دانش سیاســی و مهارت 

دیپلماسی از ویژگی های این وزیر شهید بود.
   دیپلماسی کلاسیک و دیپلماسی مقاومت را 

به خوبی می شناخت
وی با بیــان اینکه دیپلماســی ترکیبی از هنر، 
مهارت، دانش و شــخصیت اســت، افزود: شهید 
امیرعبداللهیــان همه ویژگی های متناســب در 
حوزه دیپلماسی را داشت. یعنی در هر هیئتی با 
هر مقامی و در هر موقعیتی قرار می گرفت، دقیقاً 
با زبان و ادبیات لازم و متناســب با طرف مقابل 
خود برخورد می کرد. به عنوان مثال اگر در مقابل 
قدرت ها قرار می گرفت با زبان اقتدار و اگر با ضعفا 
روبه رو می شد، با زبان حمایت و پشتیبانی سخن 
می گفت. فرمانده کل ســپاه درباره علاقه مندی 
وافر خود به شــهید امیرعبداللهیــان گفت: در 
جلسات شــورای عالی امنیت ملی کنار یکدیگر 
می نشســتیم و علاقه زیادی به این وزیر شهید 

داشتم. در سال هایی که ایشان وزیر امور خارجه 
بودند از نزدیک با ایشان و وزارت امور خارجه در 
ارتباط بودیم. یکی از ویژگی های مثبت او این بود 
که دیپلماسی کلاسیک و متعارف و از سوی دیگر 
دیپلماسی مقاومت را نیز به خوبی می شناخت و 

آن را راهبری می کرد.
   دنیای سیاست بســیار رمزآلود و پیچیده 

است
سرلشــکر ســلامی افزود: در حوزه دیپلماســی 

ترکیــب کردن نجابت، اخلاق، مهــارت و اقتدار 
بســیار مشــکل اســت؛ چراکه عمومــاً دنیای 
سیاســت بــر خــلاف دنیــای نظامی، بســیار 
 رمزآلــود و پیچیــده اســت. بنابرایــن در این 
عرصه باید قدرت بازی خوانی بالایی داشته باشید 
تا بتوانید دشــمن و دوســت خــود را به خوبی 
بشناسید و از سوی دیگر با قدرت اقناع و چانه زنی 
بالا بتوانید منافع ملی را نیز حفظ کنید. شــهید 

امیرعبداللهیان چنین بود.

   حرف های امیرعبداللهیان نافذ بود
وی با بیان اینکه حتی دشمنان ما به صداقت این 
شــهیدبزرگوار باور داشــتند، ادامه داد: به همین 
دلیل نیز حرف هــای امیرعبداللهیــان نافذ بود. 
بســیار شجاع بود و از شــجاعت فردی و سیاسی 
بهره می برد، به عنوان مثال از رفتن به کشورهایی 
مانند لبنان و سوریه برود و اینکه از ناحیه دشمنان 
اتفاقی برای او بیفتد، ترس و واهمه ای نداشت و از 
سوی دیگر شجاعت سیاسی بالایی در شخصیت 
شــهید امیرعبداللهیان وجود داشــت که با همه 
افــراد جبهه مقاومت دیــدار کــرده و از مواضع 
انقلابــی قاطعانه صحبت می کرد، در حالی که در 
عالم دیپلماسی گاهی صحبت های انقلابی کردن 
سخت است؛ چرا که دیپلمات ها عموماً باید با قواعد 
و پروتکل های بین المللی صحبت کنند؛ اما ایشان 
همواره فراتر از اســتانداردها عمل می کرد و قواعد 

انقلاب را در عالم سیاست به کار می برد.
    شــهید امیرعبداللهیان جزو شخصیت های 

پرافتخار و تاریخ ساز کشور ما محسوب می شود
فرمانده کل ســپاه به ادب، خضــوع و تواضع به 
عنــوان دیگر ویژگی ها و محاســن بارز شــهید 
امیرعبداللهیان اشاره کرد و افزود: این ویژگی ها 
از ایشان شخصیت ممتازی ســاخته بود و جزو 
شــخصیت های پرافتخار و تاریخ ســاز کشور ما 

محسوب می شد.
سرلشکر ســلامی درباره نقش آفرینی های شهید 
امیرعبداللهیــان در حمایــت از جبهه مقاومت 
و ارتبــاط قوی با آن قبل از صــدارت در وزارت 
امور خارجــه، گفت: به عنوان مثال در مراســم 
بزرگداشت و ترحیم شهید ا... دادی که در لبنان 
به شهادت رسیده بودند. زمانی که من سخنرانی 
داشتم، شهید امیرعبداللهیان در کنار شهید حاج 
قاســم ســلیمانی در ورودی این مراسم ایستاده 
بودند که نشــان می دهد ایشــان تا چه اندازه به 

جبهه مقاومت نزدیک بود.
وی با تأکیدبر اینکه هیچ چیز به غیر از شهادت، 
نمی توانست بزرگی شــخصیت شهید رئیسی و 
امیر عبداللهیان را نشــان دهد، اضافه کرد: به هر 
حال انســان دیر یا زود این دنیا را ترک می کند 
اما وقتی با این شــکوه و عظمت، یک ملت برای 
آن ها اشک ریخته و یک دنیا به احترام آن ها بلند 
می شود. نشان می دهد آن ها چه شخصیت والایی 
داشتند. فرمانده کل سپاه به این نکته که برخی 
بــه دنبال آن بودند تا در دنیا ما را منزوی کنند، 
گفت: این شــهادت ها آن قدر عظیم و مؤثر است 
که اراده های ناپاک و شوم را به زودی و به سرعت 
می شکند و همه را به کرنش وادار کرده و رفتارها 

را تغییر می دهد.

نایب رئیس مجلس: 

 آیین نامه خودروهای کارکرده ابلاغ شود
سخنگوی دولت: 

مکلفیم آنچه »شهید رئیسی« وعده داد را تکمیل کنیم

   طوری وعده دهیم که قابل تحقق باشد
باشگاه خبرنگاران- امیرحسین قاضی زاده هاشــمی اولیــن نامزدی بود که به بیان 
مطالب خود در 4 دقیقه پرداخت و گفت: یاد رئیس جمهور عزیز شهید را پاس می دارم. 
بنده به عنوان یکی از اعضای تیم دولت وظیفه دانســتم پرچم رئیس جمهور شهید را 
به دســت بگیرم و مدل جدیدی از حکمرانی کشــور را ارائه کنم. وی افزود: بنده که 
جوان ترین عزیزان هســتم نزدیک ۲۰ ســال ســابقه کار اجرایی در کشور دارم، همه 
افرادی که به عنوان رجل سیاسی شناخته می شوند سابقه کار طولانی دارند و متعلق 

به دولت و گفتمانی بودند. 
قاضی زاده هاشــمی عنوان کرد: همه این بزرگواران همکار یک دولت بودند، ما جوری 
صحبت نکنیم که انگار دنیا از امروز شروع شده است و تمام گذشته را نقد کنیم. نامزد 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری گفت: همچنین در بحث وعده ها، مردم 
واقعاً  از وعده خسته شده اند؛ باید و نباید گفتن ساده است؛ باید بگوییم چگونه و توسط 
چه تیمی و با چه روشی می خواهیم کارها را انجام بدهیم؟ مثلًا قانون برنامه هفتم را 
چگونه انجام دهیم؟ آیا در ســابقه مان نشــانه ای برای این که چطور می خواهیم انجام 
بدهیم یا خیر؟ وی افزود: وقتی وعده به عمل نمی رســد ناامیدکننده اســت و مردم با 
صندوق قهر می کنند؛ وگرنه می گویند این ها هم مثل گذشته چیزی می گویند و عمل 
نمی کنند. قاضی زاده هاشــمی گفت: برای رشــد ۸ درصدی بین ۲۰۰ تا ۲۵۰ میلیارد 
دلار نیاز به ســرمایه گذاری داریم، شــاید جدی ترین کار اجرای تام قانون هدفمندی 
یارانه هاســت. در مورد سرمایه گذاری داخلی اکثر منابع دولت صرف هزینه های دولت 
می شــود و باید بخش خصوصی را به عنوان شــریک راهبــردی وارد میدان کنیم و 

شوک های ارزی را کنترل کنیم. 
   برنامه ای داریم که علاوه بر کنترل تورم، به رشد اقتصادی منجر خواهد شود

محمدباقــر قالیباف هــم در این مناظره گفت: انتخابات یک فرصت بزرگ اســت که 
در اختیار یکایک شــما مردم شــریف عزیز ایران است که بتوانید برای آینده خودتان 
فرزندانتــان و ایران عزیزمان تصمیم بگیرید. وی افزود: رئیس جمهور مســئولیت های 
ســنگینی دارد که باید این بار سنگین را به کمک دیگران به دوش بکشد؛ لذا انتخاب 
شــما عزیزان در این مقطع بســیار مهم است. رئیس جمهور یکی از وظایفشان در این 
شــرایط ســختی که امروز داریم حتماً توجه و تحول در حوزه اقتصاد است. قالیباف 
ادامه داد: به ویژه برای خانواده های محروم برای کارمندان برای پرســتاران مخصوصاً 
مددجویان کمیته حضرت امام خمینی )ره( و همچنین مددجویان سازمان بهزیستی 
آنهایی که به هر حال حقوق ثابتی دارند و با تورم فاصله ایجاد می شود و آسیب می بیند. 
وی گفت: رئیس جمهور باید به گونه ای عمل کند و به گونه ای باید انتخاب بشــود که 
ضامن حل این مشــکلات باشــد. البته با کمک مردم این اتفاق خواهد افتاد. قالیباف 
تأکیدکرد: امروز بازنشــتگان در بخش لشکری و کشوری تأمین اجتماعی و ایثارگران 
این روزها همه با این مشکلات روبه رو هستند. در دهه ۹۰ شرایط سختی را گذراندیم. 
از جهت اقتصادی رشد متوسط سالانه یک درصد بوده است. نقدینگی ما ۲۶ برابر شده 

است. دوره کرونا را گذراندیم. 
   بدون باز کردن مرزها به رشد 8 درصدی اقتصادی نمی  رسیم 

پزشــکیان هم در 4 دقیقه اول خود گفت: اگر نتوانیم انسجام داخلی و مشارکت همه 
گروه های سیاسی را در جریان اجرای برنامه ها فراهم کنیم برنامه درست اجرا نخواهد 
شــد. وی اضافه کرد: امکان ندارد بدون باز کردن مرزها با دولت های دیگر به رشــد ۸ 
درصدی اقتصادی برسیم. این نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اظهار 
داشت: وی اضافه کرد: برای رشد ۸ درصدی اقتصادی سالانه به ۲۰۰ میلیارد دلار نیاز 
داریم که با شرایط فعلی امکان پذیر نیست. پزشکیان گفت: سیر تاریخ و تجربه جهانی 

و تجربه بین المللی، راه را برای آدمی که تقوا داشته باشد مشخص می کند.
وی افزود: هیچ کشوری از جنگ جهانی دوم تا به الان بدون رشد صادرات و سرمایه گذاری 
خارجی رشد مناســبی نداشته است. وی تصریح کرد: ما باید صادرات داشته باشیم و 
ســرمایه گذاری خارجی داشته باشــیم و برادرمان هم آقای قاضی زاده هاشمی هم که 
فرمودند  ما سرمایه گذار می آوریم خب این هم یک نوع سرمایه گذاری است و نمی شود 
بدون ســرمایه گذاری کاری انجام داد. این نامزد انتخابات ریاست جمهوری خاطرنشان 
کــرد: ما الان نمی خریم و نفتمان را ارزان می فروشــیم و اگــر نگاه کنید کلی در این 
موضوع ما ضرر می کنیم چه کســی باید جواب بدهد که چرا ما دارایی هایمان را مفت 

می فروشیم. 
    رشد 8 درصد می تواند محقق شود

سعید جلیلی هم در ادامه این مناظره گفت: مجموعه سؤالاتی که مطرح شد دو ایراد 
دارد؛ ایراد اول این است که در اجرای قانون در چنین سطحی نباید تردید ایجاد شود. 
وی اضافه کرد: نکته دوم این است که در برنامه برای تحقق رشد ۸ درصد فقط نباید 

رشد را به ســرمایه محدود کنیم. وی اضافه کرد: مهم تر از سرمایه، مدیریت سرمایه، 
نیروی انسانی و فناوری است. اگر قرار است رشد ۸ درصد داشته باشیم باید 4۷ برنامه 
در دولت تهیه شود. جلیلی تأکیدکرد: اگر هنوز در اصل برنامه تردید داشته باشیم رشد 
حاصل نمی شود. برای تحقق رشد باید فرصت ها را بشناسیم و لازمه یک جهان فرصت، 
یک ایران جهش است. وی اضافه کرد: قبل از انقلاب نیز با جذب سرمایه رشد حاصل 

نشد. مهم تر از همه مشارکت دادن آحاد جامعه است. 
    باید برای حل مشکلات مردم با دنیا تعامل کنیم

حجت الاســلام مصطفــی پورمحمــدی کاندیــدای انتخابــات چهاردهمیــن دوره 
ریاســت جمهوری هــم در اولین مناظره انتخاباتی با موضوع رشــد اقتصادی و برنامه 
هفتم، گفت: ما همه مشــکلات اقتصادی را می دانیم، اما مردم این مشکلات را روزمره 
لمس می کنند و با پوســت و گوشــت خود آن ها را درک می کنند. وی افزود: وقتی با 
کارشناسان زیادی در این ایام و گذشته گفت وگو داشتم و پای صحبت مردم نشسته ام، 
معتقد بودند که اقتصاد مقوله ای پیوسته به اجتماع، فرهنگ و عرصه بین المللی است. 
کاندیدای چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری بــا بیان اینکه ما مزیت هایی 
داریم، اما هزینه آن را می دهیم و ســودش را نمی بریم، به طرح این ســؤال پرداخت 
که »چگونه ما باید این مشــکلات اقتصادی را حل کنیم؟«، گفت: باید با دنیا تعامل و 

مشکلات مردم را برطرف کنیم. 
    دستگاه دیپلماسی باید لغو تحریم ها را دنبال کند

محمدباقر قالیباف در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: برای رســیدن به رشد ۸ 
درصدی در اقتصاد، از نظر من بهره وری نســبت به ســرمایه گذاری اولویت دارد. ۱۰4 
میلیارد دلار ســالانه در حــوزه بهره برداری پرِت داریم. وی اضافه کرد: پزشــکیان به 
درســتی درمورد خودروی دست دوم گفت. پارســال ۸ میلیارد ارز برای خودرو هزینه 
کردیم اما چه خودرویی تحویل دادیــم؟ مردم و دولت هر دو ناراحتند. قالیباف ادامه 
داد: چیزی که آقای زاکانی درباره نقدینگی گفتند کاملًا درســت اســت اما بدانیم که 
بــه کیفیت آن کار داریم نــه کمیت. نقدینگی الان که حدود ۱۰۰۰ همت اســت از 
کمان برنامه ریزی خارج شده است. وی اضافه کرد: همه دستگاه های دولتی یک طرف، 
دســتگاه دیپلماسی یک طرف. دســتگاه دیپلماســی باید لغو تحریم ها را دنبال کند. 
قالیباف گفت: اگر خودتحریمی داخل کشــور را حذف نکنیم امکان ندارد در خارج از 
کشــور رفع تحریم را دنبال کنیم. وی اضافه کرد: ۱۲ سال در شهرداری تهران بودم، 
پشتیبانی لازم را هم نداشتم از سوی دولت ها، اما من ۱۷۰ کیلومتر مترو احداث کردم. 
قالیباف اظهار داشت: بین ۱۸ تا ۲۲ میلیارد دلار ظرفیت ارتباط با کشورهای مختلف 
وجود دارد. ما از ظرفیت سازمان شانگهای و توافقات با روسیه استفاده کنیم. وی گفت: 
تنها ال ســی که بدون پیش پرداخت از سوی چین انجام شد، در دوره ما در شهرداری 

انجام شد. پس می شود و می توانیم. 
    دولت مقتدری باید بیاید که بداند چه می کند

ســعید جلیلی در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: برنامه ششم اجرا نشد، چون 
دولت وقت به آن اعتقاد نداشــت. اینجا محل انتخاب اســت و مردم می توانند انتخاب 
کنند که چه دولتی ســرکار بیاید. وی اضافه کرد: ۱۲۰۰ کارگر یک کارخانه به خاطر 
اهلیت نداشــتن کسانی که کارخانه در دهه نود بهشان واگذار شد تبدیل به 4 نگهبان 
شدند. جلیلی ادامه داد: اگر کسی آمد سرمایه گذاری کرد و اهلیت نداشت، قطعاً نتیجه 
نمی گیریم. جلیلی اظهار داشت: حق دانشگاهیان این است که در جهش کشور نقش 
داشــته باشند. وی اضافه کرد: یک استاد دانشــگاه به من گفت که من و دانشجویانم 
می توانیم ارزآوری داشــته باشیم. جلیلی یادآور شد: نگاهمان به دانشگاه چه بوده که 
الان دانشجوها به خارج می روند. وی گفت: روستاهای ما ظرفیت جهش کشور را دارند. 

مردم باید به سرمایه گذاری در بازار سرمایه اعتماد کنند. 
    ما نیازمند یک مدیر قوی هستیم

محمد باقر قالیباف نیز در ادامه با اشــاره به موضــوع تورم و راهکارهای حل آن گفت: 
بحث تورم از موضوعات حیاتی و جدی ماســت و متأسفانه هم تورم بالایی داشتیم و 
هم از جهت زمانی طولانی. این در ســال های گذشــته به سفره های مردم به خصوص 
حقوق بگیران فشار جدی آورده. وی افزود: تورم ریشه در سه موضوع دارد. اول اصلاح 
نظام بانکی. بانک های خصوصی و یا حتی بانک های دولتی باعث خلق پول شدند. این 
را باید چاره اندیشی کنیم. نامزد انتخابات ریاست جمهوری دوره چهاردهم تأکیدکرد: ما 
نیازمند یک مدیر قوی هستیم؛ بخش عمدۀ مشکلات ریشه در بی تدبیری است. سفرۀ 

مردم به خاطر بی عرضگی ها کوچک شده. 
    معلوم نیست مشکل بورس حتی یک ساله هم حل شود

مسعود پزشکیان به عنوان سومین نامزد انتخابات که در موضوع تورم و راهکارهای آن 
سخن گفت عنوان کرد: تورم یعنی خالی کردن جیب مردم. اکثر نگرانی های که مردم 
به این دلیل است که نمی توانند زندگی شان را با این روند تورم بگذرانند. وی ادامه داد: 

کنترل هزینه زمانی صورت می گیرد که شفافیت در هزینه ها اعمال شود. 
    رئیس جمهور باید به مسائل مختلف احاطه داشته باشد

مصطفــی پورمحمدی نیز به عنوان نفر بعدی در موضوع تورم ســخن گفت و تأکید 
کرد که با دوستان نقطه نظر مشترک داریم، چون کارهای کارشناسی به نتیجه مشابه 
می رســد. وی افزود: اختیار و اســتقلال را دادیم، ولی ابــزارش را نداده ایم. بانک های 
مرکزی برای کنترل تورم همه تسهیلات محدود کرده و تولیدکنندگان مشکل دارند. 
نرخ بهره را افزایش داده اند و این خودش تورم زاســت. نامزد انتخابات ریاست جمهوری 
تصریح کرد که ما نیازمند مدیر قوی هســتیم؛ ولی رئیس جمهور فقط مدیر نیســت. 
رئیس جمهور باید به مســائل مختلف احاطه داشته باشــد. وی ادامه داد: اگر اقتصاد 
می خواهد موفق باشــد باید رقابت داشته باشیم و دولت رقابت نکند. اقتصاد دستوری 

نباید داشته باشیم. به مالکیت فکری باید برسیم. 
   بودجه مربوط به زندگیِ مردم است؛ نه فقط دولت

محمدباقر قالیباف هم در ادامه گفت: خلق پول از سفره مردم اتفاق می افتد. همه مردم 
هزینــه تورم را پرداخت می کنند. وی افزود: بانــک مرکزی باید قدرتمندانه در مقابل 
جریان های خلق پول بایستد. نامزد انتخابات ریاست جمهوری تأکید کرد: رئیس جمهور 

قوی باید تصمیم سازی را به نخبگان جامعه بدهد. 
   همان طور که برای درمان به خارج می رویم برای تورم هم ۴ نفر بیاوریم نسخه 

بدهیم
مسعود پزشکیان هم در ادامه اظهار کرد: ما فقط گروه خاصی را مدیر می دانیم. الان یک 
عده آدم صفرکیلومتر آوردیم. کسی که هیچ کار کارشناسی نکرده را مدیر می کنیم. به 
گفته وی، عامل اصلی تورم دولت ها هســتند. بزرگ کردن دولت مهم ترین عامل تورم 
است. این نامزد انتخابات ریاست جمهوری با اشاره به کسری بودجه در کشور بانک کرد: 
الان ۳۰۰ تا 4۰۰ هزار میلیارد کسری بودجه داریم. بانک ها موظف به قاعده گذاری اند 
نه قیمت گذاری. وی ادامه داد: مشورت کردن از کشورهای مذهبی راه دوری نمی رود؛ 

اما اگر از دیگران هم که تجربه دارند مشورت بگیریم که خیلی بهتر است. 
   بخش مهمی از دلیل تورم در سال های اخیر ناشی از نرخ ارز است

ســعید جلیلی دیگر نامزد انتخابات ریاســت جمهوری بود که در ادامه اولین مناظره 
انتخابات ریاســت جمهوری دوره چهاردهم با اشاره به مدیریت بازار ارز گفت: اگر بازار 
ارز را مدیریت کنیم بخش مهمی از بحث تورم کنترل می شــود. برای کنترل بازار ارز 
اقداماتــی آماده کردیم که از روز اول دولت آغــاز کنیم. جلیلی تأکید کرد: یک مورد 
اولویت بندی مصارف ارزی است و باید ببینیم که منابع به آن سمت می رود یا نه. وی 
افزود: قضایایی مثل چای دبش برای این به وجود آمد که منابع و مصارف باهم هم خوان 
نبودند. نامزد انتخابات ریاست جمهوری تصریح کرد: فرآیند ثبت سفارش و تخصیص و 

تأمین ارز می تواند آن قدر به روز باشد که بازار ارز به مشکل نخورد. 
   مردم فرصت دارند با انتخابشان کاری کنند تا دنیا از پیشرفت ما حسرت بخورد

محمدباقر قالیباف نیز در این بخش با تأکید بر اینکه دست وپای دولت باید در اقتصاد 
کوتاه شــود، تصریح کرد: مردم اساس تحول در اقتصاد هستند. دانشمندان و نخبگان 
می توانند تحول ایجاد کنند و دولت باید اجازه دهد که آن ها برای دولت تصمیم سازی 
کنند. به گفته وی، در دولت خدمت و پیشرفت باید سپر حمایتی برای حداقل ۵ دهک 
جامعه درســت کنیم و کالاهایی مثل لوازم خانگی و معیشــت و کالاهای اساسی را 
شامل می شود. با این سپر باید تا مهار تورم جلوی آسیب را بگیریم. این آسیب به دلیل 
بی تدبیری دولت هاســت. نامزد انتخابات ریاســت جمهوری خاطر نشان کرد: انقلاب 

فرصت را به مردم داد تا با مردم سالاری دینی بر سرنوشتشان حاکم باشند. 

نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری در اولین مناظره چه گفتند؟

فرمانده کل سپاه: 

دشمنان ایران هم صداقت »شهید امیرعبداللهیان« را باور داشتند



تودیع و معارفه شهردار منطقه ۱۱ انجام شد 

معارفه شــهردار جدید منطقه ۱۱ با حضور آرش فرج زاده، قائم مقام شهردار 
شیراز و امیر عوض پور، مدیرکل حراست شهرداری شیراز انجام شد.

در انتصاب های جدید شــهرداری شــیراز بهزاد پرنیان به سمت سرپرست 
شــهرداری منطقه ۱۱ منصوب و علی فراشــائیان نیز به عنوان سرپرســت 
معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری شیراز انتخاب شدند. 
بهزاد پرنیان، شهردار جدید منطقه ۱۱ ضمن بازدید از ساختمان این منطقه 
و دیــدار با کارکنان ابراز داشــت: همه ما خدمتگزاران به مردم هســتیم و 
فلسفه وجودی مسئولین شهری و جایگاه یک مسئول خدمت به مردم است 
و مــردم به عنوان ولی نعمتان مورد تکریم هســتند. یکی از اصول خدمت، 
تکریم اربابان رجوع بوده و برخورد خدمت رسانان می بایست محترمانه باشد.
پرنیــان برای پیشــبرد فعالیت های عمرانی و خدمات شــهری منطقه ۱۱ 
عنوان کرد: کار باید جهادی باشــد، همچنان که فعالیت های جهادی وقت 
نمی شناســد، فعالیت همکاران در عمران و خدمات شــهری منطقه نیز به 

صورت جهادی باید صورت گیرد. 

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان فارس: 
مهندسان نخبه و جوان در انتخابات هیئت مدیره

 نظام مهندسی ساختمان کاندیدا شوند
 سرپرست اداره کل راه و شهرســازی استان فارس گفت: فضایی باید ایجاد 
شــود که مهندســان نخبه و جوان در عرصه انتخابات هیئت مدیره سازمان 

نظام مهندسی ساختمان کاندیدا شوند.
ناصر رضایی، سرپرســت اداره کل راه و شهرسازی استان فارس در جلسه ای 
که با حضــور اعضای هیئت اجرایی انتخابات هیئت مدیره نظام مهندســی 
ساختمان و اعضای هیئت رئیسه ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
فارس برگزار شد، گفت: اســاتید و پیشکسوتان باید فضایی ایجاد کنند که 
زمینه یک انتخابات ســالم و پرشور برای مهندسان فراهم شود و مهندسان 
نخبه و جــوان در عرصه انتخابات هیئت مدیره ســازمان نظام مهندســی 
ســاختمان به میدان بیایند و برای کاندیــدای هیئت مدیره ثبت نام کرده و 

به رقابت بپردازند.
وی اضافه کرد: برگزاری انتخابات نظام مهندســی بســیار مهم و پراهمیت 

است و می تواند در بسیاری از عرصه ها اتفاقات مهم را رقم بزند.
رضایی با اشاره به ۳۵ هزار عضو ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
فارس بیان کرد: جوانان نخبه بســیاری در سراسر استان عضو سازمان نظام 
مهندسی هســتند و باید از تمام این ظرفیت ها اســتفاده و فضایی درست 
شود که از تمام شهرستان ها مهندسان بتوانند وارد این فضای رقابت شوند. 
سرپرســت راه و شهرســازی فارس گفت: اقناع کردن جامعه مهندسی در 
اســتان می تواند پیامدهای خوبی را در ســایر ارکان جامعه به دنبال داشته 

باشد.

 شهردار منطقه ۱۰:
مشکلات سطح منطقه باید طبق یک برنامه زمان بندی 

حل  شود
اولین بازدید  عباس هاشمی نژاد، 
سرپرست شهرداری منطقه ۱۰ 
شیراز از سطح منطقه و برخی 
از پروژه های عمرانی انجام شد. 
 در اولین بازدید شهردار منطقه 
منطقه، شهرک  از ســطح   ۱۰
گویم، بافت قدیم گویم، شهرک 
گلســتان  شــهرک  دوکوهک، 
شمالی، شــهرک پیام نور مورد 
بازدید قرار گرفت و  هاشمی نژاد 

ضمن بررسی مسائل، برای حل مشکلات پیشنهاداتی ارائه و دستور مکاتبات 
با دســتگاه های مرتبط و پیگیری های لازم برای حل مشکلات شهروندان را 
صادر کرد. بافت قدیم گویم از جمله مکان هایی بود که مقرر شــد پیگیری 
مســتمر برای رفع موانع بهسازی و مناسب ســازی این بافت انجام و حوزه 
خدمات شهری منطقه نیز به صورت ویژه و روزانه برای پاک سازی در منطقه 

حضور فعال داشته باشند. 
 هاشــمی نژاد اظهار داشت: معضلات و مشکلات باید با طرح ریزی مناسب و 
هدف گذاری و طبق یک برنامه زمان بندی مناســب حل و فصل شود که این 
موضوع نیاز به همکاری مضاعف دستگاه های همکار و خدمات رسان در این 
منطقه به ویژه شــهرک های منفصل دارد و موضوع توسط منطقه با اولویت 

در دستورکار یک قرار خواهد گرفت. 

رئیس جهاد کشاورزی فارس: 
تکریم ارباب رجوع مصداق مدیریت جهادی است 

رئیس  مجتبــی دهقان پور، 
ســازمان جهاد کشــاورزی 
اســتان فارس در مراســم 
گرامیداشــت هفتــه جهاد 
حضور  بــا  که  کشــاورزی 
کارکنان این سازمان برگزار 
با  امیدواریم  شــد، گفــت: 
کمک شما همکاران تلاشگر 
بخش  فعالین  مجموعــه  و 
کشــاورزی موفــق به حل 

مشکلات موجود و افزایش بهره وری تولید شویم.
این مســئول؛ مشارکت اتحادیه ها، انجمن ها و نظام های صنفی را در اجرای 
سیاست های بخش کشاورزی ضروری دانست و افزود: تشکل های کشاورزی 
تسهیل کننده ارتباط بین دولت و مردم هستند. دهقان پور با اشاره به اینکه 
اجرای مناســب برنامه های دولــت، با همت بخش غیردولتــی امکان پذیر 
اســت، تصریح کرد: مشــارکت در تصمیــم گیری ها و تصمیم ســازی ها، 
امکان دسترســی مناســب کشــاورزان به منابــع و امکانات، تســهیل در 
 واگــذاری مســئولیت ها به بخــش غیردولتــی از دیگر مزایای مشــارکت 
تشکل ها با بخش دولتی است. رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس، 
وقت گــذاری، تکریم ارباب رجوع و نگاه مثبت در برخورد با مردم را مصداق 

مدیریت جهادی عنوان کرد. 

تکمیل عملیات عمرانی کوچه 5۱ بلوار شهید مدرس
بــا هدف ارائــه خدمات به محله های منطقه ســه شــهرداری و در تکمیل 
عملیــات عمرانــی انجام شــده در کوچه ۵۱ بلوار شــهید مــدرس نظیر 
خاکبــرداری، اصلاح شــیب، کانیواگذاری و زیرســازی، حــال در تکمیل 
ایــن فعالیت ها عملیات روکش آســفالت این کوچه نیز از ســوی معاونت 
 فنی و عمرانی شــهرداری منطقه ســه انجام شــد تا رفع نیــاز محله ها و
 پاسخگویی به مطالبات و درخواست های شهروندان در اولویت فعالیت های 

این شهرداری باشد. 

3فارس سال سی ویکم  شماره 63۰6 چهارشنبه ۱4۰3/۰3/3۰                                        

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

جزئیات سپرده و تسهیلات شبکه بانکی به تفکیک استان ها اعلام شد؛ 

فارس رتبه چهارم سپرده بانکی 
۱9۱ هزار میلیارد تومان سهم تسهیلات بانکی است

علیرضا اســکندری، معــاون فروش و 
توزیع  شــرکت  مشــترکین  خدمات 
نیروی برق اســتان فارس بر ضرورت 
از  برق  انرژی  صرفه جویی 2۱مگاواتی 
اجرایی  دســتگاه های  و  ادارات  سوی 
اســتان تأکید کرد. اســکندری گفت: 
با فرا رسیدن تابستان و افزایش دمای 
هوا، همگي ما مکلف هستیم در تمامي 
بخش هــا، برنامه هاي مصــرف بهینه 
انرژی برق را اجرا و رعایت نماییم که 
از این رو همکاری ادارات دولتی، دســتگاه های اجرایی و نهادهای عمومی  غیردولتی اســتان در 

مصرف بهینه برق ضروری است.
 سال گذشته بیش از 6 مگاوات صرفه جویی در بخش اداری حاصل شد

وی اظهار داشت: سال گذشته با فعالیت هایی که در حوزه مشترکان اداری انجام گرفت بیش از 
6 مــگاوات صرفه جویی در بخش اداری حاصل و بیش از 4۵۰ میلیون ریال پاداش به ۱29 اداره 

همکار در طرح کاهش پیک بار تابستان سال ۱4۰2 پرداخت شد. 
 اســکندری با تأکید بر اینکه در ایام گرم سال و فصل تابستان بیش از هر زمان دیگری نیازمند 
همکاری و تعامل مشــترکان اداری جهت کاهش مصرف برق هســتیم، افزود: بر اساس مصوبه 
هیئت وزیران، تمامی مشترکان اداری موظف شده اند در بازه زمانی اول خرداد تا ۳۱ شهریور، در 
ساعات اداری به میزان حداقل ۳۰ درصد نسبت به مقدار پایه سال ۱4۰۰ و در ساعات غیر اداری 

به میزان6۰ درصد نسبت به همان روز مصرف انرژی برق خود را کاهش دهند. 
معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق استان فارس، در ادامه به راهکارهای 
کاهش مصرف انرژی برق در ادارات اشــاره کرد و گفت: تنظیم درجه سیستم های سرمایشی و 
اســپلیت ها بین 24 - 26 درجه سانتی گراد )دمای آســایش(، استفاده از دور کند کولر آبی در 
مناطق غیر گرمســیر و اســتفاده از پنکه به جای کولر در مناطق معتــدل، بهره مندی کامل از 
روشــنایی روز و نور طبیعی، اســتفاده از چراغ های فوق کم مصرف SMD و LED، خاموش 
کردن سیستم های سرمایشی یک ساعت قبل از اتمام ساعات کاری )ساعت ۱۳(، خاموش کردن 
تمام وســایل برقی اداری و سیســتم روشنایی پس از اتمام کار، بســتن درب و پنجره ها هنگام 
اســتفاده از وسایل سرمایشی و... کاهش چشــمگیر مصرف انرژی برق در بخش اداری را در پی 

خواهد داشت. 

محسن قنادزاده، رئیس سازمان بسیج مهندسی 
عمران و معماری کشور ضمن ستودن تلاش های 
شرکت عمران صدرا اظهار داشت: شهید رئیسی 
با خدمت جهادی خود مســیر توســعه کشور را 
ریل گذاری کرد و رشــد ایــران را در عرصه های 
مختلف شتاب بخشــید که این شتاب در دولت 

آینده نیز باید افزایش یابد.
امیدبخش در شرکت  و  نگاه مدیریت جهادی   

عمران صدرا ملموس است
وی افزود: امروز کشــور به مدیــران جهادی در 
رأس امــور خــود نیاز دارد تا شــیرینی رونق و 
تعالی آن به کام ملت باقی بماند. قنادزاده گفت: 
مدیریت شــهر های جدید به خــودی خود کار 
دشوارئیســت و اگر نگاه جهادی برای خدمت به 
ساکنان آن شهر در کار مدیران آن نباشد محکوم 
به شکســت و دلسردی است و خوشبختانه نگاه 
مدیریت جهادی و امیدبخش در شرکت عمران 
صدرا ملموس اســت و امیدواریم این روند ادامه 

پیدا کند.
این مســئول تصریح کرد: نگاه جهادی در کنار 
عمل جهادی باید باشــد تا شــیرینی جهاد در 
کام مردم بنشــیند و حال با گزارشات دریافتی 
و بازدید های انجام شــده این مهم در این شهر 
به چشــم می خورد که در مدت کمتر از 2۰ ماه 
حرکت ۱۰ ســاله به منصه عمل کشــانیده شده 

است.
 لزوم یکپارچگی در مدیریت شهری

قنــادزاده در ادامــه به لــزوم وحــدت رویه و 
و  اشــاره  شــهری  مدیریــت  در  یکپارچگــی 
خاطرنشــان ســاخت: شــهر جدید صدرا جزو 
محدود شــهر های جهادی است که یکپارچگی 
بیــن تمامی  دســتگاه ها و نهاد های مســتقر و 
حتی غیرمســتقر در آن به چشــم می خورد که 
جا دارد از این روحیه  هم افزایی مهدی پوربهی، 

مدیرعامل شرکت کمال قدردانی به عمل آید.
در انتهای این دیدار که با حضور فرمانده ســپاه 

ناحیه مقاومت امام علی )ع(، شــهردار و اعضای 
شــورای اسلامی  شــهر صدرا و مسئول سازمان 
بسیج مهندسین عمران و معماری فارس، برگزار 
شــد طی حکمی  از جانب فرمانده ســپاه فجر 
فارس، سرپرستی کانون بسیج مهندسین عمران 
و معماری صدرا به مهــدی پوربهی، مدیرعامل 
شــرکت عمران واگــذار و دفتر ایــن کانون در 
شرکت عمران شهر جدید صدرا راه اندازی شد. 

فرمانده  ملک زاده، جانشــین  یوســف  ســردار 
انتظامي اســتان فارس گفت: در بازرسی از یک 
منزل مسکونی انواع ضبط و باند خارجی قاچاق 

به ارزش 2۵ میلیارد ریال کشف شد. 
ســردار ملک زاده بیان کرد: در راســتای طرح 
برخــورد با قاچــاق، مأمــوران پلیــس امنیت 
اقتصادي اســتان با اقدامات فني و تخصصي از 
وجود مقادیري کالای قاچاق در منزلی در یکي 
از محله هاي شیراز مطلع و بررسی موضوع را در 

دستورکار خود قرار دادند. 
وي افــزود: مأموران پس از هماهنگي قضایي به 
محل  مورد نظر اعزام و در بازرســي از آن منزل 
یک هزار و ۱9 دســتگاه ضبــط و باند خارجی 
قاچاق را کشف کردند. جانشین فرمانده انتظامي 
اســتان با بیان اینکه کارشناســان ارزش اموال 
مکشــوفه را 2۵ میلیــارد ریال بــرآورد کردند، 
تصریح کرد: در این خصوص پرونده تشکیل و به 
همراه یک نفر متهم تحویل مرجع قضایی شد. 

نشست برنامه ریزی اولیه برای برگزاری »جایزه ادبی ساهر« 
با حضور غلامرضــا خوش اقبال، معــاون فرهنگی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان فارس و بیژن کیا، دبیر علمی 
 این رویداد ادبی برگزار شــد و در جریان آن، مقدمات مورد 
نیاز مورد بحث و بررســی قرار گرفت. خوش اقبال با اشاره به 
اینکه جایزه ادبی ســاهر یکی از ویژه ترین جوایز ادبی است 
که تا به امروز در فارس کلید خورده اســت، بیان داشت: این 
جشنواره به خاص ترین حوزه ادبیات داستانی می پردازد. وی 
افزود: مســیری که تا به امروز در ایران کمتر بدان پرداخته 
شده است و جا داشت که با فراهم کردن بستر مناسب برای 
رویدادهایی همانند جشــنواره ادبی ساهر، قلم نویسندگان 

خوش ذوق اســتان فارس و کشور عزیز ایران را به این مسیر 
زیبا و جذاب از داستان نویســی ســوق داد و امسال نیز در 
دومین دوره این رویداد ادبی با دریافت تجربه های دوره قبل 
و با همکاری اعضای انجمن داستان ساهر برآنیم تا به معرفی 

بیشتر این ژانر ادبی بپردازیم. 
معــاون فرهنگــی ارشــاد فــارس ادامــه داد: همچنین با 
برگــزاری کارگاه هــای مرتبــط با داســتان نویســی و به 
ویــژه این حوزه، هم بــه رونق محافل ادبــی و اهالی قلم و 
داستان در شهرســتان ها کمک کنیم و هم دیگر حوزه های 
داستان نویســی و داســتان پردازی در جهــان امــروز را به 
علاقه مندان معرفی کنیم. در ادامه نشســت، بیژن کیا، دبیر 
علمی  این رویداد ادبی نیز این گونه بیان داشــت: از سال ها 
 قبل جــای خالی رویــدادی ادبی در زمینه فرهنگســازی 
بــرای توجه عمومی  مردم به نقــش و اهمیت امنیت پایدار 
کشور احســاس می شــد و به همین دلیل انجمن داستانی 
ســاهر به عنوان تنها انجمن تخصصی ادبیات داســتانی در 

عرصه داســتان های پلیســی و امنیتی با حمایت اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی  اســتان فارس دومین دوره جایزه 

ادبی ساهر را برگزار می کند. 
کیا گفت: تحولات خاورمیانه و تنش های منطقه غرب آســیا 
به بگونه ای است که لزوم برگزاری مستمر جایزه ادبی ساهر 
بیش از پیش مشــخص می شود به همین دلیل دومین دوره 
جایزه ادبی ساهر را در سطح ملی آغار شد. وی اعلام داشت: 
بدون شک برگزاری این رویداد ادبی در شهر شیراز می تواند 
دســتاوردهایی شایســته در زمینه تقویت احســاس هویت 
جمعی و همچنین افزایش آگاهی عمومی  نسبت به عملکرد 
پلیس و نقش مردم به عنوان حافظان اصلی امنیت پایدار را 

در پی داشته باشد. 
 استان فارس میزبان جام بازی های ویدئویی کشور

جلســه کارگروه نهمین دوره جام بازی های ویدئویی کشور 
بخش اســتان فارس در دفتــر مدیرکل فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی  تشکیل شــد و در جریان آن؛ اعلام شد که نهمین 

جام قهرمانان بازی های ویدیویی با شــعار »نشاط خانوادگی 
و بازی های رایانه ای« کشــوری همزمان در اســتان فارس 
برگزار می شود. جلســه با حضور اکثریت اعضا برگزار شد و 
همچنین، مسابقات امسال در یک مکان عمومی  برگزار شود 

تا مشارکت خانواده ها افزایش یابد. 
در این مســیر، آمــوزش و پرورش و کانون های مســاجد از 
حداکثر پتانسیل موجود خود استفاده خواهند کرد و بنا شد 
تا ســتاد برگزاری با همکاری بنیــاد ملی، آموزش و پرورش 
و کانون های مســاجد کارگاه سواد رســانه ای در کنار محل 
برگزاری مســابقات اجرا کنند و »لیــگ بازی های فکری و 

الکترونیک« با همکاری آموزش و پرورش راه اندازی گردد. 
در انتها تصمیم گرفته شــد تا در صورت اســتقبال دختران 
و بانوان، بنیاد ملی جدول بندی مســابقات فیفا را بر اساس 
تفکیک جنســیتی در اســتان انجــام دهد. علاقــه مندان 
 https: //baazico.ir می تواننــد برای ثبت نام به ســایت

مراجعه کنند. 

معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع برق فارس تأکید کرد: 

لزوم صرفه جویی 21 مگاواتی برق در 
دستگاه های اجرایی

رئیس سازمان بسیج مهندسی عمران و معماری کشور:

»شهید رئیسی« با خدمت جهادی مسیر توسعه را ریل گذاری کرد

س : طاهره حیاتی
عک

بر اســاس گزارشــی که بانک مرکزی منتشر کرده است، در 
اســتان تهران، ۵ هــزار و 64۱ هزار میلیارد تومان ســپرده 
وجود داشــته و 4 هزار و 6۱۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
اعطا شــده است. همچنین در استان فارس با رتبه چهارم در 
جدول و رتبه ســوم از نظر ریالی با ۳6۵ هزار میلیارد تومان 
ســپرده گذاری و ۱9۱ هزار میلیارد تومان نرخ تسهیلات در 
رتبه چهارم بعد از تهران، اصفهان و خراسان رضوی قرار دارد. 
بانک مرکزی، آمار مانده کل تسهیلات و سپرده های ریالی و 
ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به تفکیک استان را مربوط 
به پایان ماه فروردین، منتشــر کرد. بر اساس این گزارش، ۵ 
هزار و 64۱ هزار میلیارد تومان از مجموع سپرده های ریالی 
و ارزی کشور، در تهران است. در زمینه تسهیلات نیز 4 هزار 

و 6۱۳ هزار میلیارد تومان تســهیلات به شــرکت ها و افراد 
تهرانی اعطا شده اســت. البته یکی از دلایل بالا بودن حجم 
تسهیلات و سپرده در استان تهران، استقرار دفاتر بسیاری از 
شرکت ها و مؤسسات تولیدی سایر استان ها در استان تهران 
است. بعد از اســتان تهران، بیشترین حجم سپرده ها مربوط 
به استان اصفهان، با 46۰ هزار میلیارد تومان، سپرده و ۳۰2 
هزار میلیارد تومان تســهیلات و اســتان خراسان رضوی با 
۳۸4 هزار میلیارد تومان ســپرده و 24۵ هزار میلیارد تومان 
تســهیلات است. جزئیات سپرده و تسهیلات شبکه بانکی به 
تفکیک اســتان ها اعلام شد؛ بر اساس این گزارش، 9 هزار و 
946 هزار میلیارد تومان مجموع ســپرده های ریالی و ارزی 
شبکه بانکی است که پس از کسر سپرده قانونی، به 9 هزار و 

۷۱ هزار میلیارد تومان می رسد. 
همچنین، ۷ هزار و 6۱4 هزار میلیارد تومان، مانده تسهیلات 

شــبکه بانکی تا پایان فروردین اســت. در این گزارش بانک 
مرکزی همچنین آمده اســت: با توجه به اهمیت آمار و نقش 
ویژه آن در فرآیند برنامه ریزی و سیاســتگذاری و به منظور 
دسترســی محققین، دانش پژوهان و دانشگاهیان، آمار های 
مربوط به مانده ســپرده ها و تســهیلات بانکــی به تفکیک 
استانی در مقاطع پایان ســال های ۱۳۸۵ الی ۱۳۸۷ جهت 
بهره برداری عموم در ســایت بانک مرکــزی قرار گرفته و از 
آن پــس نیز آمار مزبور به طور مســتمر به صــورت ماهانه 
منتشر شده است. از ابتدای سال ۱۳94 به همراه آمار مذکور 
گزارش مختصری به منظور اســتفاده هر چه بیشتر مخاطبین 
در سایت قرار گرفته است. اطلاعات فوق مربوط به بانک های 
دولتــی، خصوصی شــده، خصوصی و همچنین مؤسســات 
اعتباری غیربانکی دارای مجــوز نزد بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران می باشــد. عمده ارقام سپرده های ریالی بخش 

غیردولتی نزد بانک ها و مؤسسات اعتباری شامل سپرده های 
دیداری، قرض الحســنه پس انداز، ســپرده ســرمایه گذاری 
کوتاه مــدت و بلندمــدت، پیش دریافت هــای غیردولتــی و 
بستانکاران موقت ریالی و سپرده های ارزی شامل سپرده های 
دیداری، مدت دار، پس انداز و پیش دریافت اعتبارات اسنادی 
غیردولتی و بســتانکاران موقت ارزی می باشــد. عمده ارقام 
تســهیلات نیز شــامل مطالبات از دولت، خالص تسهیلات 
اعطایی اعم از ریالی و ارزی و مطالبات سررســید گذشــته، 
معوق و مشــکوک الوصول می باشــد. درضمن سپرده قانونی 

شامل سپرده های ریالی می باشد.

 رئیس ســازمان حمل ونقل ریلی شــهرداری 
شــیراز در چهارمین بازدید مدیریت شــهری 
شــیراز و خبرنگاران از روند اجرای نوبت شب 
پروژه های عمرانــی بزرگ مقیاس با بیان اینکه 
اجرای هر کیلومتر مترو ۵۰ میلیون دلار هزینه 
دارد، گفت: با توجه به بومی ســازی که در حال 
انجام اســت برای هر یک کیلومتر اجرای خط 
متــرو 2۰۰۰ تا 2۵۰۰ میلیــارد تومان هزینه 
ناوگان و برای تکمیل پــروژه ۱۳ هزار میلیارد 

تومان اعتبار موردنیاز است.
هر واگن یک میلیون و صد هزار یورو قیمت دارد

یقطین در پاســخ به ســؤال خبرنگار سبحان 
درباره قیمت واگن ها هم گفت: هر واگن حدود 
یــک میلیون و صــد هزار یورو قیمــت دارد و 
تهیه ۵ واگن که یک رام را تشــکیل می دهند، 
۵ میلیون و ۵۰۰ هــزار یورو هزینه دارد، اما با 
رایزنی هایی که انجام شده است، به نظر می رسد 
امســال با کمک دولت و ســازمان شهرداری و 
دهیاری های کشور، بتوانیم یک تا دو رام قطار 

را تهیه کنیم.
خط 2 مترو شیراز به طول ۱۵ کیلومتر و دارای 

۱۳ ایســتگاه است که در مسیر شمالی-جنوبی 
قرار گرفته اســت و از شــهرک میانــرود آغاز 
می شود و در امتداد شرق پس از عبور از بولوار 
گل بهار در میدان قهرمانان از مراکز مهمی مثل 
بولوار عدالت، خیابان انقلاب اســلامی، میدان 
امام حســین، بولوار آزادی و میدان گلســتان 
عبور می کند و در ایســتگاه آخر به فضیلت در 
شمال شرقی شــهر شیراز می رسد. با ساخت و 
تکمیل این مســیر پیش بینی می شود ۱6 هزار 
نفر از طریق خط 2 مترو شــیراز در هر جهت 
و در هر ســاعت جابه جا شوند. فاز نخست خط 
2 مترو شــیراز دهه فجر ۱4۰۱ به بهره برداری 
رسید و مسافرگیری این خط از ایستگاه میدان 
امــام حســین)ع( در مرکز این کلان شــهر به 
سمت ایســتگاه میدان قهرمانان )میانرود( در 
جنوب شهر انجام شد. پس از افتتاح این مسیر 
خدمات رســانی در این خط تنها طی ســاعاتی 
انــدک از روز بین ســه تا چهار ســاعت انجام 
می شد که مســئولان دلیل آن را کمبود واگن 

و قطار می دانند. 
طبــق آنچه در بحــث ســاخت و تجهیز مترو 
وجود دارد ۵۰ درصد هزینه توسعه حمل ونقل 
عمومی در کلان شهرها توسط دولت تأمین می 

شود که این مهم در سه گذشته برای گسترش 
حمل ونقل ریلی در ســطح کلان شهر شیراز در 

اولویت دولت سیزدهم قرار داشت.
پیگیری تأمین واگن کار مستمر شهرداری است

شهردار شــیراز در پاســخ به خبرنگار سبحان 
دربــاره فعالیت های شــهرداری بــرای تأمین 
واگن هــا و افزایــش خدمات رســانی مترو در 
خط 2 و کاهــش مدت زمان انتظار رســیدن 
قطار شــهری بــه ایســتگاه از ۱۵ دقیقه به ۵ 

دقیقــه در خط یک مترو گفــت: تأمین واگن 
کار روزانه و مســتمر شــهرداری است؛ چراکه 
علیرغــم تأمیــن زیرســاخت ها در خــط دو 
مترو با مشــکل تأمین واگن مواجه هســتیم . 
 محمدحسن اســدی تصریح کرد: فاز یک خط 
دو مترو بــه طول ۱۰ کیلومتر 2 ســال پیش 
افتتاح شده اســت، به جهت خدمات رسانی به 
مســافران در این خط از زمــان افتتاح پیگیر 
تأمین واگن هســتیم. اســدی بابیــان اینکه 

شــرایط تأمین واگن از شرکت های خارجی به 
دلیل تحریم های ظالمانه ســخت شــده است، 
عنوان کرد: طی پیگیری شهرداری شاهد نتایج 
مطلوبی هســتیم. به گفته شهردار شیراز 2 رام 
قطار قبل از پایان ســال جاری به خط 2 اضافه 
می شــود که ضمن افزایش ساعت خدمات دهی 
و ســر فاصله رســیدن هر قطار به ایستگاه را 
کاهــش خواهد داد. او ادامــه داد: محل تأمین 
هزینه واگن ها از فروش و انتشار اوراق مشارکت 

و منابع داخلی شهرداری است.
خط 2 مترو کلان شــهر شــیراز با حدود ۱۵/۱ 
کیلومتــر طــول از میدان شــکوفه در میانرود 
)شــهرک بهارســتان( در جنوب این شهر آغاز 
شــده و پس از طی کردن میــدان قهرمانان و 
تقاطــع کمربنــدی و بلوار عدالــت، عادل آباد، 
بزرگراه رحمت، تقاطع غیر همسطح امیرکبیر، 
)فــرودگاه(، چهــارراه گمرک  میدان بســیج 
 و پانــزده خــرداد )پارامونت( به میــدان امام 
حسین )ع( )ستاد( می رسد و در این ایستگاه با 
خط یک تقاطع دارد، سپس با طی کردن مسیر 
پــارک آزادی، میــدان گاز، خیابان حر، میدان 
اطلسی و چهارراه حافظیه در فازهای بعدی به 

میدان گلستان )کلبه سعدی( منتهی می شود.

شهردار شیراز در پاسخ به سبحان:

 خدمات دهی مترو افزایش می یابد
 اضافه شدن 2 رام قطار به خط دو قطار شهری

 معاون فرهنگی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان فارس اعلام کرد:

»جایزه ادبی ساهر« داستان نویسان را فراخواند

جانشین فرمانده انتظامي استان فارس خبر داد:

ضبط و باندهای 25 میلیاردی قاچاق در توقیف پلیس فارس

س : طاهره حیاتی
عک



مهر- به نقل از »کارین ژان پیر« سخنگوی مطبوعاتی 
کاخ سفید در اظهاراتی عجیب مدعی شد که تصاویر و 
فیلم های مربوط به گاف ها و حرکات عجیب جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریــکا »واقعی نیســت و جعل عمیق 

)Deep Fake( است.«
سخنگوی کاخ ســفید در حالی مدعی ساختگی بودن 
گاف های آشکار و پرتکرار رئیس جمهور 81 ساله آمریکا 
شــده که این نوع فیلم ها و تصاویــر را خبرگزاری های 

رسمی این کشور منتشر کردند.
در تازه تریــن گاف رئیس جمهــور آمریکا پنج شــنبه 
گذشــته روزنامه واشنگتن پست گزارش داد که تصاویر 
منتشرشده از محل برگزاری نشست سران گروه هفت 
)G۷( در جنــوب ایتالیا نشــان می دهد که جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا هنگام عکس گرفتن سران بی دلیل 
جمع آنهــا را ترک می کند و نخســت وزیر ایتالیا او را 

برمی گرداند.
رئیس جمهور آمریکا پیش از این نیز در سخنرانی های 
عمومی بارها و بارها دچار اشــتباه و گاف کلامی شده 
اســت، به طوری که تحلیل رونوشــت های کاخ سفید 
نشان می دهد که مشاورانش تنها در سال جاری دست 

کم 1۴8 بار مجبور به اصلاح گاف های او شده اند!

این تحلیل و بررســی که تارنمــای خبری محافظه کار 
»دیلی کالر« مجری آن بوده اســت، پــس از ارزیابی 
به این نتیجه رســید کــه بایدن در ســال ۲۰۲۴ به 
ازای هــر روز، بیــش از یک بار گاف داده اســت. این 
تحلیل 118 بیانیه، ســخنرانی و نشست مطبوعاتی را 
شــامل می شود که کاخ ســفید رونوشت آن را منتشر 
 و کارکنــان دفتر ریاســت جمهــوری متعاقبــاً آن را

اصلاح کردند.
به نوشــته دیلی کالر، این اصلاحات طیف وســیعی از 
گاف ها از جمله اشــتباهات غیــرارادی )تلفظی، ارائه 
اطلاعــات غلط و …( تا اضافه کــردن کلمات و تغییر 
معنای کلــی حرف ها را در بر می گیرد. به عنوان نمونه، 
زمانی که باید در جریان یکی از سخنرانی هایش گفت 
که »همه آمریکایی ها علیه طرح نجات او رای دادند«، 

در حالی که باید می گفت »همه جمهوری خواهان«!
در مثالــی دیگــر، او گفته بــود که »بایــد از هرگونه 
تهدید علیه دموکراســی دفاع کرد« در حالی که کلمه 
اصلاح شــده در رونوشت کاخ ســفید، این بود: »باید 
هرگونــه تهدید علیه دموکراســی را شکســت داد«. 
رونوشــت تنها یکی از ســخنرانی های بایــدن )نطق 

وضعیت کشور ماه گذشته(، 1۳ اصلاحیه داشت!

از جمله گاف های غیــرارادی می توان به ادعای »۷۵۰ 
میلیــون آمریکایی )دوبرابر بیشــتر از جمعیت واقعی 
آمریکا( واکسن کووید -1۹ دریافت کردند« اشاره کرد. 
او هم چنین به افراد مســن مبتلا بــه دیابت گفته بود 

»کهن سالان معلول«!
بایدن 81 ســاله هم اکنون مســن ترین رئیس جمهور 
تاریخ آمریکاســت و در صورت پیــروزی در انتخابات 
ریاســت جمهوری امسال، در پایان دوره دوم 8۶ ساله 
خواهد بود. نظرسنجی ماه گذشته نیویورک تایمز نشان 
می دهــد که ۷۲ درصد آمریکایی هــا از جمله بیش از 
نیمــی از دموکرات ها معتقدند که بایــدن برای انجام 

وظایف رئیس جمهوری، بیش از حد پیر است.
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس 

مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری لامرد

کاخسفید:

 گاف های »بایدن« ساختگی و »جعل عمیق« است!

آسیایغربی

فرامنطقهای

سازمانملل:
اوضاعدرکرانهباختریبهشدتوخیماست

 
ایرنا- به نقل از خبرگزاری رویترز، کمیســر عالی حقوق بشــر 
ســازمان ملل متحد دربــاره افزایش شــدید درد و رنج مردم غزه 
و وخامت اوضاع حقوق بشــر در کرانه باختری و از جمله شــرق 

بیت المقدس هشدار داد.
فولکر ترک گفت که تا 1۵ ژوئن )۲۶ خرداد( 1۵ هزار و ۵۲8 فلســطینی ازجمله 
1۳۳ کــودک از اکتبر )گذشــته( توســط نیروهای امنیتی یا شهرک نشــین های 
صهیونیستی به شهادت رسیده اند که در مواردی نگرانی از »کشتارهای غیرقانونی« 

را افزایش داده است.
فولکر ترک هم چنین روزگذشته در افتتاحیه جلسه حقوق بشر سازمان ملل گفت، 
تلفات غیرنظامیان به دلیل درگیری های مسلحانه در سراسر جهان در سال گذشته 

۷۲ درصد افزایش یافته است.
وی در این جلسه درباره افزایش نگران کننده شمار تلفات زن و کودک هشدار داد.

ایــن افزایــش قابل توجــه وخامت اوضــاع از لحــاظ ایمنی غیرنظامــی و تأثیر 
 درگیری هــای مســلحانه بــر جمعیت هــای غیررزمــی در ســطح جهــان را 

نشان می دهد.
این مقام ســازمان ملل گفت: در سال ۲۰۲۳، داده های جمع آوری شده توسط دفتر 
من نشان می دهد که تعداد کشته شدگان غیرنظامی در درگیری های مسلحانه ۷۲ 

درصد افزایش یافته است.
پیشتر مدیرکل سازمان جهانی بهداشت هشدار داده بود که افزایش محدودیت ها در 
رفت و آمد فلسطینیان ساکن در کرانه باختری مانع دسترسی آنها به مراقبت های 
بهداشتی مورد نیازشان یا دسترســی آمبولانس های این مراکز به بیمارانی که در 
شــرایط اورژانسی و اضطراری قرار دارند، شــده و بر وخامت اوضاع بهداشتی این 

منطقه افزوده است.
تــدروس آدهانوم ضمن اشــاره بــه اینکه نیروهای رژیم صهیونیســتی با بســتن 
گذرگاه هــای کرانــه باختــری، ایجاد موانــع خودســرانه و بازداشــت کارکنان 
بهداشــتی، بعضــاً حتــی اقــدام بــه محاصــره کامل برخــی از شــهرهای این 
منطقــه کرده انــد، افــزود: ایــن اقدامــات باعث محدودیــت فزاینــده در رفت 
 و آمد در این منطقه شــده و دسترســی به مراکز بهداشــتی را با مشــکل مواجه

کرده است.

مشاورامنیتملیکاخسفید:
بایدآتشبسدرغزهرابهنتیجهبرسانیم

فارس- جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی کاخ سفید گفت که باید 
 اختلافات حمــاس و رژیم صهیونیســتی درخصــوص توافق آتش بس 
را رفع کرد.سالیوان توضیح داد: ما باید در مذاکرات امتیاز بدهیم و امتیاز 
بگیریم، اختلافات بین حماس و اسرائیل را پل بزنیم و به نتیجه برسیم. 
توافق پیشنهادی فعلی نشان دهنده نقشه راه برای آتش بس در غزه است.
شــبکه »الجزیره« به نقل از وی گزارش داد: »لحظه ای فرا می رسد که 
باید از عملیات نظامی بزرگ بــه واقعیتی دیگر تغییر جهت دهد و این 
ممکن اســت فوری باشد«.چهارشــنبه هفته قبل بــود که جنبش های 
حماس و جهاد اسلامی گفتند که پاسخ به توافق پیشنهادی آمریکا برای 
آتش بس، بر اساس منافع مردم فلسطین و خروج اشغالگران از غزه است.

حماس:
مقاومتکابینهجنگرژیمصهیونیستی

رامتلاشیکرد

باشگاهخبرنگاران-عزت الرشق، عضو دفتر سیاسی حماس اطمینان 
داد مقاومت باعث منحل شدن کابینه جنگ رژیم صهیونیستی شد.

به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولتی فلسطین، در جلسه کابینه، بنیامین 
نتانیاهــو، رئیس دولت رژیم صهیونیســتی، تصمیم خــود برای انحلال 
کابینه جنگ را پس از اســتعفای بنی گانتس و گادی آیزنکوت، به اطلاع 
وزیران خود رســاند. رادیو رژیم صهیونیستی گزارش داد نتانیاهو پس از 
درخواســت ایتامار بن گویر، وزیر امنیت داخلی، برای پیوستن به کابینه 

جنگ تصمیم به انحلال آن گرفت.
پیش تــر روزنامه عبری زبان یدیعوت آحارونوت به نقل از یک منبع آگاه 
نوشت، واشنگتن با ارسال پیامی برای مقامات تل آویو بر ضرورت حضور 
نداشــتن ایتامار بن گویر، وزیر امنیت داخلی و بتســلئیل اســموتریچ، 
وزیر دارایی رژیم صهیونیســتی در کابینه جنگ تأکید کرد. منبع مذکور 
هم چنین اعلام کرد: آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا نگرانی خود 

را نسبت به احتمال ملحق شدن آنها به کابینه جنگ اعلام کرده بود.

اتحادیهاروپاتحریمهایخودعلیهروسیهرابرای
یکسالدیگرتمدیدکرد

فارس- شــورای اتحادیه اروپا اعلام کرد: تحریم ها علیه روسیه را تا ۲۳ 
ژوئن ســال ۲۰۲۵ تمدید خواهد کرد. ایــن تحریم ها اولین بار در ژوئن 
ســال ۲۰1۴، به دلیل اقدام مســکو در الحاق شبه جزیره کریمه و شهر 

سواستوپل به روسیه اعمال شده است.
اقدامات محدود کننده  شــامل واردات محصولاتی اســت که منشأ آنها 
از شــبه جزیره کریمه یا سواستوپل اســت. هم چنین صادرات کالاهای 
ویژه یا فناوری  به شــرکت هایی که در شــبه جزیره کریمه حضور دارند 
یا از آنها برای اســتفاده در بخش های انــرژی، ارتباطات و حمل و نقل 
کریمه استفاده می شود ممنوع شده است. هم چنین هرگونه فعالیت هایی 
استخراج و تولید نفت، گاز و منابع معدنی در منطقه شبه جزیره کریمه 
و شهر سواستوپل توسط شرکت های اتحادیه اروپا ممنوع گردیده است. 
اتحادیــه اروپا در بیانیه خود اعلام کرد: اتحادیــه اروپا به تعهدات خود 
درباره استقلال، حق حاکمیت و تمامیت ارضی اوکراین براساس مرزهای 

شناخته شده بین المللی و حق دفاع از خود پایبند است.

سخنگویکاخسفید:
کشتیهاییکهحوثیهاهدفقرارمیدهند

ارتباطیباغزهندارند
فارس-سخنگوی کاخ سفید گفت: تصمیم بنی گانتز، عضو سابق کابینه 
جنگ رژیم  صهیونیســتی برای ترک کردن کابینه، باعث خواهد شد تا 
گزینه هــای زیادی در برابر نتانیاهو باقی نماند. وی در ادامه ســخنانش 
گفت: خواســتار تشدید درگیری ها در غزه یا ایجاد جبهه دومی از جنگ 
در اســرائیل نبوده و این مارا نگران می کند. ســخنگوی کاخ ســفید به 
حملات جنبش انصارا... به کشتی هایی که به سوی سرزمین های اشغالی 
حرکت می کنند اشــاره کرد و گفت: کشتی هایی که حوثی ها هدف قرار 
می دهند ارتباطی بــا غزه ندارند. وی گفت: حوثی هــا را برای اقدامات 
تروریستی شــان مورد بازخواســت قرار می دهیم و امروز تحریم هایی را 
علیــه افراد و نهادهــای حوثی اعلام خواهیم کــرد. از زمان آغاز جنگ 
اســرائیل علیه غزه، ارتش یمن در حمایت از مردم فلســطین، حملات 
به کشتی های اسرائیلی و کشــتی های به مقصد فلسطین اشغالی را در 

دستور کار قرار داده است. 

سخنگویشورایامنیتملیکاخسفید:
شرطپیوستناوکراینبهناتو،پیروزیدرجنگبا

روسیهاست
مهر- جان کربی، ســخنگوی شورای امنیت ملی کاخ سفید اعلام کرد که 
شــرط پیوستن اوکراین به ناتو این اســت که کی یف اول باید در جنگ با 
روســیه پیروز شود. وی هم چنین افزود که جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا 
اعتقــاد دارد که اوکراین در آینده به ناتو خواهد پیوســت اما »خیلی کارها 
هست که باید انجام شود.« قبل از اینکه کی یف به ناتو بپیوندد. سخنگوی 
شــورای امنیت ملی کاخ سفید در پاســخ به سوال خبرنگاری که »شرایط 
مبهم« و »راه ناروشــن« برای اوکراین را روشن کند مدعی شد که »موضع 

واشنگتن خیلی روشن است. نخست آنها باید دراین جنگ پیروز شوند.«

روایتآسوشیتدپرسازاولینمناظرهنامزدهایانتخاباتایران
ایســنا- در پی برگزاری اولین مناظــره انتخاباتی 
۶ نامــزد انتخابــات ریاســت جمهوری در ایران در 
شــب گذشــته، خبرگزاری آمریکایی در گزارشی به 
محورهای این مناظره پرداخت و نوشت آن ها در یک 
مناظره چهار ســاعته درباره مســائل اقتصادی ایران 

بحث و گفت وگو کردند.
خبرگــزاری آسوشــیتدپرس در این بــاره نوشــت: 
دوشــنبه شــب، ۶ نامــزد انتخاباتی ایــران پیش از 
انتخابات ریاســت جمهوری ۲8 ژوئن )هشتم تیر( که 
در پی درگذشــت )شهادت( ســید ابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهــور ایــران و هفت نفــر از همراهان او در 
سانحه ســقوط بالگرد در ماه گذشته برگزار می شود، 

در یک مناظره چهار ساعته در تلویزیون به بحث درباره 
مسائل اقتصادی ایران پرداختند.

این اولین مناظره از پنج مناظره برنامه ریزی شده در 1۰ 
روز باقی مانده تا انتخابات است.

نامزدها قــرار بود درباره طرح ها و برنامه هایشــان برای 
اقتصــاد ایران که »تحــت تحریم های آمریــکا و دیگر 

کشورهای غربی است، به بحث بپردازند«.
آسوشــیتدپرس نوشــت: آن ها، همگی وعده دادند که 
تلاش خواهند کرد تحریم هــا را لغو کرده و اصلاحاتی 

انجام دهند اما هیچ یک به جزئیات اشاره ای نکردند.
نامزدهــا هم چنین درباره موضوعاتــی از جمله »تورم، 
کسری بودجه، مشکل مسکن و راه های مبارزه با فساد« 
نیز گفت وگو کردند. این خبرگزاری نوشــت: پنج  نفر از 
نامزدها اصول گرا هســتند و »مسعود پزشکیان« جراح 
قلب ۶۹ ســاله و نماینده مجلس شورای اسلامی ایران 
اســت. »محمد خاتمی« رئیس جمهور پیشــین ایران 
و »محمــد جواد ظریــف« وزیر امور خارجه پیشــین 
ایران و چهره های برجســته اصلاح طلبان از پزشــکیان 
حمایــت کرده اند. در ادامــه این گزارش آمده اســت: 

برجســته ترین نامزد »محمدباقر قالیباف« ۶۲ ساله 
و شهردار پیشــین تهران است. دیگر نامزدها شامل 
»امیرحســین قاضی زاده هاشــمی« ۵۳ ســاله و از 
معاونان رئیس جمهور ایــران، »علیرضا زاکانی« ۵8 
ساله و شهردار فعلی تهران هستند. »سعید جلیلی« 
۵8 ســاله از اعضای شــورای عالــی امنیت ملی و 
»مصطفی پورمحمدی« ۶۴ ساله، وزیر کشور دولت 
»محمــود احمدی نژاد« و وزیر دادگســتری دولت 
»حســن روحانی« رؤسای جمهور پیشین ایران نیز 

دیگر نامزدهای انتخابات ۲8 ژوئن هستند.
در ادامه این گزارش با اشــاره به وعده های اقتصادی 
نامزدهــای انتخاباتی در اولین مناظره آمده اســت: 
قالیباب وعده داد که رئیس جمهوری »مقتدر« و حامی 
ضعفــا خواهد بود که اقتصاد کشــور را بهتر مدیریت و 
تلاش خواهد کــرد از طرق دیپلماتیک، تحریم ها را لغو 
کند. پزشــکیان تحریم ها را »فاجعه« خوانده و از تلاش 

برای محدودیت کمتر اینترنت سخن گفت.
همه نامزدها وعده دادند که ارزش پول ملی را بالا ببرند.
آسوشیتدپرس نوشت آن ها به رغم پرداختن به موضوعات 
اقتصــادی، از پرداختــن بــه موضوع توافق هســته ای 

خودداری کردند.

پوتین،  ولادیمیر  خبرنگاران- باشگاه
رئیس جمهور روســیه در آستانه سفر به 
کره شــمالی در مقاله ای نوشــت که دو 
کشور در حال حرکت به سمت همکاری 
نزدیک تر و اتحاد در برابر فشار های غربی 
هستند. رسانه های روسی اعلام کردند که 
پوتین در مقالــه ای در روزنامه »رودونگ 
سینمون« کره شــمالی نوشت، همکاری 
نزدیک تر مسکو و پیونگ یانگ حاکمیت 
آنهــا را تقویت کرده و ۲ کشــور را برای 
مقاومت در برابر فشــار های غربی متحد 
می کند. پوتیــن هم چنین تأکید کرد که 
کره شمالی »شریک همفکر و ثابت قدم« 

روسیه بوده و خواهد ماند.
وی افــزود: مــا از حمایــت تزلزل ناپذیر 
جمهــوری دموکراتیــک خلق کــره از 
عملیات نظامی ویژه روســیه در اوکراین 
و همبســتگی آنها با ما در مســائل مهم 
بین المللی و اشــتیاق آنهــا برای دفاع از 
اولویت ها و دیدگاه های مشــترک ما در 

سازمان ملل بسیار قدردانی می کنیم.
پوتین وعده داد که روابط با کره شمالی را 
به سطح بالاتری ارتقا داده و از تلاش های 
پیونگ یانگ برای دفاع از خود در مقابل 
»تهدید های نظامی، باج خواهی و فشــار 

آمریکا« حمایت کند.
وی تأکید کرد که ۲ کشــور در ۷۰ سال 
گذشته روابط و مشارکت خوبی بر اساس 

برابــری، اعتماد و احتــرام متقابل ایجاد 
کرده اند. یوری اوشــاکوف دستیار پوتین 
در امور سیاســت خارجی دوشنبه گفت 
که رئیس جمهور روســیه روز سه شــنبه 
در یک »ســفر رســمی و دوســتانه« به 
کره شمالی سفر می کند.، چندین سند در 
این سفر امضا خواهد شد که یکی از آنها 

»پیمان مشارکت راهبردی« است.
کیم جونگ اون رهبر کره شــمالی ۹ ماه 
پیش در ســفری به شــرق دور روسیه با 
پوتیــن دیدار کرده بود. ســفر پوتین به 
کره شــمالی در حالی انجام می شــود که 
مســکو و پیونگ یانگ تحت تحریم های 
شدید غرب قرار دارند و گرم شدن روابط 
آنها موجب نگرانی در اروپا و آمریکا شده 
است. غرب مدعی اســت که کره شمالی 
به روسیه ســلاح داده و مسکو از آنها در 
جنگ علیه اوکراین استفاده کرده است. 
اما مســکو و پیونگ یانگ این اتهام را رد 

کرده اند.

اخبار کوتاه جهان

رئیسجمهورروسیه:

روسیه و کره شمالی در حال حرکت به سمت 
اتحاد در برابر فشار های غرب هستند

فرستاده آمریکا بعد از 
اراضی اشغالی وارد بیروت شد

تسنیم- بعد از تشــدید حملات موشکی حزب ا... علیه شمال فلسطین اشغالی 
که موجب وحشــت صهیونیســت ها و حتی آمریکا و غرب نیز شــده، »آموس 
هوکشــتاین« فرســتاده جنجالی ایالات متحده مجبور شــد در سفری ناگهانی 
راهی منطقه شــود. در این میان برخی منابع آگاه لبنانی درباره برنامه خطرناک 

هوکشتاین در بیروت هشدار دادند.
در این زمینه یک منبــع دیپلماتیک در لبنان در گفت وگو با روزنامه الانباء این 
کشــور اعلام کرد: آموس هوکشتاین در سفر جدید خود به بیروت تحت هدایت 
مســتقیم دولت آمریکا، حامل پیام های تهدیدآمیز برای مقامات لبنانی اســت و 
اصرار دارد تا وضعیت جبهه جنوب لبنان به قبل از تاریخ 8 اکتبر ۲۰۲۳ )یعنی 

روزی که حزب ا... وارد نبرد طوفان الاقصی برای حمایت از غزه شد( برگردد.
این منبع تصریح کرد: هوکشــتاین که پیشتر در پرونده ترسیم مرزهای دریایی 
لبنان و فلســطین اشــغالی نقش آفرینی کرده بود اکنون به دنبال کســب یک 
دستاورد در مســئله مرزهای زمینی میان دو طرف اســت. سفری که فرستاده 
آمریکا به لبنان انجام می دهد در چهارچوب حمایت از منافع رژیم صهیونیستی و 

بر اساس محاسبات داخلی آمریکاست.
منبــع مذکور تأکید کرد: هوکشــتاین قصد دارد قبل از آغــاز مناظره انتخابات 
ریاســت جمهوری میان بایــدن و دونالد ترامپ، نامزد حــزب جمهوری خواه به 
درگیری ها در مرزهای لبنان و فلسطین اشغالی پایان داده و بعد از آن سازوکاری 

برای آغاز گفت وگوها درباره مرزهای زمینی میان دو طرف ایجاد کند.
این منبع هم چنین درباره نقشه خطرناک هوکشتاین در بیروت هشدار داده و به 
مقامات لبنانی توصیه کرد تا حقیقت آنچه که هوکشتاین به آنها می گوید را برای 
مردم لبنان فاش کنند. وب سایت النشره لبنان اعلام کرد که آموس هوکشتاین 

صبح روزگذشته  وارد بیروت شد و درحال انجام دیدار با مقامات لبنانی است.
هوکشتاین در سفر خود به اراضی اشغالی، دیدارهایی با مسئولان صهیونیست از 

جمله بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم داشت.
از زمــان آغاز جنگ غزه و پیوســتن حــزب ا... به نبرد طوفــان الاقصی آموس 
هوکشــتاین با هدف آرام کردن جبهه جنوب لبنان و نجات اشغالگران در شمال 
فلسطین اشــغالی، بارها به لبنان سفر کرده و در تلاش برای توقف عملیات های 

حزب ا... بود؛ اما هر بار با پاسخ رد مقاومت و مقامات لبنانی مواجه شد.

هاآرتص:
اسرائیلدر۳جبههجنگشکستخوردهاست

تسنیم- روزنامه عبری هاآرتص در مقاله ای کوتاه به قلم »یوسی 
ملمان« تحلیلگر اطلاعاتی و راهبردی خود، وضعیت نظامی رژیم 
صهیونیســتی در ۳جبهه یعنی نوار غــزه، کرانه باختری و جبهه 

لبنان را مورد بررسی قرار داد.
این تحلیلگر صهیونیســت با اشاره به بن بســتی که رژیم اشغالگر در جبهه شمالی 
فلسطین اشغالی درگیر آن شده است گفت: حزب ا... در مقایسه با اسرائیل با قدرت 

بیشتری عمل می کند و خطر جنگ سوم با لبنان در حال افزایش است.
وی با تأکید بر لزوم پایان دادن به جنگ غزه به شــکل کامل اظهار داشــت: توقف 
جنگ در غزه منجر به انجام معامله تبادل اســرا خواهد شد و هم چنین درگیری ها 

را هرچند به شکل موقت با حزب ا... متوقف می کند.
این تحلیلگر اسرائیلی بر اهمیت توافق با حماس برای آتش بس و تبادل اسرا تأکید 
کرده و گفت: اســرائیل باید این توافق را انجــام دهد؛ حتی اگر به عنوان ضعف آن 
تعبیر شود. واقعیت آن است که اسرائیل و ارتش آن در دو جبهه اصلی یعنی شمال 

و غزه و هم چنین در جبهه سوم یعنی کرانه باختری شکست خورده اند.
کارشناس مذکور صهیونیست تصریح کرد: اسرائیل از اعتراف به این واقعیت امتناع 
می ورزد و آنها )ســران صهیونیست( خودشان را فریب می دهند و در این توهم به 

سر می برند که می توانند به پیروزی برسند.
وی افزود: این خودفریبی تنها متعلق به بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر نیست که 
به دنبال فریب افکار عمومی و ترویج توهم »پیروزی کامل« در جنگ اســت؛ بلکه 

سایر مقامات هم مشغول این فریبکاری هستند.
در حالی که اعتراف به شکســت اســرائیل در همه جبهه هایی کــه اکنون درگیر 
آن اســت، تبدیل به یک بحث تکراری در محافل صهیونیســتی شــده، »آموس 
هرئیل« تحلیلگر معروف روزنامه عبری هاآرتص هم در مقاله ای به شکســت رژیم 

صهیونیستی در سه جبهه پرداخت.
این تحلیلگر صهیونیســت اعلام کرد: از نظر استراتژیک، اسرائیل در همه جبهه ها 
گیر افتاده که بزرگترین و مهم ترین آنها جبهه حزب ا... لبنان است؛ جایی که شمال 
اســرائیل )فلسطین اشــغالی( زیر آتش حزب ا... قرار گرفته و خطری بزرگ در این 

جبهه، اسرائیل را تهدید می کند.
وی درباره جبهه غزه گفت: در مورد وضعیت غزه باید بگوییم اســرائیل در تبدیل 
کردن چیزی که از آن به عنوان دســتاوردهای تاکتیکی یاد می کند به یک پیروزی 
راهبردی، موفق نبود. تحرکات نظامی ارتش اسرائیل در نوار غزه که امروز متمرکز 
بر رفح و اردوگاه های آوارگان در مرکز غزه اســت نمی تواند برای اســرائیل در این 

جنگ پیروزی به ارمغان بیاورد و وضعیت را پیچیده تر می کند.
این نویســنده اســرائیلی در ادامه به بحران بزرگی که رژیم صهیونیستی در سطح 
بین المللی بعد از جنگ وحشــیانه علیه نوار غزه مرتکب شــده اشاره و اعلام کرد: 
تل آویو اکنون خودش را در میان جنگی بدون مشــروعیت بین المللی می بیند؛ به 

ویژه از زمانی که ابعاد ویرانی و کشتار در غزه مشخص شد.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140260311036000432و140260311036000433هیات
اولموضــوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه
4تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمحمدجوادرعیتیانزوجفرزند
جلالبشمارهشناســنامه1001صادرهازشیرازواحمدطایفینصرآبادی
بهشناســنامه3006صادرهمرودشتفرزندغلامحسینهریکبهنسبت
ســهدانگمشاعازششدانگاعیانییکبابخانهاحداثیدریکقطعه
زمینوقفیبهمســاحت152/81مترمربعپلاک105فرعیاز946اصلی
مفروزومجزیشــدهازپلاک946اصلیواقعدربخشسهواجارهعرصه
ملکباحقاحداثاعیانازطرفموقوفهمحرزگردیدهاست.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتی
کهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراض،دادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/03/30

79۳/ م الف
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی فقدان سند مالکیت بخش 25 فارس شهرستان لامرد
غلامعباسزائریبهوکالتنامهشماره71288باتسلیمیکبرگ
استشــهادیهکهدردفتراسنادرسمیشماره121لامردتنظیم
گردیدهاستمدعیاستکهتعدادیکجلدسندمالکیتمربوط
بهششدانگیکقطعهزمینبهمســاحت295/92مترمربع
پلاک2557/32واقعدرقطعهیکبخش25فارسشهرستان
-لامردمحلهآبشولیکهبهنامآقایعبدالرضازمانیثبتوسند
مالکیتبهشمارهچاپی305326الف00صادربهعلتجابجایی
اثاثیهمفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورسندالمثنی
نمودهاست.مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبت
آگهیمیشودکههرکسنسبتبهملکموردآگهیمعاملهای
کردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروز
پسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمن
ارائهاصلسندمالکیتیاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرف
مدتمقرراعتراضینرسیدهویادرصورتاعتراضاصلسند
ارائهنشودادارهثبتسندمالکیتالمثنیراطبقمقرراتصادر

وبهمتقضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/03/30

475۳/م الف
منصور کشوری  

رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان لامرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140260311036000435و140260311036000434هیات
اولموضــوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمحمدجوادرعیتیانزوجفرزند
جلالبشمارهشناســنامه1001صادرهازشیرازواحمدطایفینصرآبادی
بهشناســنامه3006صادرهمرودشتفرزندغلامحسینهریکبهنسبت
ســهدانگمشاعازششدانگاعیانییکبابخانهاحداثیدریکقطعه
زمینوقفیبهمســاحت270.36مترمربعپلاک106فرعیاز946اصلی
مفروزومجزیشدهازپلاک946اصلیواقعدربخشسهواجارهعرصه
ملکباحقاحداثاعیانازطرفموقوفهمحرزگردیدهاست.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتی
کهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتسلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم،
اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/03/30

792/ م الف
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره140360311036000829هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدسندرسمی
مستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفاتمالکانه
بلامعارضمتقاضیآقایمسعودخواجهفرزندمنصوربشمارهشناسنامه
1459صادرهازخشتدرششــدانگیکبابساختمانبهمساحت
302.99مترمربعپلاک18727فرعیاز14اصلیمفروزومجزیشده
ازپلاک299فرعیاز14اصلیواقعدربخشســهوانتقالملکاز
مالکرســمیمحمدغیاثیحافظیوهمچنیندرازاءحصهمشاعی
متقاضیداشتهمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانند
ازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهایناداره
تسلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/30
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/04/13

805/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

ایالاتمتحده

سازمانملل

آسیایغربی



5 سال سی ویکم  شماره 6306 اقتصادچهارشنبه 1403/03/30              

آگهی ثبتی و دادگستری

تولید

کشاورزی

انرژی

ایرنا- تأمین زمین تولید مســکن شهرهای جدید به میزان 8 هزار 
و ۳۳۰ هکتار، آماده ســازی اراضی به میزان یک هزار و ۶۷۷ هکتار 
و شناســایی و تصویب ۲۷ پهنه برای توســعه شــهرهای جدید و 
شهرک های ساحلی، بخشــی از عملکرد شرکت عمران شهرهای 

جدید در یک هزار روز دولت سیزدهم در بخش شهرسازی است.
شــرکت عمران شهرهای جدید در دولت سیزدهم علاوه بر اجرای 
طرح نهضت ملی مســکن و همچنین تکمیل واحدهای باقی مانده 
مســکن مهر تحت  مسئولیت آن شــرکت با عنوان ساخت مسکن 
حمایتی، در فرایند توســعه ســکونتگاه های ساحلی، بهره گیری از 
ظرفیت بخش های خصوصی برای سرمایه گذاری در شهرک سازی، 
استفاده از ظرفیت قانونی شهرک های مسکونی دولتی برای حمایت 

از سیاست های تأمین مسکن دولت مشارکت فعال داشته است.
آماده سازی یک هزار و ۶۶۷ هکتار اراضی برای ساخت مسکن

بخشــی از عملکرد مجموعه وزارت راه و شهرســازی در شــرکت 
عمران شــهرهای جدید در دولــت ســیزدهم در تأمین زمین و 
احداث واحدهای مسکونی در قالب طرح نهضت ملی مسکن شامل 
مشارکت در تهیه، بررسی و تصویب طرح های توسعه شهری، اخذ 
مجوزهای لازم، تکمیل مدارک حقوقی، تأمین زیرساخت ها، تأمین 
خدمات روبنایی، آماده ســازی و محوطه ســازی، تهیه نقشه های 

معماری واحدهای مسکونی است. 
در این بخش دستاوردهایی حاصل شد که بخشی از آن دستاوردها 
شامل تأمین زمین در شهرهای جدید به میزان هشت هزار و ۳۳۰ 
هکتار و آماده سازی اراضی برای ساخت مسکن در شهرهای جدید 
به میزان یک هزار و ۶۷۷ هکتار اعلام شده است. همچنین شرکت 
عمران شــهرهای جدید برای تأمیــن زمین قانون جوانی جمعیت 
نیز مجموعــه اقداماتی را انجام داد که این اقدامات شــامل تهیه، 
بررســی و تصویب طرح های توسعه شــهری، اخذ مجوزهای لازم، 
تکمیل مدارک حقوقی، تأمین زیرساخت ها، تأمین خدمات روبنایی 

و آماده سازی و محوطه سازی است.
  شناســایی و تصویب ۲۷ پهنه برای توسعه شهرهای جدید و 

شهرک های ساحلی
در اجرای اهدف اصولی نظام  برای تحقق اقتصاد دریا، شرکت عمران 
شهرهای جدید بر اساس مأموریت وزارت راه و شهرسازی، اقدام به 
مطالعه سکونتگاه های ساحلی کرد. طی این مطالعه برای نخستین 
بار در کشــور ۲۷ پهنه برای توسعه شهرهای جدید و شهرک های 
ساحلی با مســاحتی بیش از ۳۶۲ هزار هکتار شناسایی و مصوب 

شــد. در پی آن  مطالعات ساختاری فضایی این سکونتگاه ها توسط 
این شــرکت و از طریق مهندسان مشاور داخلی در دستور کار قرار 
گرفت و از آن میان طرح جامع ۶ شهر جدید و یک شهرک نهایی و 

برای تصویب به مراجع بررسی و تصویب ارسال شد.
مدل های جدید تأمین مالی با رویکرد جذب سرمایه گذار خصوصی 
از دیگر موارد تهیه شــده توســط شــرکت عمران بوده است. این 
مطالعات و مجموعه اقدامات شــامل اجماع سازی عمومی، تدوین 
ســازوکارهای نهادی، قانونی و سازمانی و روش شناسی این طرح 

برای نخستین بار در کشور اجرایی شده است.
  استفاده از ظرفیت شهرک سازی در کشور

بــا توجه به عــزم دولت بــرای بهره گیــری از همــه ظرفیت ها 
از جملــه ظرفیــت بخــش خصوصی برای ســاخت مســکن و 
ســکونتگاه، شهرک ســازی بــرای نخســتین بار پــس از انقلاب 
مورد حمایت قرار گرفت. اقداماتی در شــرکت عمران شــهرهای 
جدیــد بــه عنــوان دبیرخانــه ســتاد مدیریت شهرک ســازی 
 کشــور انجام شــد که شــامل بازنگری در دســتورالعمل ترویج 
شهرک ســازی با هدف تسهیل شرایط ســاخت و سرمایه گذاری 
در حــوزه شــهرک، مطالعات امــکان ســنجی و مکان یابی بیش 
از ۴۰ شــهرک در اراضی دولتی برای ســاخت مسکن و خدمات، 
راه انــدازی ســامانه یکپارچه مدیریــت شهرک ســازی  و اتصال 
 آن بــا ســامانه پنجره واحــد مدیریت زمین به منظور شــفاف و 
سریع تر کردن رویه ها، صدور پروانه تأسیس چهار شهرک دولتی و 
سه پروانه بهره برداری شهرک های خصوصی برای نخستین بار در 
۱۵ سال گذشته و همچنین، ایجاد دبیرخانه ستاد شهرک سازی  و 

مشاور فنی به متقاضایان احداث شهرک است.

ایرنا- بانک مرکزی اعلام کرد: تسهیلات پرداختی 
بانک هــا طی ۲ماهه ابتدای امســال ۷۲۱۹/۶ هزار 
میلیارد ریال اســت که در مقایســه با مدت مشابه 
سال گذشــته ۱۹۱۷/۳ هزار میلیارد ریال )معادل 
۳۶/۲ درصد( افزایش داشــته است؛ همچنین سهم 
تســهیلات خرد از کل تسهیلات پرداختی به ۲۴/۵ 
درصد رســید. طی دو ماهه ابتدایی سال جاری، از 
کل تسهیلات پرداختی، مبلغ ۵۷۲۵/۰ هزار میلیارد 
ریال معادل ۷۹/۳ درصد به صاحبان کســب و کار 
)حقوقی و غیرحقوقی( و ۱۴۹۴/۶ هزار میلیارد ریال 

معادل ۲۰/۷ درصد به مصرف کنندگان نهایی )خانوار( تعلق گرفته است.
تســهیلات پرداختی ۲ ماهه ابتدای ســال ۱۴۰۲ مبلغ ۵۱۵۱/۹ هزار میلیارد ریال بوده که با در نظر گرفتن 
تعدیلات صورت پذیرفته توســط شــبکه بانکی به مبلغ ۵۳۰۲/۳ هزار میلیارد ریال افزایش یافته است. سهم 
تســهیلات پرداختی در قالب ســرمایه در گردش در کلیه بخش های اقتصادی طی ۲ ماهه سال ۱۴۰۳ مبلغ 
۴۳۹۲/۷ هزار میلیارد ریال معادل ۷۶/۷ درصد کل تسهیلات پرداختی به صاحبان کسب و کار است؛ همچنین 
سهم تسهیلات پرداختی در قالب خرید کالای شخصی توسط مصرف کننده نهایی )خانوار( مبلغ ۵۹۳/۵ هزار 

میلیارد ریال معادل ۳۹/۷ درصد از کل تسهیلات پرداختی به مصرف کنندگان نهایی )خانوار( است.
سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه در گردش بخش صنعت و معدن در ۲ ماهه ابتدای سال ۱۴۰۳ 
معادل ۱8۷۴/۴ هزار میلیارد ریال بوده که حاکی از تخصیص ۴۲/۷ درصد از منابع تخصیص یافته به سرمایه 

درگردش کلیه بخش های اقتصادی )مبلغ ۴۳۹۲/۷ هزار میلیارد ریال( است.
بر اساس این گزارش، از ۲۱۲۴/۲ هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی در بخش صنعت و معدن معادل 88/۲ 
درصد آن )مبلغ ۱8۷۴/۴ هزار میلیارد ریال( در تأمین سرمایه در گردش پرداخت شده است که بیانگر توجه 

و اولویت دهی به تأمین منابع برای این بخش توسط بانک ها در سال ۱۴۰۳ است.
  سهم ۵/۲۴ درصدی تسهیلات خرد از کل تسهیلات بانکی

بر اســاس اعلام بانک مرکزی، از کل تســهیلات پرداختی در دو ماه امسال، مبلغ ۱۷۰۷/۴ هزار میلیارد ریال 
معادل ۲۳/۶ درصد به صورت تسهیلات خرد اعطا شده است؛ همچنین مبلغ 8۵ هزار میلیارد ریال نیز در قالب 
کارت های اعتباری انجام پذیرفته اســت، که با احتساب این مبلغ، کل تسهیلات پرداختی خرد )کمتر از سه 
میلیارد ریال( به مبلغ ۱۷۹۲/۴ هزار میلیارد ریال معادل ۲۴/۵ درصد کل تسهیلات پرداختی را شامل می شود.

همچنان باید در تداوم مســیر جاری، ملاحظات مربوط به کنترل تورم را نیز در نظر گرفت و همواره مراقب 
قدرت گرفتن پتانسیل تورمی ناشی از فشار تقاضای کل در اقتصاد نیز بود. 

بر این اســاس ضروری اســت به افزایش توان مالی بانک ها از طریق افزایش ســرمایه و بهبود کفایت سرمایه 
بانک ها، کاهش تســهیلات غیرجاری و بازگرداندن آنها به مسیر صحیح اعتباردهی بانک ها، افزایش بهره وری 
بانک ها در تأمین سرمایه در گردش تولیدی، پرهیز از فشارهای مضاعف بر دارایی بانک ها و ترغیب بنگاه های 
تولیدی به ســمت بازار ســرمایه به عنوان یک ابزار مهم درتأمین مالی طرح هــای اقتصادی )ایجادی( توجه 

ویژه ای کرد.

باشگاه خبرنگاران- فتح ا... توسلی، نماینده مردم بهار 
و کبوتر آهنگ در مجلس شــورای اســلامی گفت: اصلاح 
قوانین مالیاتی و تدوین قوانین جدید برای مدیریت مالیات 

ستانی در کشور به صورت جدی دنبال شده است.
توسلی درباره تأثیر اصلاح سیستم مالیات ستانی در تحقق 
عدالت مالیاتی گفت: در چند سال گذشته انجام اصلاحات 
در سیســتم مالیات ســتانی و رفتن به سمت اخذ مالیات 
عادلانه و شــفاف از تمام مؤدیان مالیاتی در کشور دنبال 
شد این موضوع در دســتور کار اصلی دولت و کمیسیون 

اقتصادی در مجلس یازدهم قرار داشت.
توســلی در ادامه افزود: اصلاح قوانیــن مالیاتی و تدوین 
قوانیــن جدید برای مدیریت مالیات ســتانی در کشــور 

همچنین پیگیری برای اخذ مالیات از کســانی که تاکنون 
مالیات پرداخــت نمی کردند به صورت جــدی در دولت 
سیزدهم دنبال شد، این اخذ مالیات در حوزه مسکن دلالی 
مشاغل مخصوصاً مشاغلی که درآمدهای کلان دارند مثل 
طلا فروشان، پزشکان، آرایشگران و غیره به صورت جدی 

دنبال و پیگیری شد.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی اظهار کرد: برخی 
از مشــاغل که درآمدهای فوق العاده بالا داشتند در برابر 
پرداخت مالیات و شــفافیت در اعــلام درآمد خود تا چند 
ســال قبل مقاومت می کردنــد. اخذ مالیــات از این گونه 
مشــاغل با پیگیری های دولت سیزدهم و مجلس یازدهم 
به صورت جدی پیگیری شــد امــا معنی این اقدامات این 

نیست که این قوانین کاملًا درست و بدون اشکال هستند.
به گفته این نماینده مجلس، اصلاحات در سیستم مالیاتی 
در روند اجرا خودش را نشــان داد و به همین دلیل مجدداً 
در کمیســیون بررســی و اصلاحات لازم در آن انجام  شد 
و هــم اکنون هم ایراداتی در آن وجــود دارد و باز هم در 
مجلس دوازدهم این ایرادات را و نواقص را برطرف خواهیم 
کرد. توســلی افزود: اما تلاش شد که مجلس قوانین را به 
سمت عدالت در پرداخت مالیات پیش ببرد و به این وسیله 
از مشاغلی که تاکنون مالیاتی پرداخت نمی کردند مالیات 
عادلانه اخذ شــود. تأکید مجلس نیز همیشــه این بود که 

نباید فرار مالیاتی صورت بگیرد.
او در ادامه افزود: در همه جای دنیا مالیات از منابع پایدار 

درآمدی محسوب می شود و در ایران نیز این مسئله وجود 
دارد. اما نکته ای که باید جدی گرفته شــود این است که 
این اخذ مالیات نباید از اقشــاری کــه درآمد پایین دارند 
و یا درآمد محدودی دارند اخذ شــود و موجب فشــار به 

آنها شود.
توسلی ادامه داد: مسئله مهم دیگر در اخذ مالیات ها تبیین 
مصارف مالیاتی برای مؤدیان اســت تا آنها بدانند که این 
مالیات های پرداختی در چه اموری هزینه می شــود بخش 
عمــده ای از این درآمدهای مالیاتی صرف پروژه های کلان 
زیرســاختی در کشور می شود. بخشــی از این درآمدهای 
مالیاتی صرف توسعه زیرساخت های عمرانی صنعت و غیره 

در شهرستان ها می شود.

ایرنا- امیر لاجوردی، رئیس ســازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی با اشــاره به آمارهای جهانی، از افزایش 
حداقل ۲۰ درصدی سرعت اینترنت ثابت و همراه از نیمه 
دوم آذر سال گذشته تا نیمه اول خرداد امسال خبر داد و 
گفت: با توجه به برنامه در دست اجرای احداث سایت های 
۵G و پروژه افزایش اتصال فیبرنوری امســال شاهد تحول 

قابل توجه در افزایش سرعت اینترنت خواهیم بود.
امیر لاجوردی بــا بیان اینکه ســازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطــات رادیویی به عنوان رگولاتور ایــن حوزه به طور 

دقیق نســبت بــه رصد و بررســی کیفیت شــبکه اقدام 
می کند و برای شــفافیت، آن را در ســایت نت سنج پلاس 
در دسترس عمومی قرار داده است، اظهار داشت: بر اساس 
آمار و نتایج ثبت شــده، میانگین ســرعت اینترنت اپراتور 
همراه اول از نیمه آذرماه ســال گذشته تا نیمه اول خرداد 
امســال از ۱۱/۴۲ به ۱۳/8۴ مگابیت بر ثانیه و در اپراتور 
ایرانسل از ۱۰/۹۵ به ۱۲/۶۴ مگابیت بر ثانیه رسیده است.
قائم مقــام وزیــر ارتباطــات و فناوری اطلاعــات در امور 
ارتباطــات افــزود: به عبارتــی تا ۱۵ خردادماه ســرعت 
اینترنت همراه اول ۲۱/۳ درصد و ایرانســل ۱۵/۴ درصد 
رشد پیدا کرده اســت. وی با اشاره به آمار به ثبت رسیده 
در داشــبوردهای جهانی سنجش سرعت اینترنت در دنیا، 
گفت: بر اساس آمار اعلامی مجموعه »اکُلا« به عنوان یکی 
از مراجع بین المللی در ســایت اسپیدتست، میانه سرعت 
اینترنت در بخش ثابت و همراه از دی ماه ســال گذشــته 

تاکنون حدود ۲۰ درصد افزایش داشته است.
  افزایش ۲۱ درصدی سرعت اینترنت ثابت

لاجوردی خاطرنشــان کرد: بر اســاس آمار اعلام شده از 
ســوی این مرجع، میانه ســرعت اینترنت همراه در نیمه 

نخســت ماه جاری )خرداد( ۳۷/۳۶ مگابیت اعلام شد؛ در 
حالی که در نیمه دوم آذر ســال گذشته سرعت این بخش 
۳۱/۲۹ مگابیت بود که نشــان می دهد ســرعت اینترنت 

همراه ۱۹/۴ درصد در این مدت افزایش پیدا کرده است.
رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطــات رادیویی در 
مورد سرعت اینترنت ثابت، گفت: بر اساس اعلام آمارهای 
مجموعه اکُلا، میانه سرعت اینترنت ثابت در کشور در نیمه 
نخســت ماه جاری ۱۵/۲8 مگابیت بر ثانیه اعلام شده که 
در نیمه دوم آذرماه گذشــته ۱۲/۶۲ مگابیت بر ثانیه بوده 
اســت؛ یعنی در این مدت ۲۱ درصد سرعت اینترنت ثابت 

زیاد شده است.
وی با اشــاره تعهد اپراتورها در اوایل دی ماه سال گذشته 
مبنــی بر افزایش ۳۰ درصدی ســرعت اینترنت تا ابتدای 
تیرمــاه امســال، گفت: روند افزایشــی ســرعت اینترنت 
اپراتورهای همراه به گونه ای اســت که پیش بینی می شود 
در تاریخ اعلام شده سرعت اینترنت به تعهدی که اپراتورها 
داده اند، نزدیک می شــود و بــا برنامه هایی که به خصوص 
در احداث ســایت ۵G در دست اجراست سرعت اینترنت 

همراه با رشد قابل قبولی خواهد داشت.

لاجوردی در مورد برنامه های توســعه ای در دست اقدام، 
بیــان کرد: در ابتدای دولت ســیزدهم تعداد ســایت های 
 ۵G از ۱۰ ســایت با افزایش ۲۰۰ برابری، امروز به نزدیک
۲ هزار ســایت رسیده است که مطابق برنامه ریزی تا پایان 

سال تعداد آنها به بیش از ۵ هزار سایت می رسد.
 پوشش فیبرنوری تا پایان ســال به ۱۴ میلیون خانوار 

می رسد
قائم مقام وزیر ارتباطات در مورد افزایش ســرعت اینترنت 
ثابــت، اظهــار کرد: بعــد از وقفه طولانی که در توســعه 
ارتباطات ثابت با آن روبه رو بودیم، خوشبختانه طرح ملی 
فیبرنوری منازل و کســب وکارها با اعطــای پروانه به ۱۰ 
اپراتور ارتباطی برنامه ریزی و اجرا شــد که تا امروز نزدیک 
به 8 میلیون خانوار تحت پوشش فیبرنوری قرار گرفته اند 
و تا پایان سال این میزان از ۱۴ میلیون پوشش می گذرد.

وی ایجاد زیرساخت ارتباطی فیبرنوری در شهرهای کشور 
را بسیار راهبردی و مهم عنوان کرد و توضیح داد: با ایجاد 
چنین زیرســاختی بعد از سال ها شاهد تحول قابل توجهی 
در ارتباطات ثابت خواهیم بود و اثرات آن را در حوزه های 

اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی نمایان می شود.

بانک

بانک مرکزی: 
روند رشد اقتصاد کشور از دهه تاریک ۹۰ خارج شد

تســنیم- محمد شــیریجیان، معاون اقتصادی بانک مرکزی اعلام کرد: رشــد 
اقتصادی کشور در سال ۱۴۰۲، بر اساس گزارش مرکز آمار ۵/۱ درصد و بر اساس 

گزارش بانک مرکزی ۵ درصد بوده است. 
او تأکید کرد: متوســط رشد اقتصادی کشور از سال ۹۱ تا ۹۹ معادل ۰/۵ درصد 
بوده و این در حالی اســت که در نه ماهه ۱۴۰۲ ایــن میزان معادل ۴/۵ درصد و 
ســال قبل از آن معادل ۴ درصد بوده است. شیریجیان با بیان اینکه  آمارها نشان 
می دهد که بعد از ســال ۱۴۰۰ از وضعیت و داده های پرت دهه تاریک ۹۰ فاصله 
گرفته ایم، افزود: متوســط رشد سرمایه گذاری از سال ۹۱ تا ۹۹ معادل منفی ۷/۶ 
درصد بوده؛ در صورتی که رشــد سرمایه گذاری کشور در سال ۱۴۰۱ معادل ۶/۷ 

درصد و در نه ماهه ۱۴۰۲ معادل ۴/۵ درصد بوده است. 
بــه گفته معاون اقتصادی بانک مرکزی، رشــد اقتصادی ســال ۱۴۰۲ نه تنها در 
تمام بخش های اقتصادی اتفاق افتاده بلکه زیرســاخت های تداوم و پایداری رشد 

اقتصادی نیز محقق شده است.

صادرات نفت عراق به آمریکا تقریباً دو برابر شد
مهر- آمارهای منتشر شده از سوی سازمان اطلاعات انرژی آمریکا نشان می دهد 
که تنها طی یک هفته گذشته صادرات نفت عراق به آمریکا بیش ۱۰۰ هزار بشکه 
در روز افزایش داشته است. آمارهای سازمان اطلاعات انرژی آمریکا نشان می دهد 
که فقط در بازه زمانی یک هفته گذشــته صادرات نفت عراق به این کشور روزانه 

۱۰۰ هزار بشکه بالا رفته است.
این آمار همچنین حاکی از آن است که واردات نفت آمریکا از ۵ میلیون ۷۵۷ هزار 

بشکه در روز به ۶ میلیون ۱۲۰ هزار بکشه در روز رسیده است.
ســهم عراق از این صادرات ۲۲8 هزار بشــکه در روز بوده که نسبت به ۱۲۶ هزار 

بشکه روزانه هفته قبل از آن ۱۰۲ هزار بشکه افزایش داشته است.
آمار ارائه شــده نشــان می دهد که کانــادا هنوز بزرگترین صــادر کننده نفت به 
آمریکاســت و روزانه ۳/۹۷۴ میلیون بشکه نفت به این کشور می فروشد. مکزیک 
هم با صادرات روزانه ۹8۷ هزار بشکه نفت به آمریکا در جایگاه دومین تأمین کننده 
نفت این کشــور قرار دارد.پس از کانادا و مکزیک، سعودی ها با فروش روزانه ۲۷8 

هزار بشکه نفت به آمریکا در جایگاه سوم قرار دارند.

 افزایش ۷۰۰مگاواتی مصرف برق در زمان پخش 
مناظره کاندیداها

 تســنیم- مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل شــرکت توانیر اظهار داشت: 
پیش بینی می شــود اوج بار شبکه برق کشور از مرز ۷۲ هزار مگاوات عبور کند که 
این میزان در مقایســه با زمان مشابه سال گذشته ۶ هزار مگاوات افزایش را نشان 
می دهد. وی افزود: از هموطنان درخواســت می کنیــم تا در کاهش مصرف برق 
به ویژه در ســاعات اوج مصرف روز و شب در اســتفاده از وسایل پر مصرف برقی 
خودداری کنند. سخنگوی صنعت برق در خصوص تأثیر پخش مناظرات تلویزیونی 
کاندیداهای ریاست جمهوری در افزایش مصرف برق، گفت: آغاز پخش دور نخست 
مناظره نامزدهای چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، مصرف برق کشور 

را ۷۰۰ مگاوات افزایش داد.

جوجه ریزی خرداد به بالای ۱۴۰ میلیون قطعه رسید
باشگاه خبرنگاران- سید صدرالدین عظیمی، نایب رئیس اتحادیه مرغداران گفت: 
بر اســاس برآورد های صورت گرفته جوجه ریزی خــرداد بالای ۱۴۰ میلیون قطعه 
خواهد بــود. نایب رئیس اتحادیه مرغداران گفت: با توجــه به حجم بالای تولید و 
کاهــش تقاضا، قیمت مرغ زنده روند نزولی به خود گرفته که این امر منجر به زیان 
مرغداران شــده است. او متوســط قیمت هرکیلو مرغ زنده را ۵۰ تا ۵۲ هزارتومان 
اعلام کرد و افزود: برآورد ها حاکی از آن اســت که طی روز های آتی به کمتر از ۵۰ 
هزارتومان برســد. عظیمی ادامه داد: براساس برآورد های صورت گرفته جوجه ریزی 
خرداد بالای ۱۴۰ میلیون قطعه خواهد بود که براین اساس نه تنها مشکلی در تأمین 
و تولید نداریم، بلکه برای مازاد عرضه در راستای کاهش زیان مرغداران باید تدابیری 
اتخاذ شود.نایب رئیس اتحادیه مرغداران خرید حمایتی مرغ را راهکار موقتی تنظیم 
بازار دانست و افزود: با توجه به آنکه پشتیبانی امور دام در مقطعی به سبب نزدیک 
شــدن به  تاریخ انقضا مرغ های ذخیره شده ناچار به عرضه در بازار است، از این رو 
صادرات تنها راهکار حمایتی از مرغداران است که زیرساخت های آن باید ایجاد شود 

چراکه در برخی استان ها امکان دپوی مرغ هم وجود ندارد.
به گفته او، بنابر آمار روزانه هزارتن مرغ مازاد از سطح بازار توسط پشتیبانی امور دام 
خریداری و جمع آوری می شــود، درحالی که به سبب حجم جوجه ریزی ها باید به ۲ 
تا ۳ هزارتن افزایش یابد. عظیمی با بیان اینکه پتانسیل تولید ۳/۵ میلیون تن مرغ 
در کشــور وجود دارد، گفت: با احتســاب سرانه مصرف سالانه ۲/۵ میلیون تن مرغ 
مورد نیاز کشور است و امسال به سبب سیاست وزارت جهاد مبنی بر افزایش حجم 
جوجه ریزی ها پیش بینی می شــود که تولید مرغ تا پایان سال به ۲ میلیون و 8۰۰ 

هزارتن تا ۳ میلیون تن برسد.

۵ استان پیشرو در خرید تضمینی گندم
باشــگاه خبرنگاران- ســهراب ســهرابی، مجری طرح گندم گفت: بنابر آمار، 
خوزســتان، گلســتان، فارس، ایلام و جنوب کرمان اســتان های پیشرو در خرید 
تضمینی گندم هستند. سهراب سهرابی گفت: در هفته نخست فروردین ماه اولین 
برداشت خوشه های طلایی گندم از اســتان های سیستان و بلوچستان، هرمزگان 
و جنوب کرمان شــروع شد و اکنون در ۲۴ استان عملیات برداشت در حال انجام 
است.به گفته او، برآورد ها حاکی از آن است که امسال تولید گندم به ۱۴/۵ تا ۱۵ 
میلیون تن و خرید تضمینی به ۱۱/۵ تا ۱۲ میلیون تن برسد که براین اساس در 
حوزه  آرد و گندم به خودکفایی کامل می رسیم. سهرابی استان خوزستان را با یک 
میلیون و ۶۰۰ هزارتن در صدر خرید تضمینی گندم اعلام کرد و افزود: استان های 
گلستان، فارس، ایلام و جنوب کرمان از دیگر استان های پیشرو در خرید تضمینی 
گندم محسوب می شوند. مجری طرح گندم وزارت جهاد با بیان اینکه طی ماه های 
تیر و مرداد برداشــت در اقلیم ســرد آغاز می شود، گفت: طی ۲ تا ۳ سال گذشته 
میزان خرید تضمینی گندم ناشــی از بکارگیری اقدامات فنی و مبارزه با علف های 
هرز رشد داشته است که همین امر منجر به خودکفایی و بی نیازی از واردات شده 
اســت. به گفته او، طرحی تحت عنوان خودکفایی پایــدار گندم تهیه کردیم که 
براســاس آن اقداماتی نظیر ســاماندهی تولید و بذور اصلاح شده، مصرف متعادل 
کود های شــیمیایی، توسعه کشت مکانیزه و ســامانه های نوین آبیاری، آموزش و 
ترویج کشــاورزان و طرح توسعه کشت دیم زار ها و کشت قرارداری در دستور کار 

قرار گرفته است.

۶۶درصد ظرفیت سدها پرُ است
 ۵ سد مهم با پرشدگی ۱۰۰درصدی

تســنیم- در زمان حاضر با وجــود ۳۴ میلیارد و ۳۱۰ میلیــون مترمکعب آب 
ذخیره شده در سدهای کشور، ۶۶ درصد ظرفیت مخازن سدها پرُ و ۳۴ درصد این 
ظرفیت خالی است. در ۲۶۷ روز ابتدایی سال آبی جاری )از ابتدای مهرماه ۱۴۰۲ 
تا بیست وششم خردادماه ۱۴۰۳( در مجموع ۳۶ میلیارد و ۹۵۰ میلیون مترمکعب 
آب وارد ســدهای ایران شــده که نســبت به ورودی ۳۴ میلیارد و ۹۱۰ میلیون 
مترمکعبی آب به سدها در مدت مشابه سال آبی گذشته، رشدی ۶درصدی داشته 
اســت. همچنین در این مدت، به منظور تأمین آب شــرب، کشــاورزی، صنعت و 
مباحث زیست محیطی، ۲۴ میلیارد و ۶۹۰ میلیون مترمکعب آب از سدهای کشور 
رهاســازی شده است که نسبت به خروجی ۲۲ میلیارد و ۷۷۰ میلیون مترمکعبی 
آب در مدت مشــابه سال آبی قبل از سدها، رشــدی 8درصدی را نشان می دهد.
در زمــان حاضر بــا وجود ۳۴ میلیارد و ۳۱۰ میلیون مترمکعب آب ذخیره شــده 
در ســدهای کشــور، ۶۶ درصد ظرفیت مخازن سدها پرُ و ۳۴ درصد این ظرفیت 

خالی است.

تسنیم- با اقدامات بانک مرکزی و توسعه فاز 
آزمایشی خدمت جدید و عملیاتی شده 

» ریال دیجیتال « در جزیره کیش، مشتریان 
شبکه بانکی از تیرماه ۱۴۰۳ می توانند بدون 
اســتفاده از پول های کاغذی یــا کارت های 
بانکی به ســادگی از طریق کیــف پول ریال 
دیجیتال و تنها با اســکن بارکد تولید شــده 
توســط نرم افزارهای ارائه شده، با شیوه های 
نوین خریدهای خود را انجام داده و یا نسبت 
به انتقال وجه به کیف پول ســایر مشــتریان 

اقدام کنند. 
طبق اعلام بانــک مرکزی، بعد از طی مراحل 
مطالعاتی اولیه، طراحی پروژه ریال دیجیتال 
از ســال ۱۴۰۰ و پس از اخذ مجوزهای لازم 
از شــورای پول و اعتبار در دســتور کار بانک 
مرکزی قــرار گرفــت و متعاقباً اجــرای فاز 
پیش آزمایشــی از ابتدای ســال ۱۴۰۱ آغاز 
گردید که پس از بررســی دســتاوردهای فاز 
پیش آزمایشــی، فاز آزمایشــی محدود این 
پروژه از خرداد ماه ۱۴۰۲ آغاز شــد. با توجه 
به برنامه ریزی های انجام شــده، با مشــارکت 
فعال شــبکه بانکــی، و همکاری های لازم در 
شبکه پرداخت کشــور، از تیرماه سال ۱۴۰۳ 
با مشــارکت دو بانک ملت و تجــارت پروژه 

یادشــده وارد مرحله گسترده فاز آزمایشی با 
امکان بهره برداری عمومی خواهد شد. 

در این مرحله که مقرر است به صورت مشخص 
از محــدوده جغرافیایــی جزیــره کیش آغاز 
گردد، مشــتریان شــبکه بانکی و گردشگران 
این امکان را خواهند داشــت تا با استفاده از 
این ابزار پرداخت جدید، نســبت به پرداخت 

هزینه های خرید کالا و خدمات اقدام کنند.
  ریال دیجیتال چیست و با چه هدفی ایجاد 

شد؟

در یک تعریف ســاده و کلــی، ریال دیجیتال 
مشــابه با اســکناس، تعهد بانک مرکزی به 
شــکل الکترونیکی اســت که می تواند جهت 
انجــام پرداخت های عمومی مورد اســتفاده 
قرارگیرد. ریال دیجیتال برخلاف ســایر انواع 
پول الکترونیک رایج در کشــور که از طریق 
حساب های بانکی و ابزارهای پرداخت متداول 
 همچــون کارت بانکــی مورد اســتفاده قرار 
می گیرد، نیاز به تسویه بین بانکی برای انتقال 
وجوه بین خریدار و فروشــنده نداشــته و به 

محــض انجام عملیات خریــد وجوه دریافتی 
 آن در اختیــار فروشــنده قرارگرفتــه و قابل

بهره بــرداری می باشــد. همچنیــن به دلیل 
اســتفاده از ابزارهای نوین در انجام عملیات 
پرداخــت، پرداخت بــا ایــن روش در عین 
افزایــش امنیت پرداخت، بســیار ســاده تر 
از شــیوه های رایج پرداخــت کارتی صورت 
می پذیرد. شــایان ذکر اســت ایــن پروژه در 
گام نخســت، با هدف بسترســازی توســعه 
اقتصــاد دیجیتــال در کشــور و پاســخ به 
 نیازمندی  های توسعه ای حوزه پرداخت توسط

بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران توسعه 
یافتــه اســت. در همین راســتا، اهداف مهم 
دیگــری همچون افزایش تاب آوری و پایداری 
در زیرســاخت های پرداخت کشور، بازآفرینی 
نقش اســکناس بــه شــکل الکترونیکی در 
و  بهبودکارآیی  پرداخت های خــرد کشــور، 
توســعه ابزارهای پرداخت نویــن، و مدیریت 
مخاطرات ناشی از رواج پول های خصوصی نیز 
مدنظر بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران 

بوده است. 
  ویژگی های مهم ریال دیجیتال چیست؟

بــا توجه بــه تمهیــدات اتخاذ شــده ریال 
 دیجیتال ظرفیت های لازم برای توســعه پول

 برنامه  پذیــر یــا قابل برنامه ریزی را تســهیل
 می نمایــد، کــه این مهــم موتــور محرک

شــکل گیری مدل هــای نوین کســب و کار 
خصوصــاً در فضــای تجــارت الکترونیک و 
اقتصاد دیجیتال کشور خواهد بود. شایان ذکر 
است با توجه به سیاســت های مد نظر بانک 
مرکزی، و با نظرداشت پشتوانه های قانونی از 
جمله اختیارات تفویض شــده در بخش)ب( 
ماده)۴( قانون بانــک مرکزی، ریال دیجیتال 
بــه عنوان پول دیجیتال خرد از ســوی بانک 
مرکزی منتشر گردیده و هدفگذاری این بانک 
ابزارهای پرداخت  بسترسازی جهت توســعه 
خرد در اقتصاد مبتنی بر این شکل جدید پول 
می باشد. همچنین در گام های نخست، شبکه 
بانکی کشــور امکان توســعه ابزارهای نوین 
پرداخــت مبتنی بر ریال دیجیتال را داشــته 
 و در نظر اســت در آینده این نقش به ســایر 
موجودیت های فعال در نظام پرداخت کشور و 

فناوری های نوین مالی نیز توسعه یابد. 
گفتنی اســت در این مرحلــه ریال دیجیتال 
صرفاً با هدف کاربری در محدوده جغرافیایی 
 داخــل کشــور و بــرای تســهیل عملیــات

پرداخت های خرد داخلی هدف گذاری گردیده 
است.

ریال دیجیتال عملیاتی شد

بانک مرکزی اعلام کرد؛

 رشد ۳۶/۲درصدی پرداخت تسهیلات بانکی
 در سال جاری

شفافیت در پرداخت مالیات با اصلاح نظام مالیاتی کشور امکان پذیر شد

قائم مقام وزیر ارتباطات:

سرعت اینترنت در کشور بر اساس آمارهای بین المللی افزایش یافته است

 8 هزار و ۳۳۰ هکتار زمین برای تولید مسکن در 
شهرهای جدید تأمین شد

تسهیلات

مالیات

ارتباطات

مسکن

تجارت بین الملل

انرژی



چهارشنبه1403/03/30 فرهنگ و هنرسالسیویکم شماره66306

فیلم های با بازی »حامد بهداد«، »امیر آقایی« و
»مهدی هاشمی« در تدارک اکران

دفتر پخش هدایت فیلم فیلم های »شبگرد«، »عینک قرمز« و »زعفرانیه کوچه 
۱۴«  را برای اکران آماده می کند.

حمید اســحاقی، مدیر پخش این دفتر ســینمایی با اعلام این خبر گفت: طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته، در تلاش هســتیم فیلم »شبگرد« به کارگردانی 

فرزاد مؤتمن را نیمه تابستان امسال اکران کنیم.
وی که در حال حاضر فیلم »قلهک« را روی پرده سینماها دارد، با اشاره به اینکه 
»زعفرانیه ۱۴ تیر« به کارگردانی ســید علی هاشــمی از طریق این دفتر پخش 
خواهد شد، افزود: فیلم سینمایی »عینک قرمز« به کارگردانی حسین مهکام نیز 

در نوبت اکران قرار دارد.
در »عینــک قرمز« حامد بهداد، هادی کاظمی و النــاز حبیبی بازی کرده اند و 

مدتی قبل پروانه نمایش آن صادر شد.  
فیلم »شــبگرد« هم از آخرین ســاخته های فرزاد مؤتمن است که سال ۱۴۰۰ 
تولید شــده ولی از مدت ها قبل آماده اکران بوده است. در این فیلم  امیر آقایی، 

روشنک گرامی، احسان امانی، مهشید افشارزاده بازی کرده اند.
»زعفرانیه ۱۴ تیر« نیز به در ســی وهفتمین جشنواره فیلم جهانی فجر در سال 
۱۳۹۸ رونمایی شد ولی از آن زمان تاکنون به اکران نرسیده است. نازنین بیاتی، 
مهدی هاشــمی، هنگامه قاضیانی، لیندا کیانی و مسعود رایگان از بازیگران این 

فیلم هستند. 

اکران فیلمی با بازی »محسن تنابنده« از هفته آینده

فیلم »روزی روزگاری آبادان« به کارگردانی حمیدرضا آذرنگ پس از حدود پنج 
سال از هفته آینده روی پرده سینماها می رود.

ســعید خانی، مدیر دفتر پخش خانه فیلم با اعلام این مطلب گفت: اگرچه بین 
زمان تولید و اکران فاصله ایجاد شــده اما به دلیل فضا و داستانی که دارد و نیز 
حضور بازیگران خوب امیدواریم شرایط مناسبی در اکران داشته باشد. وی افزود: 
»روزی روزگاری آبــادان« در زمانه ای که خاورمیانه را جنگ دربرگرفته، فیلمی 

انسانی و در ستایش صلح است.
او بیان کرد: در حال حاضر با توجه به شــرایط اقتصادی و تحولات سیاســی در 
جامعه رویکرد مردم بیشتر به سمت کمدی است ولی »روزی روزگاری آبادان« 
هم لحظاتی شــیرین دارد که برای مخاطب جذاب خواهد بود. البته می دانم در 
این روزگار کشــاندن مردم به سینما برای تماشای فیلم های غیرکمدی سخت تر 

شده و امیدوارم ارتباط خوبی میان تماشاگران و این فیلم برقرار شود.
اولیــن نمایش فیلــم »روزی روزگاری آبادان« که نخســتین تجربه کارگردانی 
حمیدرضا آذرنگ نیز است، سال ۱۳۹۹ در سی و نهمین جشنواره فیلم فجر بود.

فاطمه معتمد آریا، محسن تنابنده، الهام شفیعی، هیراد آذرنگ، سهیل جمالی و 
امیرحسین ابراهیمی از جمله بازیگران این فیلم هستند.

آذرنگ در نشست خبری این فیلم در جشنواره فجربیان کرده بود: روز اول جنگ 
آمریکا و عراق یک موشک به اشتباه به انبارهای شرکت نفت آبادان برخورد کرد 
که البته تلفاتی نداشــت؛ اما من خیال پردازی کردم. این اتفاق حاکی از خطای 
انســانی بود که می توانســت برای خانواده ای رخ بدهد. این موضوع را در صحنه 
تئاتر کار کرده بودم و از آنجا که دوســت داریــم حرف مان را با تعداد مخاطب 
بیشتری به اشتراک بگذاریم و فکر می کردم این موضوع کهنگی و میرایی ندارد، 

دوست داشتم فیلم آن را بسازم.

بابک خواجه پاشــا پس از فیلــم »در آغوش 
درخت« که هنوز اکران عمومی نشــده است، 
به سراغ تولید »آبی روشن« رفت. خواجه پاشا 
در دومین تجربه کارگردانی پخته تر شــده و 
توانســته مفاهیم ارزشمند فیلم نامه را تبدیل 
به اثری ســرگرم کننده کنــد. در عین حال 
نــکات مذهبــی و اعتقــادی را در لایه های 

مختلف فیلم لحاظ کرده است.
با توجه بــه اینکه بخش زیادی از داســتان 
»آبی روشن« در جاده می گذرد باید گفت که 
کارگردان با ایجاد تمهیداتی، مانع از خستگی 

قصه شده و موفق عمل کرده استا 
فیلم نامه »آبی روشــن« را امیر ابیلی و داوود 
گنجوی به طور مشترک نوشته اند که پس از 
رونمایی در جشنواره چهل ودوم فیلم فجر، از 
ســوی برخی منتقدان، به عنوان یک ملودرام 
مذهبی لقب گرفت؛ این یعنی با اثری مواجه 
هســتیم که علاوه بر روایت داســتانی از دل 

چند زندگی، رنگ و بوی مذهبی دارد.
»آبی روشــن« فیلمی اســت که موضوعات 
مذهبــی و اعتقادی را نه گل درشــت بلکه به 
طور منطقی در ســیر روایت خــود جانمایی 
کرده اســت. بــه همیــن خاطر اســت که 
فیلمنامه نویســان، ســهمی زیاد به قصه های 
فرعی مثل ماجرای سرباز و قاچاقچی و دیگر 

خرده روایت ها در فیلم اختصاص داده اند.
دو  رویارویی  تا  غفوریان  متفاوت  حضور  از 

بازیگر »زخم کاری«
مهران احمــدی، مهران غفوریــان، مرتضی 
امینــی تبار، ســارا حاتمــی، روح ا... زمانی، 

علی اکبــر اصانلو و کاظم هژیرآزاد از بازیگران 
فیلم »آبی روشن« هستند. نقش اصلی فیلم 
برعهده مهــران احمدی اســت که حضوری 
متفاوت در فیلــم دارد. حاج یونس، به عنوان 
یک معدن دار معتمد، شــخصیتی پیچیده و 
چندلایه دارد کــه در مقطعی از روایت فیلم 
گرفتــار عذاب وجــدان می شــود و تصمیم 
می گیرد تــا خــود را زیر بار ســنگین حق 
دیگران، برهاند. احمدی به خوبی توانسته در 
جان بخشی به این کاراکتر، از کلیشه ها عبور 
کند و به جای تیپ ســازی، شخصیتی تمام و 

کمال را به تصویر درآورد.
مهــران غفوریــان در ادامه حضــور در نقش 
جدی نیز، بار دیگر توانست تحسین مخاطبان 
و رســانه ها را با »آبی روشــن« در جشنواره 
مرتضی  برانگیــزد.  فجــر  فیلم  چهــل ودوم 

امینی تبار که با سریال زخم کاری چهره شد، 
در »آبی روشــن« کاراکتــری کاملا متفاوت 

دارد که با لهجه قمی صحبت می کند.
ســارا حاتمی دیگــر بازیگر زخــم کاری نیز 
حضوری موفق را با »آبی روشن« تجربه کرده 
است. او در جشــنواره سال ۱۴۰۱ برای کت 
چرمی سیمرغ گرفت و حالا وجهه ای دیگر از 

توانمندی خود را به رخ کشیده است.
وقتــی نام امام رضا)ع(، در خانه رســانه های 

جشنواره فجر پیچید.
بعد از نمایش »آبی روشــن« در جشــنواره 
چهــل ودوم فیلم فجــر، عوامل در نشســت 
خبــری و همچنین گفت وگوهای رســانه ای 
نظرات خود را بیان کردند. بابک خواجه پاشــا 
کارگردان فیلم گفته است: »وقتی اسم مشهد 
می آیــد، همه ما یاد خانواده، مهربانی و رأفت 

می افتیم و همه این ها شناســه های فرهنگ 
ایرانی اســت. آیا در همان پلان انتهایی فیلم 
دل شــما به عنوان یک ایرانی نلرزید؟ همین 

لرزش دل، برای من کافی است.«
امیر ابیلی یکــی از فیلمنامه نویســان »آبی 
روشــن« عقیده دارد: »طبیعتاَ وقتی درامی 
درباره قضاوت، تاوان و مســئله رضا و رضایت 
می ســازیم، ذات چنین درامی، دینی است و 
باید پیوندی با دین و مذهب هم داشته باشد. 
احســاس کردیم که این داســتان به صورت 
ناخواسته می تواند به حضرت رضا )ع( متصل 
شود؛ چراکه معتقدیم مقام رضا در اختیار این 

حضرت است.« 
مهران احمدی، بازیگر فیلم گفته است: »من 
از طرف مادری به خراســان بزرگ و شــهر 
نیشــابور وصل می شوم. شــاید این راهی که 
حاج یونس می رود راهی اســت که ســیمرغ 
رفت. احساس می کردم که چیزی به خودم و 

قلبم و زادگاه مادری ام بدهکار بودم.«
مهران غفوریان نیز این طور عنوان کرده است: 
»من جمله ای را در این فیلم خیلی دوســت 
دارم که امام  رضــا )ع( بین هیچ کس تفاوت 
نمی گذارد و به دل آدم ها نگاه می کنند. امکان 
ندارد که ما دلمان بشــکند و از امامی چیزی 

بخواهیم و به ما ندهد.«
سارا حاتمی دیگر بازیگر فیلم هم ضمن ابراز 
رضایت از حضور در این اثر ســینمایی گفته 
اســت: »وقتی ســکانس پایانی ایــن فیلم را 
خواندم، نقش را قبول کردم و گفتم که وقتی 
چنین سکانسی در فیلم نامه وجود دارد یعنی 

که این نقش برای من فرســتاده شده است و 
من نیز باید تمام تلاشم را بکنم .«

رسانه ها درباره »آبی روشن« چه گفتند؟
»آبی روشــن« در ۵ رشــته نامــزد دریافت 
سیمرغ از جشنواره چهل ودوم فیلم فجر شد 
اما موفق به کسب سیمرغ نشد. در عوض دو 
جایزه از بخش تجلی اراده ملی به دست آورد. 
پس از رونمایی، واکنش  رسانه ها نسبت به آن 

متفاوت بود.
یکــی از رســانه ها در این باره نوشــت: آبی 
روشن« جزو اولین قدم های سینمای ایران به 
سمت ملودرام مذهبی با هدف گیری مخاطب 
عام محســوب می شــود و مخاطب با قصه ای 
طرف است که به سیاق عمومی ژانر ملودرام، 
به صورت سرراست و واضح مرزهای تباهی و 
رستگاری را مشــخص کرده و در آن اگرچه 
آدم ها ممکن اســت از جانب شــر به ســوی 
خیر بیایند اما خود خیر و شر به درستی سر 
جایشــان ایستاده اند و کسی مرز بین آن ها را 

مخدوش نکرده است.
رســانه ای دیگر هــم در نقدی اشــاره کرد: 
ســینمای ما نیازمند تعریف قهرمان هایی از 
جنس حاج یونس فیلم »آبی روشــن« است، 
قهرمانانی که در میان مردم زندگی می کنند، 
با مشــکلات آن ها آشنا هســتند، ملموس و 
قابل باور هستند، زندگی آن ها با زندگی مردم 
در هم تنیده اســت، هم باورپذیر هستند هم 
قابل دسترســی و هم قابل اعتماد. برای حل 
مشکلات مردم پیش دســتی می کند و میان 

حرف و عملش فاصله ای نمی اندازد.

  سینما»آبی روشن«؛ فیلمی که امید می دهد

 پژمــان بازغی چندی پیــش جای خــودش را به ملیکا 
شریفی نیا داد و او هم اکنون مجری »کودک شو« است. در 
همــان روزها او با چهره  و فضایــی دیگر به »جام  آرزوها« 
رفت و کنــار او جناب خان قرار گرفت و لحظاتی شــاد و 
مفرح در ایام جام ملت های آسیا در شبکه نسیم رقم خورد.

بعــد از مدتی که او در تلویزیون ســریالی نداشــت و در 
جشــنواره فیلم فجر با »بهشــت تبهکاران« دیده شــد با 
ظاهری در پشــت صندلی اجرای برنامــه »با انرژی« قرار 
گرفــت که این نکته را هم به ذهــن متبادر می کند که به 
خاطر بازی در ســریال تلویزیونی »غریبه« یا اثر نمایشی 

دیگری با این چهره به آنتن آمده است. 

سریال »غریبه« این روزها به کارگردانی سروش محمدزاده 
در حال تصویربرداری اســت، قرار است به یکی از نخبگان 
حوزه داروســازی بپردازد. پژمــان بازغی، حمید گودرزی، 
اســماعیل محرابــی از جملــه بازیگــران ایــن مجموعه 
تلویزیونی اند. داســتان این ســریال درباره مصطفی، نخبه 
داروســازی اســت که در آســتانه ازدواج ناگهان براساس 
شواهدی احســاس می کند همسر مرحومش که سه سال 
پیش در دریا غرق شده، زنده است. مصطفی در جست وجوی 
 ایــن راز با داســتان های تــو در تویی مواجه می شــود.
اما شــبکه نســیم یکی از برنامه های تابستانه خودش را با 
برنامــه »با انرژی«  آغاز کرده که از شــبکه نســیم پخش 

خواهد شــد. اولین قسمت آن دوشــنبه ساعت 2۰ روی 
آنتن شبکه نســیم رفت که البته همزمانی آن با مناظرات 
تلویزیونی باعث شد کمتر دیده شود. احتمالاً در شب های 

دیگر بیشتر موردنظر قرار خواهد گرفت. 
موضوع این برنامه بحث فرهنگسازی مصرف بهینه و صحیح 
برق و انرژی اســت که بیشتر تلویزیون برای آن آگهی های 
تبلیغاتی یا صرفاً پویانمایی های کوتاه چند دقیقه ای درنظر 
می گرفــت و حالا در مقام یک برنامه ســرگرم کننده وارد 
این عرصه شــده اســت. این برنامه با حضور ورزشکاران، 
هنرمنــدان، نخبگان علمی و مدیران صنعت برق در جهت 
مصرف بهینه و فرهنگســازی صحیح برق از شــبکه نسیم 

پخش خواهد شــد. »با انرژی« در تابســتان داغ امســال 
تمهیداتی را انجام داده اســت که در 2۱ هفته تابســتان 

خانواده های خوش مصرف معرفی شوند.

چهره »پژمان بازغی« و ورود شبکه نسیم به یک برنامه خاص!

به گــزارش ایرنا، کمیتــه بین المللی المپیک 
با انتشار لیســت جدیدی از واجدین شرایط 
تیم های ملی کشــتی آزاد و فرنگی روســیه، 
کشــتی این کشــور را عملًا خلع سلاح کرد. 
در این لیست نامی از عبدالرشید سعدا... یف، 
زائور اوگویف، زائوربک ســیداکوف، ســرگئی 
ســیمینوف و خبیب گادژی ماگمادوف دیده 
نمی شــود. ناچین مونگوش، شامیل ممدوف، 
ارســلان باگائف و عبدا... کوربانوف در کشتی 
آزاد و در کشــتی فرنگــی آلان اوســتایف و 
ماگومد مورتازالیف به همراه چهار کشتی گیر 
زن مجــوز حضــور در المپیــک را دریافت 
کرده اند. با این شرایط تیم کشتی آزاد روسیه 
به صورت ناقص راهی پاریس خواهد شد و از 
آرتور نایفونــوف حریف یزدانی نیز در پاریس 

خبری نیســت. ارســلان باگائف در وزن ۸۶ 
کیلوگرم نماینده تزارها است.

نایفونــوف در المپیک 2۰2۴  غیبت آرتــور 
پاریس بــه معنای حذف یکی دیگر از رقیبان 
جدی حســن یزدانــی در وزن ۸۶ کیلوگرم 
اســت. این آزادکار روسی در مسابقات کشتی 
آزاد المپیک 2۰2۰ توکیــو برابر یزدانی قرار 
گرفت و توانســت عملکرد خوبی را از خود به 
نمایش بگــذارد؛ اما در دقایق پایانی با نتیجه 
۷ بر یک به شیرشاه کشتی ایران باخت. البته 
او در مسابقات جهانی 2۰2۱ اسلو هم حریف 
یزدانــی در مرحله نیمه نهایی بود که با نتیجه 

هشت بر 2 شکست خورد.
نماینده روس ها در وزن ۸۶ کیلوگرم المپیک 
ارســلان باگایف است که سابقه شکست برابر 

یزدانی را در کارنامــه دارد. باگائف در فینال 
جام باشــگاه های جهان در ســال ۱۴۰۱ در 
سالن شــهدای هفتم تیر تهران در کمتر از ۴ 

چهار دقیقه با امتیاز عالی به یزدانی باخت.
با غیبت نایفونوف اکنــون وزن ۸۶ کیلوگرم 
در ســیطره شیرشــاه ایرانی قرار دارد و تنها 
رقیــب احتمالی او آرون بروکــس آمریکایی 
است که با شکست دیوید تیلور توانست خود 
را به عنوان پدیده کشتی آمریکا معرفی کند. 
یزدانی در ایــن وزن در جایگاه دوم رنکینگ 
اتحادیــه جهانی قرار دارد و بروکس نیز بدون 

رنکینگ است.
مایلس آمینه و عظمت دولت ب یک اف از دیگر 
رقیبان یزدانی هســتند که سابقه باخت چند 
باره برابر این قهرمان جهان و المپیک را دارند.

ورزش

به گزارش ایرنا، تیم ملی والیبال ایران از ساعت ۱۴:۳۰ 
دقیقــه امروز ۳۰ خرداد در اولیــن دیدار خود در هفته 
ســوم لیگ ملت ها بــه مصاف آمریکا مــی رود و دیروز 
آخریــن تمرین خود را در ســالن اصلی مســابقات در 

فیلیپین انجام داد.
مهدی جلوه، مدافع میانی تیــم ملی والیبال ایران پس 
از پایان تمرین تیم ملی در ســالن اصلی مسابقات بیان 
کرد: برای اولین بار دوست دارم حرف آخرم را اول بزنم، 
در 2 هفته ای که گذشــت نتیجه ای که برایش تلاش و 
برنامه ریزی کرده بودیم را کســب نکردیم. برخلاف تمام 
تلاش هایمان برای رسیدن به المپیک، نتوانستیم به این 
مهم دست پیدا کنیم. خودمان بیشتر از هر کسی از این 

مسئله ناراحت هستیم. 
شاید سخت ترین روزهای زندگی مان را سپری می کنیم 
چون مســئولیتی روی گردن مان است که همه وجود و 
توان مــان را برایش می گذاریم و نتوانســتیم باعث حال 

خوب مردم شویم.
وی ادامه داد: دو هفته نخســت تمام شده و چهار دیدار 
با چهار تیم نامی و بزرگ پیش رو داریم. دیگر شانســی 
بــرای صعود بــه المپیــک نداریم امــا می خواهم تمام 
مردم و هــواداران والیبال این را بداننــد که هر مرحله 
از لیگ ملت ها پروتکل های خاص خود را دارد. همیشــه 
می گویند هر طور لیگ ملت ها را شروع کنید همان گونه 
ادامه دار می شود، این دوره برای مان سخت شد اما از آن 
طرف هم هرگونه لیگ ملت ها را تمام کنیم، ســال دیگر 
هم همان گونه برای مان شروع می شود. در طی این مدت 
تمام تلاشــمان را کردیم تا هــر اتفاقی در این دو هفته 

افتاد را کنار بگذاریم.
بازیکــن تیم ملــی والیبال ایــران ادامــه داد: از مردم 
کشورمان خواهش می کنم برای شادی بچه های خودتان 
که در فیلیپین هســتند، هفته آخر را نیز از تیم  حمایت 
کنید و مطمئن باشید جدا از این که هر کسی چه توانی 
دارد و چه فشــاری را تحمل می کند همه بازیکنان تمام 

توان شــان را می گذارند. مطمئن باشید هیچ کس ذره ای 
کم و کسر نخواهد گذاشت.

وی در مورد بازی با آمریکا بیان کرد: در این مدت خیلی 
پرفشار، مصمم و جدی تر از همیشه تمریناتمان را ادامه 
دادیم. از این تیم چند جلسه آنالیز داریم و فکر می کنم 
به اندازه خودمان آمریکا را می شناســیم. هرچند آمریکا 
بازیکنان بزرگی دارد و اگر حس کنند نقاط قوت شــان 
را پوشــش می دهیم احتمال دارد سیستم بازی شان را 

تغییر دهند.
جلــوه در پایان گفت: در هفته ســوم لیگ ملت ها هیچ 
جایــی برای عذر و بهانه وجود نــدارد. می رویم تا دیدار 
به دیدار باعــث حال بهتر مردم شــویم و مردم دوباره 

حال شان با والیبال خوب شود. 
خواهش می کنم والیبال را دوســت داشــته باشــید و 
مطمئن باشــید انرژی های خوب شــما باعث می شــود 
حال مــان بهتر شــود و با انــرژی و حــس بهتری در 
زمین حاضــر شــویم. امیــدوارم اتفاقاتی کــه افتاده 
 را در هفتــه آخــر جبــران کنیم و باعــث حال خوب 

مردم شویم.

»یزدانی« در مسیر خوشبختی
کاهش سهمیه بازیکنان خارجی در لیگ ایران

لژیونرها خارجی نیستند

به گزارش تســنیم، کارگــروه نظارت بر قراردادها برای فصــل آینده لیگ برتر 
تصمیمــات جدیــدی اتخاذ کــرده که قرار اســت به زودی بــرای تصویب به 

هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال ارسال شود.
براساس این قوانین جدید، تعداد سهمیه بازیکنان خارجی تیم های لیگ برتری 
برای لیگ بیست وچهارم، ۵ بازیکن تعیین شده که یک بازیکن آن باید آسیایی 
باشد. تعداد سهمیه بازیکنان خارجی تیم ها در فصل بیست و سوم، ۶ بازیکن بود 
و به این ترتیب برای فصل آینده شاهد کاهش یک سهمیه خارجی برای تیم ها 
خواهیم بود. همچنین براســاس تصمیم کارگروه نظارت بر قراردادها، در فصل 
جدید برخلاف لیگ گذشــته، بازیکنان لژیونــر در صورت حضور در لیگ ایران 

جزو سهمیه خارجی تیم ها محسوب نخواهند شد.

تعداد ورزشکاران ایران در المپیک پاریس
 به ۳۶ نفر رسید

به گزارش فارس، با کســب سهمیه المپیک در رشته تیراندازی با کمان توسط 
مبینا فلاح، تعداد شــرکت کنندگان ایران در المپیک پاریس به ۳۶ نفر رســید. 
براین اساس فعلًا کاروان کشــورمان در ۱۱ ورزشی با ۳۶ ورزشکار در المپیک 
پاریس شــرکت خواهد کرد. بیشــترین سهمیه در کشــتی کسب شده و ۱۱ 
کشــتی گیر آزاد و فرنگی در المپیک پاریس شــرکت خواهند کرد. از تعداد ۳۶ 
ورزشــکار ۱۰ نفر زن و 2۶ نفر مرد هستند. بازی های المپیک پاریس مردادماه 
برگزار خواهد شد و کمتر از ۴۰ روز تا شروع این بازی ها زمان باقی مانده است. 
کاروان کشورمان در المپیک توکیو ۶۵ ورزشکار، در المپیک ریو ۶۳ ورزشکار و 

در لندن ۵۳ ورزشکار داشت. 

برایجلوگیریازبازارگرمی؛
باشگاه پرسپولیس اسلحه را از »علیرضا بیرانوند« گرفت

به گزارش مهر، باشــگاه پرســپولیس با کمــک یکی از بانک هــای حاضر در 
کنسرســیوم بانکی کشــور که مالکیت بخش عمده ای از ســهام این باشگاه را 
نیز دارد اقدام به پرداخت تمام مبلغ قرارداد فصل گذشته علیرضا بیرانوند کرد.
دروازه بان تیم ملی ایران در صورت عدم دریافت مطالبات خود تا پایان خردادماه 
می توانست قراردادش را فسخ کند. از این رو رضا درویش، مدیرعامل باشگاه برای 
جلوگیری از هرگونه حاشیه احتمالی جدیدی از سوی بیرانوند در نقل وانتقالات 
تابســتانی تصمیم گرفت پول او را پرداخت کند و حق فســخ را از این بازیکن 
بگیرد. بیرانوند که همچون سایر بازیکنان تیم دریافتی ۷۶ درصدی داشت حالا 
تمام مبلغ قراردادش را گرفته است و منتظر دریافت پاداش قهرمانی با این تیم 
در لیگ بیســت و سوم است. باشگاه پرســپولیس در نظر دارد قرارداد بیرانوند 
را زودتــر از موعد مقرر هم تمدید کند تا او به جای اینکه تنها یک فصل دیگر 
تحت قرارداد باشگاه باشد بتواند سه فصل دیگر در این تیم حضور داشته باشد.
دروازه بان تیم ملی ایران که فصل گذشته هواداران پرسپولیس را با شوک رفتن 
به اســتقلال تهران حسابی نگران کرده بود تصمیم به ماندن در این تیم گرفت 

تا بار دیگر با سرخ پوشان جشن قهرمانی در لیگ برتر را بگیرد.

مدیرروابطعمومیفدراسیونفوتبال؛
دیدار فینال جام حذفی در ورزشگاه آزادی

 همراه با VAR برگزار می شود

باشگاه های سپاهان و مس رفسنجان فینالیست های جام حذفی با برگزاری بازی 
فینال در ورزشــگاه آزادگان قزوین مخالفت کردند و با پیگیری های انجام شده 

قرار است این بازی در ورزشگاه آزادی و با VAR برگزار شود.  
طبق اعلام رســمی امیرمهدی علوی،  مدیر روابط عمومی فدراســیون فوتبال، 
طــی هماهنگی های صورت گرفته و مکاتبه با فیفــا مجوز برگزاری فینال جام 
حذفی با کمک داور ویدیویی صادر شد و با توجه به نبود زیر ساخت در قزوین، 
فینال جام حذفی بین تیم های ســپاهان و مس رفسنجان با VAR در ورزشگاه 

آزادی برگزار می شود.

به گزارش تســنیم، در حالی که حدود یک هفته از جدایی 
رســمی اوســمار از جمع سرخ پوشــان می گذرد، باشــگاه 
پرســپولیس در چند روز گذشــته مذاکرات متعددی را با 
چنــد گزینه خارجی انجام داده اما تــا این لحظه مذاکرات 
 مدیــران این باشــگاه با هیچ کــدام از گزینه هــا به نتیجه

نرسیده است.
باشــگاه پرسپولیس در چند روز گذشته مکاتباتی را با والتر 
ماتزاری ایتالیایی سرمربی سابق ناپولی داشت اما مذاکره با 
این مربی نیز به بن بســت رسیده است. این مربی ایتالیایی 
رقم بســیار بالایی را برای حضور در پرســپولیس خواستار 
شــده و همین موضــوع باعث منتفی شــدن حضور او در 

پرسپولیس شده است.
یکی  دیگر از گزینه های اصلی باشــگاه پرســپولیس فنت 
شیپ هلندی است که ســرخ ها مذاکراتی ابتدایی را با این 

مربی انجام داده اند و حتی شــنیده می شود رقم درخواستی 
او با بودجه باشگاه پرسپولیس هم خوانی دارد؛ اما این مربی 
در کشور هلند درگیر حاشیه هایی بوده است. همین موضوع 

ادامه مذاکره با او را با تردید مواجه کرده است.
باشــگاه پرســپولیس قرار اســت به زودی وضعیت نهایی 
ایــن مربی را برای حضور در ایران با توجه به حاشــیه های 
اخیــر مــورد بررســی قــرار دهــد. چســلاو میخنیویچ 
لهســتانی ســومین گزینه باشــگاه پرســپولیس است که 
 پیگیری هــا نشــان می دهــد هنــوز مذاکره جــدی با او 

انجام نشده است. 
مدیران پرســپولیس در انتظار تعیین تکلیف فنت شــیپ 
هلندی هستند و در صورتی که حضور این مربی به قطع در 
ایران منتفی شود، مذاکرات با چسلاو میخنیویچ لهستانی را 

به صورت جدی پیگیری خواهند کرد.

به گزارش ایســنا، یورو 2۰2۴ با یک شگفتی بزرگ همراه 
بود. تیم ملی بلژیک برابر اسلواکی با یک گل شکست خورد. 
چهره اصلی این مسابقه قطعاً روملو لوکاکو، مهاجم بلژیک، 
بود که دو گل به ثمر رســاند و هر دو گل مردود اعلام شد 
تا بعد از بازی خیلی ها در شــبکه های اجتماعی به تمسخر 

او بپردازند.
مهاجــم بلژیکی رکورد منحصربه فردی را در این دیدار ثبت 
کرد. او اولین بازیکن در تاریخ یورو شد که در یک بازی در 

جام ملت های اروپا  دو گل مردود به ثمر می رساند.
فوتبال بلژیک از جام جهانی قطر شــرایط سختی را تجربه 
کرده است. دو ســال پیش این تیم در مرحله گروهی جام 
جهانی حذف شــد و تنها یــک گل در این رقابت ها به ثمر 
رســاند و این بار در یورو نیز بلژیک مسابقات را با شکست 

شروع کرد.
در جــام ملت های 2۰2۰ نیز گل لوکاکو به تیم ملی فنلاند 
با نظر VAR لغو شــد. این باعث می شود لوکاکو با سه گل 

مردود رکورددار بیشــترین گل مردودشــده در تاریخ یورو 
باشد.

در دیگر بــازی این گروه رومانی با ســه گل اوکراین را در 
هــم کوبید تا در صدر جدول رده بندی این گروه قرار گیرد. 
بلژیک در دیدار بعدی باید به مصاف رومانی صدرنشین برود 

و محکوم به پیروزی در آن بازی است.

گزینه ایتالیایی پرسپولیس منتفی شد

»لوکاکو« صاحب یک رکورد عجیب در تاریخ یورو

مدافعمیانیتیمملیوالیبال:

دیگر شانسی برای صعود به المپیک نداریم

  سینما



مدیرکل ورزش و جوانان استان فارس: 

  ۸ تیرماه از روزهای مهم تاریخ 
کشور است 

به گزارش سبحان، عبدالرحیم خداجو، مدیرکل ورزش و جوانان استان 
فارس با بیان اینکه انتخابــات پیش رو یکی از انتخابات مهم برای نظام 
جمهوری اســامی  و کشور عزیزمان اســت، گفت: لازم است که همه 
مردم مانند همیشه حضوری پرشور پای صندوق های رأی داشته باشند. 
وی افزود: اقشار مختلف جامعه، خصوصاً جامعه ورزشکاران استان فارس 
و خانواده بزرگ ورزش کشــور، با بینش و دانش و چشمانی باز در این 

انتخابات حضوری باشکوه و پررنگ خواهند داشت. 
 تقویت و نگاه ویژه تر به جامعه ورزش، توقعی است که از رئیس جمهور 

بعدی داریم
این بازیکن پیشــین تیم فوتبال برق شــیراز با آرزوی مشارکت قوی و 
ثبت آرای بالا در انتخابات هشــتم تیرماه، اظهار کرد: امیدواریم نتیجه 
انتخابات، انتخاب یک رئیس جمهور مقتدر، شــجاع و با دانش باشــد تا 
از ظرفیت های او برای پیشــبرد اهداف نظام، از جمله در عرصه ورزش 
اســتفاده کنیم. خداجو ادامه داد: تقویت و نگاه ویژه تر به جامعه ورزش، 
توقعی است که از رئیس جمهور بعدی داریم و این انتظار وجود دارد که 
توسعه زیرساخت های ورزشــی، جامعه را به نشاط، پویایی و سرزندگی 

هرچه بیشتر رهنمون کند. 
مدیرکل اداره ورزش و جوانان استان فارس در پایان گفت: پیشاپیش از 
جامعه ورزش، بزرگان و پیشکســوتان، مربیان و داوران، قهرمانان ملی، 
مربیان زحمتکش و همین طور ورزشــکاران و خانواده هایشــان دعوت 
می کنم که مثل همیشــه حضوری باشکوه پای صندوق های رأی داشته 
باشند و یک اتفاق بزرگ و یک روز تاریخی را در عرصه سیاست گذاری 

نظام رقم بزنند. 

جمع آوری ۲۰۰ کیلوگرم مواد غذایی و 
آشامیدنی تاریخ گذشته در دهرم

به گزارش ســبحان، زهرا کریمپور، کارشناس مسئول بهداشت محیط 
مرکز بهداشــت فراشــبند، از جمع آوری ۲۰۰ کیلوگــرم مواد غذایی و 

آشامیدنی تاریخ گذشته در دهرم خبر داد. 
کریمپور با اعام این خبر گفت: در بازرسی هایی که از سوی کارشناسان 
بهداشــت محیط مرکز بهداشت شهرستان فراشبند به همراه کارشناس 
بهداشت محیط مرکز خدمات جامع سامت شهید حیدر شهیدی دهرم 
از مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی شــهر دهرم انجام شــده است، لزوم 
رعایت مســائل بهداشتی و توجه به تاریخ تولید و مصرف مواد غذایی و 
آشامیدنی، به متصدیان و مشتریان این مراکز تأکید و یادآوری و حدود 
۲۰۰ کیلوگرم مواد غذایی و آشامیدنی تاریخ گذشته جمع آوری شد. 

وی ایــن مواد غذایی تاریخ گذشــته را شــامل روغــن، عرقیات، انواع 
نوشــیدنی ها، کیک و کلوچه عنوان کرد که پس از جمع آوری و تنظیم 

صورتجلسه، به مرکز بهداشت فراشبند منتقل شده است. 
کارشناس مسئول بهداشــت محیط مرکز بهداشت فراشبند با اشاره به 
اهمیت نقش کارشناسان بهداشت محیط در حفظ و ارتقای سامت در 
جامعه افزود: از آنجا که حفظ سامت افراد از رسالت های گروه بهداشت 
محیط اســت، بازرسان بهداشــت محیط مراکز بهداشت در بازدیدهای 
مســتمر از مراکز عرضه مواد غذایی، ضمن شناسایی مواد غذایی فاسد، 
تاریخ گذشته و بدون مجوزهای لازم از وزارت بهداشت، اقدام به توقیف 

و معدوم سازی این کالاها می کنند. 
کریمپور از شــهروندان خواســت در صورت مشاهده اجناس و کالاهای 
تاریخ گذشته، فاسد، بدون مشــخصات و تقلبی در فروشگاه ها و مراکز 
عرضه مواد غذایی، با ســامانه ۱۹۰ رسیدگی به شکایت مردمی  وزارت 
بهداشــت تماس بگیرند تا از عرضه این اقام جلوگیری و با متخلفان بر 

اساس قانون برخورد شود.

مراسم افتتاحیه برنامه های تابستانه »مسجد، کانون 
نشاط« در کانون های مساجد استان فارس برگزار شد

 به گزارش سبحان، همزمان با فرارسیدن فصل اوقات فراغت، کارگاه آموزشی 
و مراســم افتتاحیه برنامه های تابســتانه کانون های مساجد استان فارس در 

قالب طرح »مسجد، کانون نشاط« برگزار شد.
حجت الاســام حســین امیدی، مدیر ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی 
هنری مســاجد فارس در این مراســم، که در قالب کارگاه آموزشی با حضور 
مدیران و رابطان کانون های مســاجد شــیراز برگزار شــده بود با بیان اینکه 
هدف از برگزاری این نشســت تجربه نگاری و غنی ســازی برنامه های اوقات 
فراغت تابستان کانون های فرهنگی هنری مساجد استان است، گفت: در این 
نشست ها می توان با اســتفاده از تجربه های خوب کانون های فرهنگی هنری 
موفق، ضمن هم اندیشی در خصوص راهکارهای جذب نوجوانان و جوانان به 
مسجد، چگونگی حمایت از برنامه های کانون ها را نیز مورد بررسی قرار داد.

مدیر ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مســاجد فارس از پیگیری 
بیش از یکصد خدمت برای ارائه به کانون ها در فصل اوقات فراغت تابســتان 
سال جاری خبر داد و افزود: این خدمات در زمینه استفاده از استخر، سینما، 
اردوگاه ها، فروشگاه ها، بازدید از اماکن تاریخی و فرهنگی، موزه تاریخ طبیعی 
و زمین چمن فوتبال است که مراحل انعقاد تفاهم نامه در حال پیگیری است.
وی بر ثبت گزارش برنامه های اوقات فراغت در ســامانه »بچه های مسجد« و 
همچنین بیمه اعضای کانون در برنامه ها و به ویژه اردوها از طریق این سامانه 

به صورت رایگان تأکید کرد.
حجت الاســام امیدی همچنین خاطرنشــان کرد: کانون ها برای حمایت از 
طرح های خود به شناسه ملی نیاز دارند که برای آگاهی از مراحل اخذ آن با 

مراجعه به حوزه سامان دهی ستاد استان قابل پیگیری است.
براســاس این گزارش، در این کارگاه آموزشــی برخی مدیــران کانون های 
فرهنگی هنری مساجد شیراز به بیان نقطه نظرات، دیدگاه ها و مسائل پیش 

روی در اجرای برنامه های تابستان مسجد پرداختند. 

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری فارس خبر داد: 
تجهیز منابع طبیعی فارس به دستگاه های دمنده

  مقابله با آتش سوزی 

به گزارش ســبحان، حجت اله مرادی، مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری 
استان با اشاره به تدابیر و اقدامات انجام گرفته در راستای پیشگیری از حریق 
در عرصه هــای منابع طبیعی فارس از به کارگیــری ۱۵۰ قرق بان فصلی در 
اراضی ملی استان خبر داد و گفت: همزمان با آغاز فصل گرما و پیگیری های 
صورت گرفته تعداد ۳۷ قرق بان به شهرســتان های نورآباد ممسنی و رستم 
اختصــاص یافته که از این تعداد در حال حاضر ۲۳ قرق بان در شهرســتان 
نورآباد و۱۴ قرق بان نیز در شهرســتان رستم در جهت حفاظت از عرصه های 

منابع طبیعی به کار گرفته و مشغول به فعالیت شده اند.
وی در ادامه با اشاره به تأمین تجهیزات اطفای حریق مورد نیاز برای مناطق 
جنگلی و مرتعی مســتعد آتش سوزی در فارس از اختصاص تعداد ۳۸ دمنده 
اطفای حریق توســط سازمان منابع طبیعی کشور به فارس خبر داد و افزود: 
از ایــن تعداد، ۱۳ دمنده در اختیــار نیروهای عملیاتی مقابله با حریق منابع 

طبیعی در دوشهرستان جنگلی نورآباد و رستم توزیع شده است.
وی در ادامه اظهار داشــت: ۲۵ دمنده در شهرســتان نورآبــاد و ۱۶ دمنده 
دیگر نیز در شهرستان رســتم توزیع گردیده که تعدادی ازاین دمنده ها نیز 
با مشــارکت خیرین و توســط زندانیان محکوم به مجازات جایگزین حبس 

خریداری و تأمین شده است.
مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری فارس تصریح کرد: این دستگاه ها با هدف 
جلوگیری از حریق احتمالی و نیز پیشــروی و کنترل دامنه آتش در اراضی 
جنگلــی و مراتع در اختیــار نیروهای منابع طبیعی، دهیاران و بســیج قرار 
داده شده اســت. مرادی از مردم و شهروندان طبیعت دوست استان خواست 
در صورت بروز هرگونه مشــکل، تخریب، آتش سوزی و یا موارد مشکوک در 
اراضی ملی مراتب را ســریعاً به شماره تلفن های ۱۵۰۴و یا ۱۳۹ یگان امداد 

جنگل و مرتع گزارش دهند. 

سازمان ملی استاندارد ایران به سیستم بین المللی 
ارزیابی انطباق تجهیزات و قطعات الکترونیک پیوست

به گزارش ســبحان، با پیوســتن ســازمان ملی اســتاندارد ایران به کمیته 
مدیریتی سیســتم بین المللی ارزیابی انطباق تجهیزات و قطعات الکترونیکی 
IECEE در کمیســیون بین المللی الکتروتکنیک )IEC(، ایران به جمع ۵۳ 

کشور عضو این سیستم ملحق شد.
با تحقق این عضویت، زمینه  برای ورود به بازار های جهانی و تجارت با دنیا در 
۲۳ دسته محصولات و قطعات برقی و الکتریکی از جمله لوازم برقی خانگی، 
تجهیزات پزشــکی و بیمارســتانی، خودروهای برقی، تجهیزات روشــنایی، 
تجهیزات اندازه گیری و آزمایشگاهی، لوازم صوتی و تصویری، تجهیزات اداری 
و فناوری اطاعات، اتوماســیون صنعتی، تجهیزات حفاظتی، باتری ها، سیم 
و کابل، ابزارهای برقی، تابلوهای فشــار قوی و فشــار ضعیف و سایر قطعات 

الکترونیکی تسهیل شد. 
با این رویداد بین المللی، ضمن به رســمیت شناخته شدن نهادهای ارزیابی 
انطباق و آزمایشــگاه های آزمون کشور در سطح بین المللی و پذیرش جهانی 
گواهینامه ها و نتایج آزمون صادر شــده توســط نهادهای داخلی؛ با پرهیز از 
تکرار آزمون ها، حذف موانع فنی تجارت، بستر ســازی جهش تولید و حمایت 
از تولید داخلی، ایجاد می شــود. اطمینان بخشــی به تولیدکنندگان، تجار و 
بازرگانان مبنی بر پذیرش محصولات و خدماتشــان در کشــور های دیگر و 
کاهش بســیاری از هزینه ها و صرفه جویــی در زمان، جلوگیری از خروج ارز 
از کشــور، خودکفایی ملی و قطع وابستگی به ســایر کشورها، بهبود فضای 
کســب و کار نهادهای ارزیابی انطباق داخلی و ارزآوری برای کشــور، کسب 
اعتبار و جایگاه جهانی و اطمینان از ایمنی و امنیت کالاها و محصولات برقی 
تولید داخل، از دیگر برکات این رخداد بین المللی اســت که در دولت مردمی 

 سیزدهم تحقق یافت.
یادآور می شــود؛ در ۲۷ فروردین ۱۴۰۳، ســازمان ملی اســتاندارد ایران به 
عضویــت نهاد اعتباربخشــی و تأیید صاحیت اتحادیه آســیا- اقیانوســیه 
)APAC( درآمد. در ۲۵ اردیبهشت ۱۴۰۳نیز این موفق به عضویت اتحادیه 
نظام آزمایشگاهی ILAC )نهاد اعتبار بخشی بین المللی آزمایشگاهی( شد. 

سرپرست اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای فارس 
خبر داد:

جابه جایی حدود 83 میلیون تن کالا از مبدأ فارس
به گزارش سبحان، محسن عمادی، سرپرست اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای فارس ضمن تشــریح عملکرد ۱۰۰۰ روزه دولت ســیزدهم در حوزه 
معاونت حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای فارس از جابه جایی 
۸۳/۳ میلیون تن کالا از مبدأ اســتان به کل کشــور طی این مدت خبر داد. 
عمادی افزود: حدود ۲میلیون تن کالای اساســی توســط ناوگان حمل ونقل 

کالای استان فارس در این مدت جابه جا شد.
سرپرست اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای فارس با اشاره به طرح های 
مختلف حمل ونقل مســافر در طول ســال گفت: ۲۷میلیون نفر مسافر طی 

فعالیت هزارروزه دولت سیزدهم از مبدأ این استان جابه جا شدند.
وی با اشــاره به نقش ارتقای فرهنگ ترافیکــی عنوان کرد: در طول فعالیت 
دولت ســیزدهم، تعداد ۳۵هزار راننده بخش حمل ونقل، آموزش های لازم را 
گذراندند و با توجه به شرایط ویژه مدارس حاشیه راه ها، ضمن ارتقای ایمنی 

فیزیکی مدارس، ۳۵هزار و ۴۰۰ دانش آموز آموزش ترافیکی دیدند.
15مجتمع خدماتی رفاهی بین راهی در حال ساخت است

عمادی با اشــاره به تأکید دولت ســیزدهم بر اصاح و تسهیلگری در صدور 
مجوزها گفت: در اســتان فــارس ۱۴ مجتمع خدماتــی رفاهی بین راهی به 
بهره برداری و ۱۰۲ موافقت اصولــی مجتمع خدماتی رفاهی بین راهی صادر 
و ۱۵مجتمــع نیز در حال ســاخت اســت. سرپرســت اداره کل راهداری و 
حمل ونقل جاده ای فارس با اشاره به اهمیت بررسی فنی خودروهای سنگین 
گفت: در دولت ســیزدهم ۵ مجوز جدید مراکز معاینه فنی ســنگین و فوق 

سنگین صادر گردیده است. 
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

رئیس کمیسیون امور حقوقی شورای اسلامی شیراز مطرح کرد:

نبود آیین نامه اجرایی مشکل اساسی کمیسیون ماده صد
به گزارش ســبحان، افســانه خواســت خدایي، 
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه، امور حقوقی 
و اماک شــورای اســامی شــیراز در نشست 
مشــترک علمی  تخصصی دیوان عدالت اداری، 
دادگســتری کل استان فارس و شهرداری شیراز 
کــه با محوریت موضوع مــواد ۷۷ و ۱۰۰ قانون 
شهرداری ها برگزار شد، ضمن اشاره به هم افزایی 
 بسیار خوب بین دســتگاه قضایی استان با شورا 
و شــهرداری، بیان کرد: کمیســیون ماده صد، 
مرجعی شــبه قضایی محســوب می گــردد و 
یکی از مشــکات اساسی کمیســیون های ماده 
صد عــدم آیین نامه اجرایی ماده صد اســت که 
موجب شــده در خصوص ماده صد و تباصر آن 
برداشت های متفاوتی شــود و در حال حاضر به 
 جز تشریفات مقرر در ماده صد قانون شهرداری ها
تاکنون اقــدام خاصــی جهت تهیــه و تدوین 
آیین دادرســی آن پیش بینی نگردیده است؛ لذا 
کمیســیون های ماده صد و ۷۷ تابع قوانین عام 
آیین دادرسی جاری در محاکم حقوقی و کیفری 

می باشند.

 وجود بیش از 1۲ هزار رأی اجرا نشــده 
کمیسیون های ماده صد

خواست خدایی به مشــکات عدم اجرای احکام 
کمیســیون ماده  صد اشــاره کــرد و گفت: در 
حال حاضر بیــش از ۱۲ هزار رأی اجرا نشــده 
در کمیســیون ها ماده صــد در مناطق مختلف 
شــهرداری داریم که متأسفانه به دلیل مشکات 
خاص و یا بعضاً ســفارش و فشار برخی اشخاص 
حقیقی و حقوقــی، هیچ گونــه اجرایی صورت 
نگرفته و نیاز جدی جهت هم افزایی هر چه بیشتر 
با دســتگاه قضایی در راستای اجرای این احکام 
داریــم. رئیس کمیســیون برنامــه، بودجه امور 
حقوقی و اماک در بخشی دیگر از سخنان خود 
عنوان کرد: وحدت رویــه در پذیرش مالکیت و 
وکالت در کمیسیون های ماده صد و دیوان عدالت 
اداری وجــود ندارد؛ چرا که بعضا در کمیســیون 
ماده صد شــهرداری وکالــت اداری و کاری در 
شهرداری پذیرفته می شــود، اما در حال حاضر 
در دیوان صرفاً ســند مالکیت و وکالت حقوقی 
پذیرفته می شــود و نیاز اســت این دوگانگی به 

فوریت مرتفع گردد.
 روند مناسبی جهت ابلاغات کمیسیون ماده 

صد و ۷۷ وجود ندارد
عضو هیئت رئیسه شورای اسامی  شهر به موضوع 
اباغات در کمیســیون ماده صد اشــاره کرد و 

ابراز داشــت: در کمیسیون ماده صد و ۷۷ قانون 
شــهرداری روند مناســبی جهت اباغات وجود 
ندارد و به نظر می رســد اباغیه های کمیسیون 
ماده صد نیز اگر به صورت الکترونیک و از طریق 
ســامانه ثنا صورت پذیرد شــاهد نظم بیشتر و 

مشــکات کمتری می باشیم. این سامانه قضایی 
می تواند کمک شایانی به اباغات در شهرداری ها 

داشته باشد. 
وی بــه صاحیت مــاده ۳۸ آیین نامه معامات 
شهرداری اشاره داشــت و افزود: گستره قانونی 
این ماده نیز باید مورد توجه در این کمیســیون 
قرارگیــرد؛ چرا کــه اختافات مربوط به ســایر 
معامات شــهرداری ها که موضوع این آیین نامه 
قرار نگرفته و نیز سایر اختافات مربوط به اعتبار 
و یا آثار پس از فسخ قرارداد یا اقاله قرارداد، قابل 
طرح در هیئت ماده ۳۸ شــهرداری ها نیست که 
بعضــا ابهامات و تناقض هایی در این خصوص در 

کمیسیون های مختلف در شهرها وجود دارد. 
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه، امورحقوقی و 
اماک شورای اســامی  افزود: متاسفانه جایگاه 
قاضــی کمیســیون بنــد ۲۰ مــاده ۵۵ قانون 
شهرداری ها حضوری تشــریفاتی است که قانوناً 
باید مورد اصاح قرار گیرد و به شــکل رســمی  
درآید؛ چراکه در تثبیت و اســتحکام آراء نقش 

بسزایی دارد. 

انتخاباتی  ســتاد  رئیــس 
در  قالیبــاف  محمدباقــر 
سازمان دهی  گفت:  فارس 
نیرو هــا و اقنــاع جامعه هدف برای شــرکت گســترده در 
انتخابات، مهم ترین رویکردی است که ما در این ستاد دنبال 
می کنیم. مجید فروردین اظهارداشــت: ستاد های شهرستانی 
قالیباف در اســتان فارس را سامان دهی کرده ایم؛ هر چند که 
در مراسم افتتاحیه ستادها قائل به کارهای نمایشی نیستیم. 
او با بیان اینکه ســاختار اقشاری ســتاد هم به اتمام رسیده 
اســت، تصریح کرد: به دنبال کار های نمایشــی نیســتیم و 
تاش می کنیم ســازمان دهی نیرو ها و اقنــاع جامعه هدف 
برای حضور گســترده در انتخابات محقق شود. رئیس ستاد 
انتخاباتــی قالیباف در فارس ادامــه داد: با توجه تعداد بالای 

مناظــرات، هنوز تصمیمی  برای حضور ایــن نامزد انتخاباتی 
در فارس گرفته نشــده اســت. فروردین در بخش دیگری از 
ســخنانش عنوان کرد: بین شــش کاندیدای انتخاب ریاست 
جمهوری، قالیباف بهترین گزینه برای ادامه خدمات شــهید 
رئیســی است. او با بیان اینکه این نامزد انتخاباتی شخصیتی 
عملگرا دارد و در میدان و در کار های جهادی شرکت داشته 
اســت، گفت: ایشــان در مجلس هم هماهنگی زیادی با قوه 
اجرایی داشــتند و قوانین مناسبی برای ریل گذاری کشور در 

عرصه های مختلف با مدیریت ایشان حاصل شده است.
رئیس ســتاد انتخاباتــی قالیباف در فارس بــا تأکید بر این 
نکته که ضمانت تحقق برنامه های ایشــان در آینده، ســابقه 
کار اجرایی اســت، گفت: قالیباف اطــاع دقیقی از وضعیت 
کشــور و تسلط کاملی بر قوانین از جمله برنامه هفتم توسعه 

کشور دارند. 
فروردین خاطرنشــان کرد: در اســتان فــارس طی روز های 
اخیــر تاش کردیم تا با احیای ســتاد های انتخاباتی ســال 
۹۶ و ۱۴۰۰ این مســئولیت را به نحو احســن انجام دهیم. 
او با اشــاره به شــعار قالیبــاف مبنی بر »دولــت خدمت و 

پیشــرفت«، عنــوان کرد: ایشــان عمده تمرکز خــود را بر 
مســائل اقتصــادی گذاشــته اند و برنامه هــای اجرایی برای 
 تحقق برنامه توســعه هفتم دارنــد. همچنین معطل نکردن 
کشــور نســبت به مســائل خارجی از باور های ایــن نامزد 

انتخاباتی است. 
رئیس ستاد انتخاباتی قالیباف در فارس اضافه کرد: ایشان به 
رعایت اخاق انتخاباتی در ستاد های خود تأکید فراوان دارند.
فروردیــن همچنین با بیان اینکه بــه جهت جلوگیری تفرق 
نیرو هــای انقاب باید قبــل از ۸ تیرماه به یــک کاندیدای 
واحد برســیم، گفت: رفتار انتخاباتی برخی نشــان داده که 
بــه زحمت کناره گیری می کنند. او بــا تأکید بر این موضوع 
که سیاست ما در مقابل ســتاد های خودجوش هماهنگی با 
ســتاد مرکزی برای جلوگیری از هر گونه تفرقه اســت، ابراز 
امیدواری کرد: فردی انتخاب شــود که بتواند خدمات شهید 
رئیســی را ادامه دهد؛ چرا که شهید رئیسی پس از یک دوره 
 هشــت ساله توقف رشد کشور، تاش زیادی برای تحقق این 

مهم داشتند. 
رئیس ســتاد انتخاباتی قالیباف در فارس از برگزاری همایش 

ستاد مرکزی انتخاباتی این کاندیدا در استان در هفته آینده 
خبــر داد. فروردین همچنین در پاســخ به ســؤال خبرنگار 
ســبحان مبنی بر رویکرد دولت قالیباف در عرصه سیاســت 
خارجــی در صورت پیروزی در انتخابات، گفت: اگر چارچوب 
سیاست خارجی شهید رئیســی در سه سال گذشته بررسی 
شود، متوجه خواهیم شــد که رویکرد این بود هم مذاکرات 
ادامــه پیدا کند و هــم وارد پیمان های منطقه ای شــویم و 

قالیباف هم همین نظر را دارد. 
 رئیس ســتاد انتخاباتی قالیباف در فارس در پاسخ به سؤال 
دیگر مبنی بر ایجــاد وفاق و کناره گیــری برخی کاندیداها 
گفت: همدلی و کناره گیری طی چند روز آینده رخ نمی دهد 
و امیداوریــم این اتفاق در روزهــای منتهی به ۸ تیر و زمان 
برگــزاری انتخابات شــکل بگیــرد. او نظر قالیبــاف درباره 
فیلترینــگ و حجــاب را این گونه توضیح داد که مشــاوران 
قالیباف در این زمینــه تفکرات باز دارند. وضعیت فیلترینگ 
به خصوص اســت و باید با نظارت حاکمیت کشور بر فضای 
مجازی شکل  بگیرد همچنین درباره حجاب باید کار فرهنگی 

صورت بگیرد. 

به گــزارش ســبحان، یدالــه حقیقــی، مدیرعامل برق 
منطقه ای فارس و بوشــهر، از برنامه های تشویقی جدید 
برای تشــویق کشــاورزان به صرفه جویی در مصرف برق 
در فصل تابســتان خبــر داد. حقیقی گفت: کشــاورزان 
می تواننــد در صــورت همکاری بیشــتر بــا برنامه های 
مدیریت مصرف بــرق، میزان برق صرفه جویی شــده را 
بــه نرخی ۴ برابــر بالاتر از قیمت تأمیــن برق به فروش 
برسانند. وی در تشــریح این طرح تشویقی اظهار داشت: 
کشاورزان در صورت اســتفاده از نیروگاه های خورشیدی 
از معافیت های مرتبط بــا طرح های مدیریت بار بهره مند 
 خواهند شد. همچنین اگر معادل ۸۰ درصد ظرفیت برقی 
چاه ها از نیروگاه های خورشیدی برای تأمین برق استفاده 
شــود، معافیت لازم را از طرح های مدیریت بار تابســتان 

خواهند داشت.
مدیرعامل برق منطقه ای فــارس افزود: عاوه بر این، در 

صورتی که کشــاورزان ۵ ساعت که شــامل ساعات گرم 
بعد از ظهر تابســتان است با صنعت برق همکاری کنند، 
هزینه برق مصرفی در بقیه ۱۹ ســاعت شبانه روز رایگان 

خواهد بود.
 خرید برق صرفه جویی شده از کشاورزان

حقیقی در ادامه از خرید برق صرفه جویی شــده توســط 
کشــاورزان نیز خبر داد و گفت: اگر کشاورزان بتوانند با 
بهینه ســازی سیســتم های برقی چاه های کشاورزی و یا 
همکاری بیشتر، صرفه جویی بیشــتری داشته باشند، به 
صورت پلکانی افزایشی، برق صرفه جویی شده را با نرخی 
در حدود دو هزار و ۵۰۰ تومان یعنی ۴ برابر هزینه تأمین 

برق از آنها خریداری خواهیم کرد.
وی با اشــاره به محاسبات انجام شــده، تصریح کرد: هر 
چاه کشــاورزی با مصرف متعارف، می تواند از این طریق 
و با اندکی صرفه جویی بیشــتر، در حدود ۸ تا ۱۰ میلیون 

تومــان از صنعت برق پاداش دریافــت کند که البته باید 
پیشــتر این همکاری را به اداره بــرق منطقه خود اعام 
کنند. حقیقی در پایان از کشاورزان خواست تا با مشارکت 
در برنامه های مدیریت مصرف برق، به پایداری شبکه برق 
در فصل گرم ســال کمک کنند و از مزایای اقتصادی این 

طرح نیز بهره مند شوند. 

به گزارش ســبحان، جعفر قادری، نماینده مردم شیراز و 
زرقان در مجلس شــورای اسامی با تأکید بر اینکه مردم 
از اهمیت جایگاه و نقش قوه مجریه در اداره کشور آگاهی 
دارند، بیان کرد: رئیس جمهور به عنوان دومین شخصیت 
مؤثــر در مدیریت کشــور جایگاه مهمــی دارد که باید با 
حضور در انتخابات و انتخاب درست زمینه را برای تشکیل 
دولت قوی فراهم کنیم. وی با اشاره به وضعیت نامناسبی 
که در دهه ۹۰ وجود داشــت، افزود: ۲ سال پایانی دولت 
دهم و هشــت ســال دولت روحانی ما در موضوع اقتصاد 
بــه غیر از مدت محدودی پس از پذیرش برجام که حتی 
بیشــتر از ۱۰ درصد رشد داشتیم متوسط رشد اقتصادی 

زیر یک درصد و برخی از سال ها هم منفی بود و دلیل آن 
هم نبود صداقــت طرف های غربی در برجام و کم توجهی 

به ظرفیت دیگر کشورها ارزیابی می شود.
 در دولت رئیســی موانع و چالش ها به یک فرصت 

تبدیل شد
نماینده شــیراز و زرقان در مجلس  خودتحریمی  و فضای 
بسته فکری را از عوامل محدودیت در مناسبات اقتصادی 
معرفی کرد و گفت: ما مسائل متعددی در حوزه سیاست 
خارجــی به ویــژه در فروش نفت و روابط با کشــورهای 
همسایه خارجی داشتیم که در دولت رئیسی این موانع و 

چالش ها به یک فرصت تبدیل شد.
 میدان و دیپلماسی هر دو در خدمت یکدیگر هستند

وی همچنین جریان ســازی منفی سال های اخیر مربوط 
به میدان و دیپلماســی را بی پایه و اساس خواند و گفت: 
هر دو در خدمت یکدیگر هســتند کــه نتیجه آن اقتدار 
کشــور در عرصه هــای مختلف ملی و بین المللی شــده 
 اســت. او با بیــان اینکه هر چند ســرعت خدمات دولت

 ســیزدهم مورد انتظار ما نبود؛ اما مسیر و جهت گیری ها 
درســت بود، اظهار داشــت: باید بتوانیم بــا به کارگیری 

ظرفیت ســرمایه گذاری داخلی و اجرایــی کردن قوانین 
وضع شده مرتبط با فرآیند جذب سرمایه در حوزه اقتصاد 

گره گشایی کنیم. 
قادری خواستار اعتمادسازی دولت در راستای به کارگیری 
ظرفیت مشــارکتی مردم در ســرمایه گذاری پروژه های 
زیرســاختی شــد و گفت: بودجه دولتی محدود است و 
اگر قرار باشد پروژه های عمرانی کشور بر این منابع مالی 
متکی باشــد، قطعاً به نتیجه نمی رسیم، بنابرین در رأس 

دولت باید فردی شجاع و توانمند قرار بگیرد.
این نماینــده مجلس با تأکید بر اینکــه برای مدیریت و 
توســعه کشــور باید نــگاه کان و جدی وجود داشــته 
باشــد، گفت: بــا نگاه بســته امکان مدیریت در کشــور 
نیســت و باید بتوانیم در حوزه های مختلف زیرســاختی 
و  گردشــگری  درمــان،  و  بهداشــت  ریلــی،   ماننــد 
دیگر حوزه ها و حتی ظرفیت های ایجاد شــده در مجامع 
بین المللی از جمله اوراســیا، بریکس  و شانگهای بتوانیم 
با نگاه باز نیز تحول ایجاد کرد که در این راســتا نیازمند 
حضــور مدیران قــوی مانند قالیباف با توجه به ســوابق 
مدیریتــی کــه دارد، می تواند گزینه اصلــح این دوره از 

انتخابات ریاست جمهوری باشد.

به گزارش سبحان، در پانصد و هشتاد دومین جلسه کارگروه 
تســهیل و رفع موانع تولید به ریاست محمدهادی ایمانیه 
اســتاندار فارس، دبیری صنعت، معدن و تجارت و حضور 
دستگاه های ذیربط استانی، مدیران عامل بانک ها و مدیران 
بنگاه های اقتصادی چالش ها، موانع تولید و مواردی از جمله 
 درخواست عدم قطعی و عدم کاهش دیماند برق، ناترازی 
مصرف، ترخیص کالا، تمدید تسهیات، دریافت مطالبات 
بنگاه های اقتصادی و واحدهای تولیدی مورد بررسی قرار 

گرفت و راهکارهای موثر ارائه شد.
حمیدرضــا ایزدی، مدیــرکل صنعت، معــدن و تجارت 
فارس با اشــاره بــر حمایت از چرخه تولیــد و رفع موانع 

واحدهــای تولیــدی و بنگاه های اقتصــادی گفت: دراین 
جلســه موضوعات تعــداد ۲۵ بنگاه اقتصــادی طرح در 
کمیتــه تخصصی ذیــل کارگروه و رفع موانع و تســهیل 
مشــکات ۵ بنگاه اقتصادی با تولید آهن اسفنجی، بیلت 
 و ســایر مصنوعات فولادی، ســیلیکون متــال، کود آلی 
و گوگرد، آرد، انواع البسه بیمارستانی مورد گفت وگو، بحث 
و بررسی قرار گرفت و ضمن تصویب مصوبات لازم، اتخاذ 
تصمیم شد. ایزدی دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
اســتان با تأکید بر لزوم حمایت از تولید و حل مشکات 
واحدهــای تولیدی افزود: در راســتای حمایــت از تولید 
داخل، جهش تولید، رفع موانع کســب وکار، اشتغال زایی، 

جلوگیری از تعطیلی بنگاه ها نیز رفع مشــکات واحدهای 
صنعتی و تولیدی در راســتای جهش تولید با مشــارکت 

مردم با جدیت دنبال می شود.

مدیرعامل برق منطقه ای فارس و بوشهر تشریح کرد:

 برنامه های تشویقی کشاورزان برای صرفه جویی مصرف برق در تابستان

نماینده شیراز و زرقان در مجلس: 

نگاه بسته گره ای از مشکلات کشور باز نخواهد کرد

گره گشایی از 3۰ بنگاه اقتصادی در کارگروه تسهیل استان فارس 
مدیرکل صمت فارس :

 رفع مشکلات واحدهای صنعتی و تولیدی با جدیت دنبال می شود

رئیس ستاد انتخابات قالیباف در فارس: 

 معطل نکردن کشور نسبت به مسائل خارجی از باور های »قالیباف« است
تی

حیا
ره 

طاه
س : 

عک



صاحب امتیاز: مؤسسه فرهنگی هنری دنیای اندیشه سبحان
مدیر مسئول: سید ابوالحسن حقایقی

دفتر مرکزی: شیراز- خیابان سی متری سینما سعدی
خیابان ذوالانوار شرقی- ساختمان تابان- واحد 14

تلفن : 32340040 نمابر: 32340041
 سازمان آگهی ها : 32340042

شماره پیامک : 30009900851115 لیتوگرافی و چاپ: خلیج فارس
 Email: info@sobhannews.ir www.sobhannews.ir

 آیین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه سبحان را در وب سایت بخوانید.

 چهارشنبه  30 خرداد 1403  سال سی و یکم  شماره 6306
امام حسين )ع( فرمود: 

»كسى كه دوســت دارد اجلش به تأخير افتد و روزى  اش افزايش يابد، صله رحم 
به جا آورد.«

بحار الانوار، ج 71، ص 91، ح5 

طرح روزحدیث روز

ادبیات

همه ما می خواستیم بیدار شویم
»جای پای ابراهیم« مجموعه یادداشت های سفر حج محمد ناصری است که در 
سال ۱۳۷۲ به چاپ رسید و در سال ۷۴ به عنوان کتاب شایسته سال انتخاب 
شده است. به گفته نویسنده، این کتاب صرفاً یک سفر نامه خام نیست، بلکه در 
آن سعی کرده  مسائل آموزشی حج را نیز تا حدودی بازگو کند، لذا این کتاب 

برای افرادی که قصد مشرف شدن دارند مفید است.
  در برشی از کتاب  می خوانیم:

 به سرزمین مشعر رسیدیم. صحرای محشر بود. بیش از یک میلیون انسان، زیر 
یک خیمه جمع شده بودند؛ خیمه آسمان که ستاره ها به سقف آن پولک دوزی 
شــده و ماه فانوس روشن آن خیمه بود. کوچک ترین بی دقتی موجب می شد 
در میــان بیش از یک میلیون آدم، گم شــوم و همین بود که همه ما یک تپه 
بزرگ و فاصله تقریبی با کوه بلندی را که مقابلمان بود انتخاب کردیم و همگی 
با هم برای جمع آوری گلوله های ســنگی راه  افتادیم. همه ما باید در میان آن 
کوه جســت وجو می کردیم و هر یک هفتاد سنگ ریزه بکر و دست نخورده پیدا 
می کردیم. این سنگ ها بهتر بود صاف و گرد باشد. این گلوله های سنگی برای 
سه روز مبارزه ما بود که با »سمبل های شیطان« در »سرزمین منی« داشتیم. 
البته ما در این مبارزه، به چهل و نه گلوله بیشتر احتیاج نداشتیم، اما به خاطر 

خطا کردن در زدن به نشانه، هفتاد گلوله بر می داشتیم.
نمی دانم چه مدت بر فراز آن کوه در جســت وجو بــودم؛ اما هنگامی به خود 
آمدم که هیچ کدام از همراهان را در اطرافم ندیدم. کمی نگران شدم و به پایین 
کوه سرازیر شــدم. با دیدم چهره مهربان آقای کوشش، خوشحال شدم. او نیز 
اولین ســفرش بود. برایش احترام خاصی قائل بودم. او از مبارزان زندان رفته و 
شکنجه دیده قبل از انقلاب بود. آقای کوشش هم گلوله هایش را انتخاب کرده 
بود و به همین خاطر راه افتادیم. اما نشانه ما که تپه بزرگی بود برجای بود و از 

ماشین و همراهانمان هیچ خبری نبود.  
در آن شــب، در میان بیش از یک میلیون انسان که خلقی پراکنده و گروهی 
خواب و عده ای در مناجات و نماز بودند، گم شده بودیم. ساعت ها در میان مردم 
قدم زدیم. بارها فکر کردیم همراهان خود را یافته ایم؛ اما نزدیک تر که می رفتیم، 
مأیوس می شدیم. در آن میان، فقط به امیدی که در دل هر دوی ما بود خوش 
بودیم. بالاخره پس از چند ساعت که از نیمه شب گذشته بود، با دیدن ماشین 
و چند نفر از دوستان که خواب بودند، روحیه ای تازه گرفتیم. از اینکه چندین 
بار از چند قدمی آن ها رد شده و آن ها را ندیده بودیم. خنده مان گرفته بود.   آن 

شب را با استراحتی کوتاه به صبح رساندیم.
 صبح، هنگامی که خورشید اولین شعاع نورانی خود را به میان جمعیت فرستاد، 
گویا »منور شناســایی« حمله در هوا روشن شده بود که خیل عظیم سپاه به 
حرکت درآمد. تا پیدا شدن خیمه های سفید که جابه جا برفراز آن ها پرچم های 
کشــورهای مختلف در اهتزاز بود، راه کمی بود. این چادرهای ســفید خیلی 
منظم تر از سرزمین عرفات بر زمین نشسته بودند. ما باید سه روز را در آنجا سر 
می کردیم. صبحانه را به تندی خوردیم و برای اولین مبارزه به سوی »سمبل های 

شیطان« راه افتادیم.
فشار سیل جمعیت به حدی بود که در لحظاتی احساس می کردم در این میان 
پیرزنان و پیرمردان نحیف حتماً آسیب خواهند دید و اگر دستورات خدا در آن 
لحظات بر دل ها ننشسته بود، حتماً فریاد دعوای بعضی ها به آسمان می رفت. 
چون مثلًا اگر نفر جلویی، آرنج دستش را بر قفسه سینه تو گذاشته بود و با همه 
قدرتش فشار می داد تا راهی به جلو باز کند، تو فقط می توانستی با نفسی که به 
زور از سینه ات بالا می آمد و با چشم هاییی که می خواستند از حدقه بیرون بزنند، 
چند مشت بر شــانه اش بکوبی و به او بفهمانی که نزدیک است استخوان های 
سینه ات بشکند. اما این سختی ها در همان حال شیرین و دوست داشتنی بود. 
همین که احســاس می کردی در آن لحظه، پرده ای میان تو و خدا نیست، به 

شیرین ترین لحظه های زندگی ات دست یافته بودی.
پس از مســافت زیادی، به سمبل های شیطان رسیدیم. سه ستون سنگی که 
در آن روز، مردم با اولی و دومی کاری نداشــتند و اصلی ترین ســتون را آماج 
گلوله های خود کرده بودند. من نیز گلوله های خود را در دســت هایم فشــرده 
و به جلو رفتم. خیلی جلو رفتم. چند قدم با آن ســتون بیشتر فاصله نداشتم 
که احســاس کردم سنگی بر سرم خورد و هنوز درد آن در سرم می پیچید که 
دومین سنگ به گوشه ای دیگر از سرم خورد. به سرعت درحالی که در عین درد، 
نمی توانســتم جلوی خنده ام را بگیرم، به عقب آمدم و به خودم گفتم: »اشتباه 
گرفته اند! اما تو هم بی خود کرده ای تا چند قدمی شــیطان جلو رفته ای. برای 
مبارزه با شــیطان لازم نیست تا چند قدمی آن رفت. باید قدرت مبارزه را زیاد 

کرد. بیست و یک  سنگ اضافه برای همین است.«
 محل ضربه های ســنگ باد کرده بود. پس از مدتی، محل مناســبی یافتم و 
نشانه گیری من هم شروع شد. یکی از جالب ترین چیزهایی که به نظرم آمد، این 
بود که در میان صدها گلوله  سنگی که در یک لحظه به سوی »سمبل شیطان« 
پرتاب می شود، هر کس گلوله خود را در میان آن  همه گلوله تشخیص می دهد 
و بعد از اینکه از میان گلوله ها هفتمین گلوله اش به نشــانه می خورد، احساس 

شادی عجیبی دل آدم را پر می کند؛ احساس غلبه بر شیطان!

تولید شیر بدون نیاز به گاو
فن آوری

دانشــمندان مخمرها و گیاهان را با ژن گاو مهندسی 
کردند و موفق به تولید شیری مشابه شیر گاو شدند.

هــدف این رویکــرد منحصر بــه فرد، شبیه ســازی 
پروتئین های کلیدی شیر مانند کازئین و آب پنیر است 

که برای تغذیه و طعم ضروری هستند.
با شیوع آنفلوانزای پرندگان در شرکت های لبنی ایالات 
متحده، سلامت شــیر کاهش یافته است. شیر خام یا 
غیرپاســتوریزه می تواند تأثیر بدی بر حیواناتی که آن 
را می نوشــند، داشته باشــد. برخی از کارگران لبنیات 
به این بیماری مبتلا شــده اند. شیر تجاری ایمن است، 
زیرا پاستوریزه است و در نتیجه همه میکروب ها از بین 
رفته اند. با این حال، یــک عامل خطر همچنان وجود 

دارد، زیرا همه با نوشیدن شیر سویا یا قهوه سیاه راحت 
نیســتند. برخی از شرکت ها و مهندسان در حال ابداع 
راه هایی برای تولید شیر هستند، اما نه با استفاده از گاو. 
هدف آنها دســتیابی به این هدف با مهندسی مخمرها 
و گیاهان با ژن گاو اســت. این به آنها اجازه می دهد تا 
پروتئین های کلیدی را بســازند که رنگ شیر را ایجاد 

می کند و طعم و ارزش غذایی اصلی را حفظ می کند.
آنها از کازئین اســتفاده می کنند که یک پلیمر سست 
است که فراوان ترین پروتئین موجود در شیر به حساب 
می آید و همان چیزی است که باعث کش آمدن پنیر 
پیتزا می شــود. در کنار ایــن، آنها از آب پنیر، ترکیبی 
مغذی از اسیدهای آمینه ضروری که اغلب در پودرهای 
انرژی استفاده می شــود، استفاده می کنند. جایگزینی 
کردن حیوانات با موارد دیگر برای به دست آوردن شیر 

با ظهور شیر بادام و سویا چیز جدیدی نیست.
در هر صــورت، شــیر معمولی نیز طبیعی نیســت. 
کارشناســان معتقدند گاوهای زیادی وجود دارند که 
زباله های گلخانــه ای تولید می کنند و در نتیجه از آب 
و زمین زیادی استفاده می کنند. مطمئناً این نمی تواند 

بهترین راه برای تولید غذا باشد.
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چگونــه  می شــود در روزگاری کــه پــول ظاهــراً 
تعیین کننده همه چیز اســت و ارتباط مســتقیمی 
 با ســطح رفاه دارد و باور عموم بر این اســت که پول 
شادی و خوشبختی  می آورد، به فرزندمان بگوییم که 
ارزش واقعی چیزها در پولی که بابتشان پرداخت شده 
نیست، همیشه گران ترین چیزها شادی نمی آورند و 
سرچشمه خوشبختی و شادی در درون آدم هاست؟ 

کار دشواری است! نه؟
به کودکان بیاموزیم که شــاد باشــند نه ثروتمند. به 
آنهــا این فرصت را بدهید که بفهمند ارزش آدم ها به 
داشته ها و نداشته های شان در بیرون نیست، بلکه به 

آن چیزی است که در درون خود دارند.
حتماً با خودتان  می گویید ثروت که باشد شادی هم 
 می آید. مال و اموال زیاد که باشد ارزش و احترام هم 
باهاش  می آید. البته! قابل انکار نیست اما این کل ماجرا 
نیست. همیشه همه ثروتمندان شاد نیستند، اما شادی 
ثروتی غیرقابل اغماض اســت. آسایش و رفاه بسیار 
تعیین کننده اند، اما همیشه با آرامش همراه نیستند. 
اگر کودکانی شــاد تربیت کنیم و شــاد بــودن را به 
آنها بیاموزیم، نشــان شــان  می دهیم استراتژی ها و 
مهارت های مناســبی کســب کنند تا با آن جایگاه 
خودشــان را در جهان پیدا کننــد و تأثیر مثبتی بر 

دنیای اطرافشان بگذارند.
آموزش بر اساس ارزش ها، موفقیت آنان را در جایگاه 

یک انســان و نیز در آینده ای که در جامعه پیش رو 
دارند، تضمین  می کند.

وقتی فرزند شما از کودکی یاد بگیرد که حد و مرزها را 
بشناسد، زیاده روی هایش را مدیریت و کنترل کند و به 
خود احترام بگذارد،  ارتباط انسانی درستی با دیگران 

در جامعه خواهد داشت. 
یادمان باشــد اگر بخواهیم محصول خوبی برداشت 
کنیم، باید که بذرمان را در جای درســت و در زمان 
مناسب بکاریم و برایش ارزش قائل باشیم. اگر اصول 
اخلاقی که به کودکان مان  می آموزیم انسانی و درست 
و نیز مبتنی بر احترام گذاشــتن بــه خود و دیگران 
باشند، از سرچشمه های شادی آفرین در درون خودش 
غافل نمی شــود. اوقاتش را به بطالت هدر  نمی دهد و 

بین معنای زندگی و شادی درونی ارتباطی  می یابد.
کودکان آگاهــی و درک چندانی از ارزش واقعی پول 
ندارند. اسکناس های کاغذی در برابر سکه ها برایشان 
ارزش چندانی ندارند. آنها با ســکه ها بازی  می کنند 
و  می توانند با آنها ســرگرم شــوند. آنها سکه ها را به 

اسکناس های خرد و درشت ترجیح  می دهند.
کودکان با داشــتن هر چیزی که به آنها احســاس 
امنیت، توجه، شــادی و سرگر می  بدهد، خوشحالند. 
این ما بزرگســالانیم که بدون توجــه به عواقبی که 
کلمات و جمله هایی که بــه کار  می بریم، ارزش ها را 

برایشان بازتعریف و معنی  می کنیم.
ما آگاهانه یا ناخودآگاه به آنها  می فهمانیم که هرچه 
که بابت آن پول بیشــتری پرداخت شــده باشــد، 

سرگرم کننده تر، زیباتر، کارآ تر و بهتر است.
مثلاً بســیار پیش آمــده که خطاب بــه فرزندمان 
 می گوییم:  عروسکتو خراب نکنی، می دونی چقدر پول 

براش دادم؟!
ما در جایگاه والدین ایــن فرصت را داریم که به آنها 
بیاموزیم ارزش چیزها به نیتی که با آن خریده شده اند، 
بــا امکانی از راحتی که برای مــان فراهم  می کنند، با 
زیبایی که در عین سادگی شان دارند، تعیین  می شود. 
پس چه بهتر که بگوییم مراقب - مثلاً- خرسی باش. 
می دونی که مامان با عشق برات خریده و خرسی هم 

خیلی تو رو دوست داره.

ارزش واقعی چیزها را به کودکان نشان دهید نه قمیت آنها را
سواد زندگی

هنگام خرید، نگهداری و پخت گوشــت و 
مرغ، رنگ آن اهمیت دارد؛ اغلب یک رنگ 
جذاب و روشــن برای خریــد مورد توجه 
قرار  می گیرد؛ بنابراین این ســؤال مطرح 
می شود که چرا تفاوت در رنگ وجود دارد 
و چه عواملی بر رنگ گوشت و مرغ تأثیر 

می گذارند؟
 چه عواملی بر رنگ گوشت و مرغ 

تأثیر می گذارد؟
میوگلوبین، یک پروتئین، مســئول اکثر 
رنگ قرمز اســت. میوگلوبیــن در خون 
گردش ن می کند، اما در سلول های بافت 
ثابت  می شــود و به رنگ ارغوانی اســت. 
هنگا می  که با اکســیژن مخلوط  می شود، 
تبدیل به اکسی میوگلوبین می شود و رنگ 
قرمز روشن تولید می کند. رنگ باقی مانده 
از هموگلوبین است که عمدتاً در خون در 
گردش وجــود دارد، اما مقدار کمی از آن 
را می توان پس از کشتار در بافت ها یافت.

رنگ همچنین تحت تأثیر ســن حیوان، 
گونه، جنس، رژیم غذایی و حتی تمرینات 
ورزشــی اســت. رنگ گوشــت حیوانات 
مســن تر تیره تر خواهد بود؛ زیرا ســطح 
میوگلوبین با افزایش سن افزایش  می یابد. 
رنگ  همیشه  تمرین شــده  ماهیچه های 
تیره تری دارند، به ایــن معنی که همان 
حیــوان می تواند رنگ هــای متفاوتی در 

ماهیچه هایش داشته باشد.
علاوه بر این، رنگ گوشت و مرغ می تواند با 
نگهداری در خرده فروشی و در خانه تغییر 
کند. هنگامی که به طور ایمن در یخچال 
یا فریزر نگهداری  می شود، تغییر رنگ برای 

گوشت و مرغ تازه طبیعی است.
 آیا تغییر رنگ نشان دهنده فساد 

است؟
تغییــر رنگ به تنهایی بــه معنای خراب 
شدن محصول نیســت. تغییر رنگ برای 
محصول تازه طبیعی است. با فساد ممکن 
است تغییری در رنگ ایجاد شود که اغلب 

محو یا تیره  می شــود. عــلاوه بر تغییر 
رنگ، گوشت یا مرغ بوی بدی خواهد 
داشت، در لمس چسبنده یا چسبناک 
خواهد بود یا ممکن است لزج باشد. اگر 

گوشت این ویژگی ها را داشته باشد، نباید 
از آن استفاده کرد.

مرغ  و  رنگ گوشت  اگر   
در حالت یخ زده تغییر کند، 

آیا بی خطر است؟
تغییر رنگ، در حالی که گوشت و 
مرغ منجمد هستند، درست مانند 

تغییرات در یخچال رخ  می دهد. به 
عنوان مثال، محو شدن و تیره شدن، 

بر ایمنی آنها تأثیر نمی گذارد. این تغییرات 
با استفاده از بســته بندی نوع فریزر و با 
بیرون راندن حداکثر هوا از بسته بندی به 

حداقل  می رسد.
  لکه های سفید خشک شده روی 

گوشت و مرغ منجمد چیست؟
لکه های سفید خشک شده نشان دهنده 
سوختگی فریزر است. هنگامی که گوشت 
و مرغ برای مدت طولانی منجمد شــده 
باشــند یا به درستی بسته بندی و مهر و 

موم نشده باشند، این اتفاق می افتد.
غذایی  مواد  فروشــگاه های  در    
چرا برخی از گوشت ها قرمز روشن و 

برخی دیگر بسیار تیره هستند؟
رنگ ســطحی مطلوب گوشــت تازه )به 
عنوان مثال، قرمز گیلاســی برای گوشت 
گاو، قرمز گیلاسی تیره برای گوشت بره، 
و صورتی کم رنگ برای گوشــت گوساله( 
بسیار ناپایدار و کوتاه مدت است. هنگامی 
که گوشــت تازه اســت و از تماس با هوا 
محافظت  می شود )مانند بسته های خلاء(، 
رنــگ بنفش مایل به قرمــزی دارد که از 
میوگلوبین است. هنگامی که میوگلوبین 
در معرض هــوا قرار  می گیرد، رنگ دانه ای 
به نام اکسی میوگلوبین را تشکیل  می دهد 
که به گوشت قرمز رنگ دلپذیری  می دهد. 
اســتفاده از یک پوشش پلاستیکی که به 
اکســیژن اجــازه عبــور از آن را  می دهد 
کمک  می کند تا اطمینان حاصل شــود 
که گوشت های بریده شده این رنگ قرمز 
روشن را حفظ  می کنند. با این حال، قرار 
گرفتن در معرض نور فروشگاه و همچنین 
تماس مداوم میوگلوبین و اکسی میوگلوبین 
با اکسیژن منجر به تشکیل متمیوگلوبین 
می شود، رنگدانه ای که گوشت قرمز مایل 

این  می شود.  قهوه ای  تغییــر به 
رنــگ بــه تنهایی به 

معنای خراب شدن محصول نیست.
  چرا گوشــت چرخ کرده از پیش 
بسته بندی شــده، از قسمت بیرون 
قرمز و گاهی اوقات از داخل قهوه ای 

مایل به خاکستری است؟
این تفاوت های رنگی نشــان دهنده فاسد 
یا قدیمی بودن گوشــت نیست. همانطور 
که قبلًا گفته شــد، گوشــت تــازه برش 
داده شده به رنگ ارغوانی است. اکسیژن 
هوا با رنگدانه های گوشــت واکنش نشان 
می دهد و رنگ قرمز روشــنی را تشکیل 
می دهد که معمولاً روی ســطح گوشت 
چرخ کرده خریداری شده در سوپرمارکت 
دیده می شود. داخل گوشت ممکن است 
به دلیل عدم نفوذ اکســیژن به زیر سطح 

خاکستری مایل به قهوه ای باشد.
  کباب گوشت گاو در یخچال تیره 

شده است، آیا بی خطر است؟
بله بی خطر اســت. تیره شــدن به دلیل 
در  تغییرات شــیمیایی  اکسیداســیون، 
میوگلوبین به دلیل محتوای اکسیژن است. 
این یک تغییر طبیعی در طول نگهداری 

در یخچال است.
  آیا گوشــت چرخ کرده گاو پخته 
صورتی  آن  داخل  هم  هنوز  شــده 

است؟
بله، گوشت چرخ کرده پس از پخته شدن 
ایمن می تواند در داخل صورتی رنگ شود. 
رنــگ صورتی  می تواند بــه دلیل واکنش 
بین حــرارت فر و میوگلوبین باشــد که 
باعث ایجاد رنگ قرمز یا صورتی می شود. 
همچنین ممکن است زمانی رخ دهد که 
سبزیجات حاوی نیتریت همراه با گوشت 
پخته شــوند. از آنجایی که پخت و ایمنی 
آن را نمی تــوان با رنگ قضاوت کرد، 
اســتفاده از دماسنج غذا هنگام 
پختن گوشت چرخ کرده بسیار 

است. برای اطمینان مهــم 
از نابودی همه 

باکتری های مضر، گوشت چرخ کرده خام 
را تا دمای داخلی ۱60 درجه فارنهایت که 
با دماسنج غذا اندازه گیری می شود، بپزید.

  چه چیزی باعث رنگ های کمانی 
روی گوشت ها می شود؟

گوشت حاوی آهن، چربی و سایر ترکیبات 
است. وقتی نور به تکه ای از گوشت برخورد 
می کند، مانند رنگین کمان به رنگ هایی 
تقسیم می شود. رنگدانه های مختلفی در 
ترکیبات گوشت وجود دارد که در صورت 
قرار گرفتن در معرض حرارت و فرآوری، 
می تواند رنگی کمانی یا سبز به آن بدهد. 
بسته بندی گوشت در بسته های دربسته و 
نگهداری آن به دور از نور به جلوگیری از 
ایــن وضعیت کمک می کند. رنگ کمانی 
نشــان دهنده کاهش کیفیــت یا ایمنی 

گوشت نیست.
  چه چیزی باعــث رنگ مایل به 
یا ســبز در گوشت های  خاکستری 

آماده می شود؟
قرار گرفتن در معرض نور و اکسیژن باعث 
اکسیداســیون  می شود که باعث شکسته 
شدن رنگدانه های رنگی تشکیل شده در 
طول فرآیند پخت  می شود. مواد شیمیایی 
موجود در گوشت و اکسیژن، و همچنین 
انرژی حاصل از اشــعه ماوراء بنفش و نور 
مرئی، هم در تجزیه شــیمیایی و هم در 
فساد میکروبی محصول نقش دارند. مواد 
شیمیایی موجود درگوشت مانند نیتریت، 
رنگ ماهیچه را از نظر شــیمیایی تغییر 

می دهد.
  رنگ معمول مرغ خام چیست؟

رنگ طیور خام می توانــد از آبی مایل به 
ســفید تا زرد متفاوت باشــد. همه این 
رنگ ها طبیعی هستند و نتیجه مستقیم 
نژاد، میزان فعالیت، سن و یا رژیم غذایی 
هستند. طیور جوان چربی کمتری در زیر 
پوست دارد که  می تواند باعث کبودی مایل 
به آبی شود و زردی پوست  می تواند نتیجه 

گل همیشه بهار در خوراک باشد.
  علت تیرگی اســتخوان در طیور 

پخته شده چیست؟
تیره شدن استخوان ها و گوشت اطراف 
اســتخوان ها عمدتــاً در جوجه هــای 
گوشتی سرخ کن جوان )86 هفته( رخ 
 می دهد. از آنجایی که استخوان ها به 
طور کامل کلسیفیه یا سفت نشده 
اند، رنگدانه های مغز اســتخوان 
از طریق اســتخوان ها و به ناحیه 
نفوذ  می کنــد. یخ زدگی  اطراف 
نیز  می تواند به این تیرگی کمک 

کند. 

آیا »تغییر رنگ« نشانه فساد گوشت یا مرغ است؟
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